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Districte de les Corts 
Departament de Serveis Jurídics - Secretaria 
Pl. Comas, 18, 1r 
08028 Barcelona 
934 027 000 
serveisjuridicslescorts@bcn.cat  
www.lameva.barcelona.cat/lescorts 
 
 

ACTA NÚM. 6/2018 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 

DE LES CORTS DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA 
  
 

El dia 13 de desembre de 2018, a les 19 h, es reuneix el Consell Municipal del Districte de 
les Corts de l’Ajuntament de Barcelona a la Sala de Plens, a la plaça Comas, 18, planta 
soterrani, 1, de Barcelona, sota la presidència del senyor Francisco Sierra López, regidor-
president del Consell del Districte, i amb l’assistència del regidor del Districte, senyor Agustí 
Colom Cabau; les regidores adscrites senyora Sònia Recasens Alsina i senyora Trini Capdevila 
Burniol; els consellers i conselleres senyors i senyores Laura Cañadas Pla, Míriam Casanova 
Domènech, Xavier Cañigueral González, Lídia Gàllego Andrés, Àngels Ventura Gol, Cristian Sais 
Fetthauer, Èric Manzano Casalins, Rodolfo Mancho Iglesias, Matías Ramón Mendiola, Antoni Coll 
Tort, Sonia Reina Sánchez, Jorge Carlos Feijóo Suñol, Jordi Castellana Gamisans, Carlos 
Hornero Sánchez, i Marc Faustino Vidal, així com el gerent del Districte, senyor Joan Cambronero 
Fernández, i assistits per la secretària, la senyora Meritxell Cusí Pérez. 
 

Excusen la seva absència els regidors i regidores adscrits el senyor Alberto Fernández 
Díaz, la senyora Montserrat Ballarín Espuña i la senyora Eulàlia Reguant i Cura. 

 
El regidor, senyor Agustí Colom, excusa al president, senyor Francisco Sierra, que no ha 

pogut arribar a l’inici de la sessió, i obre ell mateix la sessió ordinària per tractar els punts de 
l’ordre del dia de la convocatòria, remesa en temps i forma, punts que es transcriuen a 
continuació: 
 
 
 
 
A. LECTURA I APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 
CONSELL DE DISTRICTE DE DATA 9 D’OCTUBRE DE 2018. 
 
 
B. PART INFORMATIVA 
 

a) Despatx d’ofici:  
 

1. Comunicació de les resolucions corresponents als expedients administratius 
tramitats durant els mesos de setembre i octubre del 2018. 

 
 
b) Mesura de govern 
 
c) Informes.  
 
Informe punt lila. Festa Major de les Corts: octubre 2018 
 
d) Informe del regidor del Districte 
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C. PART DECISÒRIA 
 

1 Propostes d’acord: 
 
 

A. Comissió Consultiva de Via Pública, Mobilitat i Presidència. 
 
 
B. Comissió Consultiva de Medi Ambient, Urbanisme i Obres. 
 
INFORMAR sobre el MPEUiMU del carrer Remei 18-32  
 
INFORMAR sobre el PEU de l’Escola Anglesola 
 
INFORMAR sobre l’aprovació inicial de la modificació dels límits territorials dels deu 
Districtes de la ciutat de Barcelona.  
 
C. Comissió Consultiva Serveis a les Persones i Benestar Social. 

 
INFORMAR sobre els preus públics del Districte de les Corts per l’any 2019. 

 
 

2 Proposicions 
 
 
 
D. PART D’IMPULS I CONTROL 
 

a) Proposicions / Declaracions de grup. 
 

1. GMD: Que el Govern del Districte de les Corts, desenvolupi la proposició 
aprovada per unanimitat, al darrer Plenari del Consell Municipal de Barcelona del 
passat 23 de novembre i, amb caràcter immediat – no més enllà d’una setmana- creï 
un grup de treball amb els veïns afectats pel desplegament de les fases 4 i 5 de la 
NXB, on hi siguin representades totes les plataformes i iniciatives veïnals de Les 
Corts (Change.org de les Corts, així com la totalitat de les Associacions de 
Veïns/Comerciants i d’altres interessats, dels tres barris del Districte de les Corts), en 
relació amb les línies de bus 54, H10, H8, D20 i V1, i la prova pilot de la futura D30, 
entre altres i, es faci un veritable procés participatiu, on s’estudiï quines són les 
mesures correctores adients per restablir els serveis que oferien les diferents línies 
afectades en atenció a les necessitats reals dels veïns de Les Corts. 
 
2. Cs: El consejo del Distrito de Les Corts, acuerda: 
 
- La creación de una Mesa de Movilidad centrada en la problemática de la 
implantación de la red de autobuses del Distrito, con la participación de los vecinos 
de Les Corts, los grupos municipales y representantes de TMB, a fin de buscar una 
solución consensuada y no perjudicial para los usuarios de los transportes públicos 
del Distrito. 
- Que dicha mesa de Movilidad se creará en el plazo no superior a un mes, 
convocando a las partes intervinientes a una primera sesión antes de finalizar el mes 
de enero de 2019 
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- Que, mientras tanto, se paralice la implantación de las nuevas rutas de las líneas 
H10 i 54, y se mantengan les rutes anteriores al 26 de noviembre. 
 
3. PP: El Consell del Districte de les Corts acorda: 
Instar al govern del Districte a anular l’exclusió del Districte de les Corts en el nou 
recorregut de la línia d’autobús H10, i a consensuar amb el veïnat el recorregut 
definitiu d’aquesta línia, junt amb la línia del 54, que doni resposta a les necessitats 
de mobilitat. 
 
4. ERC: El Districte de Les Corts es compromet, conjuntament amb Transports 
Metropolitans de Barcelona i totes les àrees i òrgans de l’Ajuntament a qui pertoqui, 
a: Presentar en un termini de dos mesos un informe de valoració del funcionament de 
la línia 54 en el seu recorregut per l’Avinguda de Madrid en comparació amb el 
funcionament registrat per la línia H10 en aquest recorregut abans de la implantació 
de la última fase de la Nova Xarxa d’Autobús. En especial, es valoraran els següents 
aspectes: compliment de la línia 54 d’autobús en relació a les freqüències previstes, 
saturació de la línia 54 en les hores punta, diferència del nombre de validacions 
respecte l’H10 a l’Avinguda de Madrid, entre altres. Aquesta sessió tindrà caràcter 
participatiu i serà oberta a veïns i veïnes i entitats del Districte de les Corts i als 
Grups Municipals del Districte. 
 
5. PSC: Instar al govern del Districte de Les Corts a que el mes aviat possible, 
amb un màxim de 15 dies, presenti un pla de prevenció i seguretat per tal de poder 
ampliar de forma immediata les patrulles de la Unitat Nocturna Operativa (UNO3) i el 
compromís de poder destinar part dels nous agents que sorgeixin de l’actual 
promoció de la Guardia Urbana de Barcelona (que està a l’Escola de Policia de 
Catalunya), per a que la UNO3 tingui els recursos necessaris per poder donar un bon 
servei a Les Corts. 
 
6. CUP: El Consell de Districte de les Corts insta al govern del Districte a 
valorar conjuntament amb les associacions de mares i pares de les escoles i instituts 
la revisió del Camí Escolar amb els instituts Joan Boscà i Ausiàs March, amb la 
participació de Transports Metropolitans de Barcelona com a prestador del servei. 
 
Valorar la recuperació d’un transport escolar públic i de gestió pública entre els barris 
de les Corts i els instituts Joan Boscà i Ausiàs March. 
Estudiar l’augment immediat de la freqüència de pas dels autobusos V1, 63, 75 i 78 
doncs en alguns casos, els i les alumnes que els agafen tenen 30 minuts d’espera a 
la parada entre un autobús i el següent així com la recuperació de recorregut del 54. 

 
b) Proposicions amb contingut de declaracions institucionals 
 
c) Precs 

 
1. GMD: Que el Govern del Districte dugui a terme les mesures i accions 
necessàries, amb caràcter immediat i en un termini no superior a dos mesos, per tal 
d’oferir als veïns del Districte solucions i alternatives sostenibles a la mancança de 
places d’aparcament en superfície dels nostres barris. 
 
2. Cs: Que por parte de este gobierno se convoque a las partes en conflicto 
(conflicto generado entre el Arzobispado i los vecinos del entorno de 
Remei/Galileu), a una mesa de mediación a fin de llegar a un acuerdo consensuado 
que ponga fin a un conflicto que dura ya demasiados años. Que a esa mesa de 
mediación sean convocados, también los grupos municipales. 
 
3. PP: Que el Govern del Districte insti al Govern de la Generalitat a que 
l’Incasòl, propietari del primer edifici de reallotjament del Pla de la Colònia Castells, 
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ubicat a Travessera de Les Corts 334-338, posi a disposició del veïnat al voltant de 
100 places d’aparcament buides a preus raonables. 
 
4. PP: Instar al Govern del Districte a presentar un Pla de pacificació i millora 
de l’espai públic del casc antic de Les Corts abans de finalitzar el mandat, per tal de 
garantir el descans i la millora de la qualitat de vida del seu veïnat i del voltant. 
 
5. ERC: El Districte de Les Corts es compromet a facilitar la informació 
necessària a la Comissió de Nomenclàtor en el termini d’un mes per tal de poder 
procedir al debat sobre la idoneïtat del canvi de nom de la Plaça de la Reina Maria 
Cristina pel nom de Plaça Carme Claramunt. 
 
6. PSC: Que es realitzi un conveni de col·laboració, per que els comerciants 
que realitzen les seves activitats en barris diferents al seu domicili habitual, es 
puguin beneficiar de les ajudes o bonificacions de la utilització de les zones verdes 
o blaves. 

 
d) Preguntes 

 
1. GMD: Quin és el nombre total dels carrers que s’han deixat d’il·luminar o 
s’han il·luminat amb menys intensitat durant aquest mandat al Districte de les Corts 
i quines millores a nivell de sostenibilitat s’han implementat per tal de millorar tant la 
quantitat de carrers il·luminats com la potència de l’enllumenat nadalenc? 
 
2. Cs: -El gobierno municipal, ¿Piensa remitirnos, a ser posible dentro de esta 
legislatura, dicho contrato de limpieza (de las plazas con los nombres de las calles 
de los adhesivos con el texto “República Catalana”) donde se especifica las 
actuaciones de esa brigada de limpieza de las places del nomenclátor? 
-¿Con qué periodicidad actúa, según ese contrato específico, esta brigada de 
mantenimiento de dichas placas? 
-En el caso de que esta brigada tenga una rutina con periodicidad regular en el 
tiempo y retire esos elementos ajenos a las placas, pero se vuelvan a poner “justo 
en las mismas placas y en las mismas posiciones” ¿Qué medidas va a tomar el 
gobierno municipal para que impedir que se repongan de nuevo esos elementos 
adhesivos ajenos a las placas? 
 
3. ERC: Quines mesures especials té previst el Govern del Districte de Les Corts 
per  combatre l’augment d’incidents violents registrats als voltants del recinte del 
Camp Nou  en les hores prèvies dels darrers partits, especialment aquells amb 
més concurrència? 
 
4. PSC: Què ha fet el govern del Districte de Les Corts durant aquest mandat 
en els habitatges de la zona de la Maternitat per tal de donar ajudes a les 
comunitats de veïns i veïnes que no tenen resolta l’accessibilitat i que tenen 
persones amb mobilitat reduïda i gent gran? 
 
5. CUP: Quines escoles i instituts públics i privats del Districte de les Corts 
participen en el programa Educació Financera a les Escoles (EFEC) en el curs 
2018-2019? 
 
Així mateix, quines escoles i instituts públics i privats del Districte de les Corts tenen 
coneixement de l’existència de la Plataforma per una Educació Financera crítica i 
plural que ofereix els mateixos recursos educatius? 
 
6. CUP: De quants habitatges es podrà beneficiar els i les joves de les Corts 
amb la mesura de la reserva del 30% d’habitatge nou i de rehabilitacions que està 
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en procés d’aprovació? Es podrà reservar aquests habitatges com es fa en altres 
projectes a aturar el progressiu envelliment del Districte? 

 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grups 

 
a. Cs: Que el govern del Districte de les Corts informi de les accions dutes a 
terme sobre la proposició aprovada al Consell Plenari del 4 de desembre de 2017 i 
la situació actual de la mateixa: Adaptar tots els parcs infantils (àrees de joc) del 
districte per a persones amb mobilitat funcional reduïda, discapacitats físiques i 
psíquiques, per tal que tots els infants del districte tinguin el seu espai de jocs sense 
barreres que impedeixen el seu accés o la seva mobilitat dintre del propi parc, ni 
siguin zones d’exclusió per així com els seus pares o guardadors on els nenes i 
nenes comparteixen el seu temps de joc sense barreres en funció de les seves 
capacitats i on aprenguin a viure en igualtat. Que els objectius per poder tenir àrees 
de joc que siguin zones d’espais accessibles i inclusius tinguin en compte el 
següent principis:1. Accessibilitat i seguretat, un espai de jocs on tots els nenes 
puguin accedir i desplaçar-se de forma segura, tant ells com els seus pares o 
guardadors. 2. Objectiu social inclusiu, els espais de joc han de ser un lloc inclusiu, 
per a que els infants puguin jugar coneixent les seves diferencies, i on es fomentin 
els valors socials com l’amistat, la convivència i la igualtat. 3.Que la inclusió 
inclogui, no tan sols els infants amb algun tipus de discapacitat física, si no també 
es contemplin les discapacitat psíquiques i les dels seus pares o guardadors.  
Adoptar el compromís que, tots els parcs infantils que s’instal•lin al districte de Les 
Corts, ho facin tenint en compte que han de ser accessibles per a persones amb 
mobilitat funcional reduïda, discapacitats físiques i psíquiques, tenint en compte, 
també, els seus pares i/o guardadors, amb criteris d’accessibilitat universal. 
 
b. PP: Es requereix al Govern del Districte que informi sobre les gestions 
realitzades i l’estat d’execució del prec següent aprovat en el Consell Plenari del 
Districte de Les Corts en sessió 9 d’octubre de 2018: El Consell del Districte de les 
Corts acorda: Instar al Govern del Districte a prendre mesures urgents, 
especialment de seguretat, equips especialitzats d’atenció i campanyes de 
promoció de civisme, per fer front als continus actes d’incivisme que pateix el veïnat 
de Les Corts, especialment dels carrers Benavent/Felipe de Paz/Comandante 
Benítez i voltants els dies de partit de futbol al Camp Nou, així com del veïnat de 
l’avinguda de Xile i els seus voltants i dels qui viuen al costat dels Jardins Jaume 
Vicens i Vives, sobre tot durant les nits del cap de setmana i festius. 
 
c. ERC: Que el Govern del Districte de Les Corts informi de l’estat d’execució 
del següent prec aprovat en el Plenari del dia 8 de maig de 2018: El Districte de Les 
Corts instarà i promourà una trobada entre usuaris de l’Espai per a Gossos situat 
als Jardins Bacardi i responsables municipals per analitzar el funcionament de 
l’espai i estudiar possibles millores que garanteixin que aquest Espai compleixi les 
característiques de seguretat, accessibilitat i confort necessàries tant per als propis 
gossos com per a les persones que els hi acompanyen en un termini màxim d’un 
mes.(Transacció) 
 
d. PSC: Que el govern del Districte de Les Corts informi de les accions fetes 
sobre aquesta proposició aprovada en Plenari del passat 6 de març de 2018: 
Refermar el compromís del Consell Municipal del Districte de les Corts amb el 
model d’escoles bressol municipals, amb la seva funció per l’educació de la petita 
infància i per la cohesió social; Instar al govern municipal a seguir treballant per la 
construcció de noves escoles bressol municipals; Instar al govern municipal de 
Barcelona en Comú a definir, abans del mes de juliol de 2018, el projecte per la 
construcció d’una escola bressol municipal en l’àmbit del PERI Danubi”. 
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e. CUP: El passat Ple de 8 de maig de 2018 es va aprovar la següent 
proposició: Que el Districte de les Corts afirma el seu compromís amb la necessitat 
d’enriquir la vida comunitària a l’aire lliure i en un espai públic més esportiu i per tal 
de fomentar-lo l’equip de govern presentarà en el plenari del mes de desembre de 
2018 una proposta d’un nou espai de lliure ús esportiu, sense comptar nous patis 
oberts a les escoles, per cada un dels barris del Districte de les Corts. 
Quines són les accions fetes per tal de donar compliment a la proposició sobre la 
presentació d’una proposta d’un nou espai de lliure ús esportiu, sense comptar nous 
patis oberts, per a cada un dels barris del Districte de les Corts en el ple del 
Districte del mes de desembre de 2018? 

 
E. DECLARACIONS INSTITUCIONALS. 
 

Declaració institucional de suport vaga de fam Jordi Sánchez i Jordi Turull 
 
 
 

A. LECTURA I APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 
CONSELL DE DISTRICTE DE DATA 9 D’OCTUBRE DE 2018. 

 
El president constata que cap conseller vol presentar cap esmena a l’esborrany d’acta de 

la sessió del 9 d’octubre, que coneixen amb anterioritat a aquest acte, de manera que resta 
aprovada. 

 
 

B. PART INFORMATIVA 
 
a) Despatx d’ofici:  

 
1. Comunicació de les resolucions corresponents als expedients administratius 

tramitats durant els mesos de setembre i octubre del 2018. 
 

Els consellers i conselleres, coneixedors de la informació que es transcriu a continuació amb 
anterioritat a la reunió, es donen per assabentats dels temes següents: 

 
Resolucions corresponents als mesos de setembre i octubre de 2018: 

 
 

Concepte Quantitat 

  

Devolució ingressos indeguts 7 

Dret d’accés 1 

Infracció ordenances 2 

Liquidació de contracte 1 

Llicència activitat 1 

Llicència excepcional 6 

Llicències guals 8 

Llicències d’obres 12 
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Llicències ocupació via pública 105 

Llicència relativa al paisatge urbà 1 

Llicència terrasses 3 

Nova llicència 1 

Recursos 2 

Reserva d’estacionament 16 

Responsabilitat patrimonial 19 

 
 

MENOR A-GENÈRICA 

     

CONTRACTE MES OBJECTE IMPORT ADJUDICATARI 

         

18004157 setembre COMPRA DE MATERIAL PROGRAMA DE 
FESTA MAJOR 2018 

4.500,00 €   

18004438 octubre DESPESES PROTOCOL·LÀRIES 4T 
TRIMESTRE 2018 

3.500,00 €   

18004549 octubre MANTENIMENT ASCENSORS A 2 
EQUIPAMENTS DE LES CORTS 

2.550,00 €   

18004651 octubre GESTIÓ D’ACTIVITATS DE L’ESPAI 
D’INCLUSIÓ 2018 

35.641,23 €   

18004650 octubre PRODUCCIÓ MATERIAL GRÀFIC I 
DIFUSIÓ D'ACTIVITATS 

10.000,00 €   

18004833 octubre ADQUISICIÓ MOBILIARI NO 
HOMOLOGAT I MAT. TÈCNIC 

16.568,05 €   

          

      

MENORS (AD-ADO) 

         

CONTRACTE MES OBJECTE IMPORT ADJUDICATARI 

         

18004159 setembre BONES PRÀCTIQUES TURISME HOTELS I 
COMERÇ 2018 

8.772,50 € ASSOCIACIO 
APROPA 
INCLUSIO 

18004158 setembre DIADA CASTELLERA DE LES CORTS 4.800,00 € COLLA 
CASTELLERS DE 
BARCELONA 
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RESOLUCIONS CONTRACTACIÓ PROCEDIMENTS NEGOCIATS I OBERTS I DERIVATS D'ACORD MARC 

     
CONTRACTE MES OBJECTE IMPORT ADJUDICATARI 

     

18003795 setembre ADJUDICACIÓ DE LES OBRES 
ADEQÜACIÓ PARC DE LA BEDERRIDA 79.087,78 € M. I J. GRUAS, S.A. 

18003795 octubre 
BAIXA PER ADJUDICACIÓ DE LES 
OBRES ADEQÜACIÓ PARC DE LA 

BEDERRIDA 
-10.682,68 € 

 

18004283 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER LA 
INSTAL·LACIÓ DE 3 CAL·LISTÈNIES AL 

DTE. LES CORTS 
95.787,34 € 

 

18004283 octubre ADJUDICACIÓ DE LA INSTAL·LACIÓ DE 3 
CAL·LISTÈNIES AL DTE. LES CORTS 83.871,39 € 

SERV. INTEGRALS 
MANTENIMENT 

RUBATEC 

18004315 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER LES 

OBRES ARRANJAMENT VORERA 
MUNTANYA CONSOLAT RUS 

60.598,12 € 
 

18004313 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER LES 

OBRES ARRANJAMENT VORERA 
LLOBREGAT C. GLEZ TABLAS 

38.923,44 € 
 

18004308 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER LES 

OBRES ARRANJAMENT VORERA 
LLOBREGAT C.VALLESPIR 

49.001,38 € 
 

18004298 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER LA 
REFORMA DE MURS, RAMPA I ESCALA 

PTGE. TRIAS I GIRÓ 
27.979,86 € 

 

18004295 octubre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ PER 
L'IMPLANTACIÓ DE JARDINERIA AL 

PARC DE LA BEDERRIDA 
82.796,71 € 

 

18003741 setembre TOC D’INICI DE LA FESTA MAJOR 2018 6.776,00 € ACDAC 

18004221 setembre CASTELL DE FOCS DE LA FESTA MAJOR 
2018 

5.242,00 € ANTIGUA CASA 
MANUEL 
ESTALELLA, S.L. 

18004374 octubre CORREFOC UNITARI FESTA MAJOR 2018 6.799,99 € COLLA DIABLES 
ELS BOCS DE CAN 
ROSÉS 

18004428 octubre DIRECCIÓ D'OBRES SEGURETAT I SALUT 
DE 4 OBRES A VP 

10.880,01 € ROSSELLO MAÑA 

18004432 octubre DIRECCIÓ D'OBRES SEGURETAT I SALUT 
DE 3 OBRES A VP 

7.292,73 € BETO & ROSCAN 
SL 

18004824 octubre ESPECTACLE DENTS NETES 2018 1.149,50 € LAIN DEVANT 
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16C00035 octubre PAGAMENT 2º TRIMESTRE PER LA 
GESTIÓ CC TOMASA CUEVAS 2017-2018 36.427,44 € 

PROGESS 
PROJEC.GESTIO 
SERVEIS SOCIAL 

     

     

     

ALTRES RESOLUCIONS 

     

CONTRACTE MES OBJECTE IMPORT ADJUDICATARI 

     

18S15311 setembre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ I 

DISPOSICIÓ DEL CONVENI ESTUDIANT 
EN PRACTIQUES UPC 

1.367,47 € 
UNIVERSITAT 

POLITECNICA DE 
CATALUNYA 

18S15312 setembre 
APROVACIÓ D'AUTORITZACIÓ I 

DISPOSICIÓ DEL CONVENI ESTUDIANT 
EN PRACTIQUES UPC 

2.400,00 € GALVEZ RIUDOR 

18S09936 setembre PAGAMENT DEL CONVENI FESTIVAL 
ORIOL CANALS D´ANIMACIÓ INFANTIL 7.840,00 € FEDER. ASS. VEÏNS 

FESTES LES CORTS 

18S10211 setembre PAGAMENT DEL CONVENI PIS DE 
TRANSICIÓ VIDA INDEPENDENT 20.000,00 € 

COORD.ENTITATS 
PRO-PERSONES AMB 
DISCAPACITATS DE 

LES CORTS 

18S10208 setembre PAGAMENT DEL CONVENI PIS DE 
TRANSICIÓ VIDA INDEPENDENT 20.000,00 € 

FEDER.PLATAFORMA 
ENTIT.PERS.DISCAPA

CITADES 

18S01505 octubre 
PAGAMENT MES DE OCTUBRE PER 

SERVEIS SOCIALS BÀSICS A INSTITUT 
MUNICIPAL SERVEIS SOCIALS 

110.150,00 
€ 

INST. MPAL. SERVEIS 
SOCIALS 

18S01506 octubre 
PAGAMENT MES DE OCTUBRE PER 

ATENCIÓ SOCIAL I NETEJA A INSTITUT 
MUNICIPAL SERVEIS SOCIALS 

280.600,00 
€ 

INST. MPAL. SERVEIS 
SOCIALS 

17S10072 octubre 
PAGAMENT DEL CONVENI EXECUCIÓ 

PROJECTE CULTURAL SOCIAL I 
LLEURE 

7.450,00 € 
SOCIETAT CORAL 
L'ESPIGA DE LES 

CORTS 

 
 

a)2 Expedients de matrimonis civils corresponents als mesos de setembre i octubre de 2018. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
b) Mesura de govern 

 

Mes Quantitat 

Setembre 5 

Octubre 5 
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c) Informes.  
 

Informe punt lila. Festa Major de les Corts: octubre 2018 
 

La consellera Laura Cañadas, del grup municipal del Govern, posa de manifest que els 
grups ja disposen de l’informe que es publicarà i que ha estat compartit per diverses entitats del 
districte, i el qual fa referència a la implementació, per primer cop, de punts lila al districte, que 
volen generar espais de seguretat, prevenir en violència masclista i evitar agressions, assessorar 
amb personal format en cas que es produeixin, aconseguir que es denunciïn agressions que 
normalment no es denuncien o que són invisibilitzades, fer pedagogia per identificar agressions 
tant si es pateixen com si s’exerceixen, informar sobre feminisme i facilitar eines i vies d’actuació 
per apoderar les persones que pateixen algun tipus d’agressió. 

 
Indica que durant la Festa Major es van instal·lar tres punts lila (un el dijous 11 d’octubre 

als Jardins de les Infantes, un altre el divendres 12 a la plaça Concòrdia i el tercer el dissabte 13 a 
la plaça Sol de Baix, tots tres de 22.30 h a 3 h) i es van 3 fer assessoraments i 
253 sensibilitzacions (s’entenen com a tals l’explicació de la campanya «Només sí és sí!» i el 
repartiment de material, la contextualització de protocols en espais d’oci nocturn i l’oferiment 
d’informació sobre violències masclistes i altres serveis i equipaments que puguin donar resposta 
a aquestes violències). 
 

Assenyala que el 40% de les persones que van ser ateses al punt del Jardins de les 
Infantes eren menors de 16 anys; el 47% tenien entre 16 i 18 anys, i el 13% restant, 19 o més, 
mentre que a la plaça Concòrdia i a la plaça del Sol de Baix la majoria de les persones ateses 
tenien entre 19 i 25 anys (el 52% i el 64%, respectivament). D’altra banda, el 61% de les persones 
que es van acostar als punts residien al districte de les Corts, el 25%, a altres districtes, i el 14%, a 
altres municipis. 
 

A continuació, expressa la convicció del Govern que per avançar cap a unes festes lliures 
d’agressions masclistes i no discriminatòries cal continuar generant aquests espais per contribuir a 
la creació d’espais on les persones es puguin relacionar de manera lliure i consentida, a més de 
donar visibilitat a una realitat que sovint queda amagada. Per això, es continuarà treballant en 
aquesta línia, tot intentant millorar l’experiència d’enguany. Per exemple, es considera que potser 
caldria que el Punt Lila s’ubiqués totes les nits al mateix lloc perquè les persones fossin més 
conscients d’on s’han d’adreçar en cas de necessitar-lo. 

 
En darrer lloc, comenta que també es van fer sessions amb Cortsenques Dissidents per 

intentar coordinar els espais de festa i arribar on no arribés el Punt Lila. 
 

El conseller Marc Faustino, portaveu del Grup Municipal de la CUP, felicita la consellera 
Laura Cañadas per l’informe presentat i subratlla que el seu grup dona ple suport a qualsevol 
acció que apoderi les dones davant les agressions masclistes i els homes i les dones davant les 
actituds discriminatòries. 
 

Dit això, expressa l’opinió del seu grup que durant el proper mandat tots els grups 
municipals haurien de col·laborar per potenciar les accions de prevenció, sensibilització, atenció i 
assessorament, que entén que, en el cas del Punt Lila, haurien estat més nombroses si hi hagués 
hagut un punt a cada plaça i cada dia. D’altra banda, coincideix amb l’informe que cal millorar 
l’espai d’assessorament per garantir la confidencialitat. 
 

El conseller Carlos Hornero, portaveu del Grup Municipal del PSC, agraeix l’informe —
comparteix totalment les seves reflexions— i l’esforç que s’ha fet per posar en valor la campanya 
«Només sí és sí», que ha tingut una bona acollida durant la Festa Major de les Corts, i felicita tant 
el cos tècnic, per la feina feta, com la consellera Laura Cañadas, pel lideratge polític que hi ha 
exercit. 
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Dit això, comenta que, si bé els processos són millorables, les accions de prevenció i 
sensibilització dutes a terme durant les tres nits de la campanya han estat útils per continuar 
avançant cap a unes festes no discriminatòries i lliures d’agressions masclistes i, per tant, cap a 
espais on les persones es puguin relacionar de manera lliure i consentida i cap a la visibilització 
d’una realitat que sovint queda amagada. 

 
El conseller Jordi Castellana, portaveu del Grup Municipal d’ERC, dona les gràcies a la 

consellera Laura Cañadas per la presentació de l’informe, valora positivament l’acció, que neix 
d’una proposició que va presentar la CUP amb la participació del col·lectiu Cortsenques 
Dissidents, i agraeix el lideratge del Districte en aquest tema. També valora positivament la 
coordinació que hi ha hagut entre el teixit associatiu vinculat al moviment feminista, el teixit 
associatiu que organitza la Festa Major i el Districte com a Administració, diferents agents que 
treballen en un tema tan important com és el d’evitar la violència masclista. 
 

Tot seguit, observa que l’informe demostra que en un entorn com la Festa Major de les 
Corts també es produeixen accions de violència masclista, intolerables, encara que de vegades es 
vulgui negar o amagar aquesta realitat tan execrable o es pensi que a l’entorn més proper no 
existeix. Subratlla que, si bé sovint s’ha parlat de violència domèstica i d’altres conceptes que 
redueixen aquestes accions a l’àmbit de la família o de la parella, també es produeixen en 
ambients d’oci i en ambients on totes les persones haurien de gaudir i sentir-se còmodes. 
 

D’altra banda, assenyala que, ateses les dades que demostren que, malauradament, hi ha 
hagut un repunt de les actituds masclistes en la gent més jove, és important que amb el Punt Lila 
s’hagi arribat a menors d’edat. Tanmateix, considera que seria interessant arribar també a un 
públic d’edat més elevada. D’altra banda, està d’acord amb l’informe que convindria actuar als 
entorns dels llocs amb més moviment i més gent, ja que sovint els abusos es cometen al voltant, 
en racons més amagats o més insegurs. 
 

Conclou que fer veure que no existeix una situació tan brutal com la violència masclista no 
fa que no existeixi, sinó que no s’hi actuï, quan el que cal és actuar i abocar-hi els recursos 
disponibles per fer-la visible i poder actuar amb la contundència necessària, i manifesta el desig 
que a la propera edició de la Festa Major s’hi treballi encara amb més ímpetu. 
 

El conseller Xavier Cañigueral, portaveu del Grup Municipal del PP, agraeix la presentació 
de l’informe a la consellera Laura Cañadas, i pregunta quin seguiment s’ha fet de les accions que 
es van dur a terme, especialment en els tres casos d’assessorament (només en un dels casos es 
diu que es va fer una derivació a un altre organisme), així com quins criteris es van seguir per 
seleccionar l’entitat que es va encarregar de l’actuació i quin va ser el procediment de selecció. 

 
D’altra banda, indica que el seu grup comparteix les recomanacions que es recullen a 

l’informe (que l’actuació finalitzi més tard, que una parella itinerant vigili els espais del voltant del 
Punt Lila, que hi hagi un únic punt de referència i que es faciliti la intimitat a l’espai d’atenció). 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, dona les gràcies per 
l’informe al Govern i a la consellera Laura Cañadas, i manifesta sorpresa per algunes declaracions 
relacionades amb la violència que es vol amagar, quan és evident que és una situació que es 
pateix des de fa molt de temps, encara que ara es visualitzi d’una manera diferent. D’altra banda, 
expressa l’opinió del seu grup que per aconseguir la igualtat real cal erradicar qualsevol conducta 
masclista, tant si és violenta com si no —desconeix si les conductes masclistes no violentes es 
poden tractar als punts lila, però entén que hauria de ser així—, i que aquests punts, una eina més 
per aconseguir aquesta igualtat, cal que estiguin ben gestionats i ofereixin un bon assessorament 
des del respecte i la transparència. Pel que fa a la transparència, coincideix amb el portaveu del 
PP que caldria informar sobre els criteris de selecció de l’entitat que ha participat en l’acció i que 
s’entén que l’ha organitzada, així com si s’havien proposat més entitats. A més, el seu grup voldria 
saber quins protocols interns d’assessorament s’han seguit (assessorament jurídic, connexió amb 
Guàrdia Urbana i Mossos, informació que es facilita, per exemple sobre la possibilitat de demanar 
un advocat d’ofici a través del Col·legi d’Advocats, etc.), per què l’entitat organitzadora no ha rebut 
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feedback de les altres entitats que han fet alguna intervenció, quines han estat aquestes entitats i 
quines intervencions han fet. 

 
Observa que disposar de punts lila tots els dies de la Festa Major facilitaria que molta més 

gent s’hi apropés i rebés assessorament, i que també convindria ampliar l’horari d’atenció i que hi 
hagués un punt central. 
 

Per acabar, demana que, si no es pot facilitar ara la informació demanada, es faciliti a tots 
els grups municipals per escrit, i torna a donar les gràcies per la feina feta. 
 

El conseller Èric Manzano, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, agraeix l’informe a la 
consellera Laura Cañadas, així com l’acció duta a terme com a eina de conscienciació social, i 
subratlla que el seu grup sempre valorarà positivament qualsevol iniciativa adreçada a lluitar 
contra la xacra del masclisme i les agressions sexistes, que cal combatre amb fermesa, mitjançant 
polítiques de prevenció i intervenció, des de l’educació que reben els més petits a l’escola fins a 
l’acompanyament d’una persona que ha estat víctima de sexisme. 
 

Dit això, pregunta quin ha estat el cost de l’operació —entén que aquesta dada hauria de 
constar a l’informe—, com es va escollir l’entitat amb què es ca col·laborar i en què va consistir la 
col·laboració, i observa que, tenint en compte que només s’han fet tres assessoraments, caldria 
millorar l’actuació per a altres esdeveniments. 
 

La consellera Laura Cañadas s’ofereix per fer arribar als grups, després d’aquesta sessió i 
en cas que ho considerin necessari, més informació sobre algunes de les qüestions plantejades 
(algunes dades, per protecció, no es poden fer públiques). 

 
Dit això, explica que el Districte va demanar pressupostos a tres entitats, van contestar 

dues i, d’aquestes, se’n va triar el Centre Jove de Reproducció i Atenció a la Sexualitat pels 
requisits d’horaris i de professionalitat de les persones que havien de fer l’atenció psicològica 
(aquesta entitat tenia més trajectòria a la ciutat i ja hi havia fet altres punts lila). Indica que 
únicament es va seguir aquest criteri tècnic i afegeix que, en el cas de Cortsenques Dissidents, 
una entitat que fa anys que fa el Protocol contra agressions sexistes de la Festa Major al districte, 
l’objectiu era que si venia una entitat a fer un projecte que demanava el Districte, estigués en 
coordinació amb les comissions de festes i amb altres entitats feministes amb incidència a la Festa 
Major. 
 

A continuació, assenyala que, si bé s’havia intentat acordar que cada nit es fes un retorn 
per part de les dues entitats i les comissions sobre com havia anat, això no va ser possible, ja que 
l’entitat Cortsenques també feia torns de barra i passejava pel barri per si detectava qualsevol 
possible agressió o incidència, i l’hora de finalització del servei, a més de les característiques del 
servei en si, van dificultar aquest retorn. Tanmateix, posteriorment s’han fet reunions per fer 
aquesta valoració. D’altra banda, confirma que es treballarà la possibilitat, plantejada per l’entitat 
que va posar el Punt Lila, d’incorporar parelles itinerants, ja que, com s’ha dit, sovint no és a 
l’espai de festa més gran on es produeixen les agressions. 
 

Pel que fa a les infraestructures, observa que es depenia molt de la composició de la plaça 
(per exemple, la ubicació del punt de llum, que ha d’estar a prop, i de la barra, que no ha d’estar-
ho, ja que l’aglomeració impediria fer una bona atenció), i assenyala que en el primer espai hi 
havia dues carpes i va ser més fàcil perquè l’activitat l’organitzava el Districte (l’Espai Jove 
Bacardí i els equipaments juvenils), mentre que les altres dues nits es depenia molt més de les 
comissions, de no molestar-les, en el sentit de no envair espai i no dificultar l’accés, i, tot i que va 
anar molt bé, no hi havia tota la infraestructura de la primera nit. Tanmateix, considera que 
aquesta diferència no va afectar les atencions, però entén que tot és analitzable i millorable, i, 
entre altres qüestions, es valorarà la possibilitat de posar un punt fix. 
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Respecte del públic d’edat més elevada, comenta que, atès que els pressupostos són 
limitats, el que es va fer va ser repartir informació de la campanya (bosses, xapes, díptics, etc.) 
per totes les comissions de festes i tenien el telèfon per si hi havia qualsevol incidència. 
 

Sobre la coordinació amb Guàrdia Urbana i Mossos d’Esquadra, explica que diversos 
membres del Govern passaven cada nit pels punts lila i pels diferents espais de festa, i tenien el 
contacte del caporal corresponent per si es produïa cap incidència, així com de les entitats, 
d’algunes persones referents de les comissions de festes i del Centre Jove d’Atenció a les 
Sexualitats. 
 

Pel que fa al seguiment dels casos, indica que cada cas es deriva a l’entitat o 
l’administració adient, i que si a l’informe només consta la derivació a l’Observatori contra 
l’Homofòbia entén que és perquè l’acció no es va considerar agressió masclista, però sí 
mereixedora d’una resposta, i es va derivar a una altra entitat perquè el Centre Jove d’Atenció a 
les Sexualitats no hi ha treballat específicament, de manera que potser no podia donar una 
resposta del tot adequada com es va fer amb les altres dues atencions i amb els 
253 assessoraments. 
 

Per acabar, celebra el consens entre els grups, així com la seva implicació, i manifesta el 
desig d’anar millorant i consolidant la iniciativa. 
 

La consellera Sonia Reina agraeix les explicacions de la consellera Laura Cañadas i 
pregunta si es facilitaran als grups els protocols d’actuació de l’entitat —entén que Cortsenques 
Dissidents fa actuacions en col·laboració o cooperació amb el Districte i que, si és així, potser 
tenen un protocol d’actuació. 
 

El conseller Èric Manzano agraeix les explicacions de la consellera i torna a demanar pel 
cost de l’actuació. 

 
La consellera Laura Cañadas s’ofereix per informar sobre el cost per correu electrònic, ja 

que en aquest moment no disposa d’aquesta dada, i, pel que fa a la col·laboració amb 
Cortsenques Dissidents, comenta que s’hi treballa com amb qualsevol altra entitat. Puntualitza, 
però, que no estan constituïdes com a entitat, sinó que són un col·lectiu que fa més de dos anys 
que treballa al territori i amb el qual s’ha col·laborat en diverses activitats, i aclareix que no hi ha 
hagut cap moviment econòmic en aquest sentit. 
 

D’altra banda, assenyala que el Protocol contra agressions masclistes a la Festa Major de 
Cortsenques Dissidents és públic (es pot trobar al seu web) i s’ofereix per demanar i fer arribar el 
protocol del Centre Jove d’Atenció a les Sexualitats. 

 
d) Informe del regidor del Districte 

 
El regidor del Districte, senyor Agustí Colom, dedica la primera part de la intervenció a 

l’Espai d’Inclusió 20+20+20, que el 29 de novembre va celebrar, amb un acte a la Fundació del 
Futbol Club Barcelona, el cinquè aniversari. 

 
Posa de manifest que durant cinc anys aquest espai ha fet una feina molt ben coordinada 

tècnicament i impregnada de voluntat política per fer de la inclusió un signe d’identitat del districte i 
ha aconseguit que els projectes i les bones intencions inicials hagin esdevingut un espai de realitat 
que ha crescut, s’ha consolidat i és un referent pel que fa al treball sobre l’assumpció dels drets de 
totes les persones amb diversitat funcional. 

 
Subratlla que si aquest espai ha crescut amb èxit ha estat gràcies a l’esforç de tothom 

(entitats del districte d’educació especial o d’altres tipus, empreses, establiments, l’Administració i 
el seu personal i tots els grups municipals, que han fet seu aquest espai —que tothom ha de 
treballar per conservar—, cosa que hi dona grandesa i fortalesa), i posa en relleu que, més enllà 
dels indicadors i dels resultats obtinguts, la darrera trobada va demostrar, amb la quantitat de 
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persones que hi van assistir en representació de totes les entitats, la gran capacitat de treball 
conjunt de tot el sector d’entitats, el sector empresarial i el sector de l’Administració, tant els 
tècnics del Districte com els de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat i els diversos 
grups, que coincideixen que el projecte va més enllà de la visió de cadascú i forma part de la 
suma de tots els agents que el formen. 

 
Remarca que l’objectiu principal de l’Espai d’Inclusió és trencar les barreres que fan que 

persones amb algun tipus de discapacitat no puguin gaudir dels mateixos drets que altres 
persones o no puguin desenvolupar totes les seves potencialitats amb plenitud, i la suma de tots, 
la comunitat, ajuda a avançar en la superació d’aquestes barreres i en el desenvolupament de 
totes les persones amb diversitat funcional, sense l’esforç de les quals el projecte no seria 
possible. En aquest sentit, observa que, per exemple, el curs de formació de monitors de lleure i 
esport no és només una col·laboració entre el CET 10 i el Centre Cívic Joan Oliver – Pere Quart i 
el CEM Arístides Maillol, sinó que són també nois i noies que se superen i fan un gran esforç per 
tenir aquesta formació; el pis de transició a la vida independent no és només el treball de les 
entitats amb una empresa que hi ha donat suport (El Corte Inglés), sinó que també són nois i 
noies que fan un esforç per poder emprendre una vida independent (cosa que és difícil per a 
qualsevol jove, però ho és més encara en aquests casos, i també és complicat per a les famílies, 
sobretot per a aquestes, que s’han de desprendre del fill o la filla); la campanya de Nadal inclusiu 
no són només les entitats de comerciants i l’obra social en què participen les entitats, sinó que és 
també l’esforç de les persones per fer motius amb un disseny, amb una capacitat d’atraure i de 
promoure, i l’Hoquei Plus no és només una lliga en què participen la Federació Catalana d’Hoquei, 
el Futbol Club Barcelona, el Reial Club de Polo i les escoles, sinó que són també nois i noies que 
cada dia que juguen un partit intenten competir, adquirir habilitats i recursos i superar-se. 
 

Esmenta alguns projectes que avui ja són una realitat i en els quals cal continuar 
aprofundint, com ara Alumni Solidari, les Jornades universitat-ciutat, la inserció laboral de 
persones amb discapacitat, el Festival dels Jardins de Pedralbes, el Torneig Comte de Godó, les 
accions de turisme inclusiu, la cursa d’orientació inclusiva, el servei de repartiment a domicili del 
Mercat de les Corts, el Pla de turisme accessible, la dansa inclusiva, FutbolNet, l’hort comunitari, 
la inserció laboral de col·lectius en risc d’exclusió i les activitats infantils accessibles en l’àmbit del 
comerç, i posa en relleu la importància d’ampliar aquests projectes sobretot al món de les 
empreses, que no només els haurien d’incorporar com un element de responsabilitat social 
corporativa, sinó també com un element de drets i democratització de l’accés a l’ocupació. 

 
Subratlla que cal vèncer les barreres culturals de manera que aviat pugui ser habitual i no 

generi cap tipus de sorpresa trobar una persona amb discapacitat atenent en un gran magatzem, 
un restaurant o un hotel, i comenta que, per això, cal donar prioritat a la formació, l’habitatge i la 
inserció laboral per fomentar la màxima independència possible de cadascuna d’aquestes 
persones. D’altra banda, observa que la inclusió també fa referència a altres col·lectius 
vulnerables, com ara el d’aturats de llarga durada, gent gran, dones que han patit situacions de 
maltractament o infants i joves en risc. 
 

Per acabar aquesta primera part de la intervenció, recorda que a l’acte de celebració del 
cinquè aniversari de l’Espai d’Inclusió es va anunciar el compromís del Districte d’instaurar, a partir 
de l’any vinent, els Premis Jesús Simon i Àurea Lázaro, en reconeixement de la tasca que 
aquestes dues persones van fer pel col·lectiu d’entitats i persones amb discapacitat de les Corts, 
així com per donar visibilitat als projectes que permeten, a través de la innovació i la promoció, la 
millora d’aquest col·lectiu, i posa èmfasi en la necessitat que totes les persones implicades en una 
tasca que honra el districte i fa que sigui una mica millor, més just i equitatiu hi continuïn treballant. 
 

A continuació, esmenta com a consecució destacada dels darrers dies la de la Colònia 
Castells: totes les famílies que tenien dret a reallotjament ja tenen les claus i, per tant, ja estan 
reallotjades o en període de reallotjament, que finalitzarà durant el període que se’ls havia dit, de 
manera que podran passar aquest Nadal al pis nou, després de molts anys de patiment. Afegeix 
que al febrer es farà una reunió en la qual es plantejarà la continuïtat del procés de manera que 
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vagi avançant amb la màxima agilitat possible i, en principi, a finals de gener es podran iniciar els 
enderrocs, començant per la zona de Taquígraf Serra i avançant pel passatge Piera. 
 

Pel que fa a Europa-Anglesola, indica que l’Institut Municipal d’Urbanisme ja està en 
disposició de licitar la zona verda, un cop el promotor ha comprat, i amb el reallotjament de totes 
les famílies, de manera que al gener es farà una sessió oberta per explicar el projecte 
d’urbanització de la zona verda i la definició de l’edifici de la nova escola del solar de Numància-
Anglesola. 
 

Respecte a l’Espai Barça, comunica que ja s’ha fet una primera trobada del grup de treball 
d’espai públic de la comissió de seguiment per fer la presentació del projecte d’urbanització, i a 
finals de gener es reunirà la Taula de Convivència per mantenir el seguiment d’una situació que, 
malauradament, en alguns aspectes s’havia deteriorat pel que fa a la convivència. Comenta que 
Mossos ha informat que en alguns aspectes la situació s’ha redreçat, però se’n continuarà fent 
seguiment per intentar evitar que es torni a deteriorar. 
 

Assenyala que els darrers mesos s’han acabat moltes de les obres de millora i 
reurbanització de carrers i places i, tot seguit, fa referència a dos projectes molt importants: 
«Radars», que ja és una realitat a tots els barris del districte, i la policia de barri, que ja s’ha 
presentat a tots els consells de barri i començarà a operar al gener. 
 

En darrer lloc, assenyala que aquest mes s’ha incorporat al Districte una persona referent 
en transversalitat de gènere que permetrà vetllar per l’aplicació d’aquesta perspectiva en tots els 
àmbits i direccions. Explica que s’està incidint en la comunicació i la contractació dels concursos i 
que podrà donar suport a la tècnica de Feminismes i LGTBI en projectes concrets. D’altra banda, 
informa que al novembre es va posar en marxa el projecte itinerant d’informació per a dones 
treballadores de la llar del barri de Pedralbes; s’està treballant en l’anàlisi de la convocatòria de 
subvencions del 2018, i al novembre es va portar la formació respecte a transversalitat de gènere 
als districtes de Barcelona, ja que s’entén que la institució ha de ser pionera en la incorporació de 
la mirada de gènere en totes les polítiques públiques. Especifica que el propòsit de la formació va 
ser apropar les accions i els conceptes que emmarquen els fonaments per l’equitat de gènere amb 
la intenció que s’entenguessin, es problematitzessin i es posessin en comú: 59 treballadors i 
treballadores van rebre una formació de quatre hores que va donar a conèixer les estratègies i els 
mecanismes de la incorporació en la igualtat de gènere, sessions participatives que han rebut una 
valoració molt positiva. 
 

El conseller Marc Faustino, portaveu del Grup Municipal de la CUP, manifesta el suport 
total als presos polítics que fa 10 i 13 dies que estan en vaga de fam, una forma de lluita que 
evidencia la manca de respecte pels drets humans de l’Estat espanyol. 
 

Dit això, comenta que les entitats d’inclusió de les Corts són un tresor del districte i felicita 
els equips de govern actual i anterior, així com l’equip de Serveis a les Persones, per l’èxit de 
l’Espai d’Inclusió. 
 

Respecte de la Colònia Castells, pregunta en quina situació es troba l’espai de memòria de 
les antigues cases obreres, que no sap si finalment es conservaran o no, i, sobre la Taula de 
Convivència de l’Espai Barça, qualifica de vergonya el que es va viure el 28 d’octubre a la 
travessera de les Corts en el marc d’una manifestació dels Boixos Nois. 
 

Per acabar, posa en valor diferents activitats que ha impulsat el Districte i que han tingut el 
suport de la CUP —lamenta que el regidor no les hagi esmentat—, com són la Fira d’Economia 
Social i Solidària, que es va fer als Jardins de Magalí —posa de manifest que la CUP ha presentat 
proposicions al Ple per impulsar l’economia social i solidària i el suport a les persones cuidadores 
no professionals al districte—, el taller sobre l’estratègia de suport a les persones cuidadores, i la 
campanya d’informació i assessorament a les treballadores de la llar que s’està fent a les Corts i a 
Sarrià – Sant Gervasi. Felicita el Districte per la realització d’aquestes activitats i expressa el desig 
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del seu grup que tinguin continuïtat pel que representen de millora de la qualitat de vida del treball 
dels cortsencs i les cortsenques. 
 

El conseller Carlos Hornero, portaveu del Grup Municipal del PSC, felicita les entitats i les 
empreses que per cinquè any consecutiu fan de l’Espai 20+20+20 un motiu d’orgull per al districte, 
que des de fa molts anys és referent metropolità pel que fa a polítiques de discapacitat i ajuda a 
canviar la mirada de manera que les persones es vegin per les seves capacitats. Entén que tots 
els grups subscriuen les paraules que ha dedicat el regidor al projecte. 

 
Dit això, acusa el Govern de no escoltar i de no dialogar, i en posa com a exemples la 

sessió extraordinària del Plenari del setembre, en què tots els grups demanaven al Govern que 
presentés un document amb informació sobre l’estat de les inversions previstes i les possibles 
retallades, que s’estan produint tot i que el Govern continuï sense donar-ne explicacions, i la 
sessió ordinària de l’octubre, en què es va aprovar una proposició del seu grup que sol·licitava que 
en el termini d’un mes el Govern facilités un document amb informació sobre l’estat de les 
iniciatives presentades pels grups al llarg del mandat, però, dos mesos després, aquest document 
no s’ha presentat. Afegeix que a la mateixa sessió es va aprovar una proposició perquè el Govern 
presentés una proposta que garantís els recorreguts actuals dels autobusos 54 i H10, però tampoc 
no s’hi ha donat compliment i la ciutadania i les entitats veïnals de Sant Ramon, la Maternitat i les 
Corts estan emprenyades perquè senten que el Govern no les escolta i actua sense buscar el 
consens. 

 
Tot seguit, expressa la sensació que el Grup de BC s’ha cansat de governar, i subratlla que 

el seu grup fa sis mesos que li demana que doni compte de l’estat de desenvolupament del PAD, 
sobre el qual fa més d’un any que no informa, cosa que demostra la poca transparència, gairebé 
insultant, que transmet el Govern. D’altra banda, critica la manera d’entendre la participació que té 
el Govern: per exemple, en el cas de la reordenació i millora de la plaça de les Corts, va convocar 
el veïnat, però, quan aquest va proposar idees, el regidor va dir que, tot i que les idees eren 
bones, no es durien a terme perquè el projecte ja estava definit i les obres començaven la 
setmana següent. 

 
Assegura que la reurbanització del parc interior d’Anglesola serà un fracàs, ja que es vol 

dur a terme amb un projecte de fa sis anys, quan la realitat era diferent. Concreta que una de les 
portes d’entrada al parc ha passat de ser un institut a ser una escola; convida el Govern a aturar el 
projecte, repensar-lo i consensuar-lo, i observa que els nens i les nenes no tenen espai dins la 
plaça de la Concòrdia, molt utilitzada amb jocs infantils, de manera que caldria traslladar aquests 
nens i aquestes nenes al parc interior. 

 
Conclou que el Grup de BC, que actua amb una manca de transparència absoluta en totes 

les decisions que pren, està irrecognoscible. 
 
El conseller Jordi Castellana, portaveu del Grup Municipal d’ERC, envia un record i una 

salutació afectuosa —com, malauradament, ha de fer en totes les sessions des de fa més d’un 
any— a totes les persones preses polítiques i exiliades que no poden ser-hi, i comenta que avui 
ha llegit un fragment del llibre del president d’ERC, Oriol Junqueras, adreçat als seus fills, i és 
impactant veure com al segle XXI encara es viuen situacions com aquestes. 
 

Dit això, felicita per l’Espai d’Inclusió 20+20+20, un projecte de districte que va néixer fa 
molts anys a partir de les entitats, la Coordinadora i la Federació Plataforma d’Entitats de 
Persones amb Discapacitat, i que ha generat projectes conjunts entre agents molt diversos que 
aparentment no haurien de tenir contacte, però que, en treballar plegats, no sumen sinó que 
multipliquen, i ho fan amb accions importants de conscienciació i inclusió laboral, inclusió en el 
món de l’esport, la cultura, etc., veient les persones per les seves capacitats i sense distincions. 
 

A continuació, critica la brevetat de l’informe, que cada cop té menys contingut —el d’avui 
sembla més una mera llista que un informe del regidor—, i el fet que en tot el mandat no s’hagi 
informat sobre el grau d’execució del Pla d’actuació del districte, que es va presentar com a 
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mesura de govern i ni tan sols hi va haver la voluntat de dialogar-lo amb els grups de l’oposició. 
Observa que, si bé hi ha una pàgina web on es pot consultar l’estat d’execució del PAD, la 
informació que conté no és acurada, ja que, per exemple, diu que l’elaboració dels projectes dels 
edificis de la segona fase nova de la Colònia Castells estan executats en un 100% quan, tal com 
ha comentat el regidor, al febrer s’ha de començar a parlar sobre el seu desenvolupament. Afegeix 
que per a alguns projectes s’indica que se n’ha executat el 70%, però quan cliques a la pestanya 
que teòricament hauria d’explicar què significa aquesta dada, a la pantalla no hi ha informació. 
 

En relació amb el Pla d’equipaments, critica que, tot i disposar d’un impuls tècnic molt 
interessant d’una eina molt útil que permet fer una bona anàlisi del districte, a menys de mig any 
d’acabar el mandat i en el penúltim plenari, no es coneix la proposta política del Govern, quin 
lideratge polític vol exercir pel que fa als equipaments del districte, i recorda que aquest any el 
districte havia de tenir un espai jove, sobre el qual es va dir que malgrat els problemes tècnics que 
hi havia hagut en l’estructura de l’edifici, al novembre començarien les obres, però aquestes obres 
no han començat. Pregunta si els 2,3 milions d’euros d’inversió que hi havia en el pressupost 
d’enguany per a aquest equipament, més d’un terç del pressupost total d’inversió del districte, 
s’han perdut o, almenys, s’han derivat a altres projectes. 
 

Lamenta que en tot el mandat no s’hagi construït cap habitatge públic a les Corts (des 
del 2007 no s’ha fet cap promoció d’habitatge públic al districte) i que el Govern accepti iniciatives i 
després no les desenvolupi, com ha fet en el cas de l’espai de gossos de Bacardí, o doni suport a 
una iniciativa al Districte i la rebutgi a Casa Gran, com ha fet en el cas de la proposició referent a 
Carme Claramunt, i subratlla que el Grup de BC no ha promogut ni tingut en compte la 
participació, que va ser una de les seves banderes més importants. Concreta que no ho ha fet, per 
exemple, pel que fa a la reurbanització d’espais i a la xarxa de mobilitat, i pregunta quin és el 
resultat de la contractació que es va fer a principis de mandat perquè una empresa dinamitzés i 
repensés els consells de barri, les audiències públiques, etc., una inversió que es va considerar 
positiva entenent que tindria un resultat, però que, pel que sembla, no n’ha donat cap, ja que les 
audiències públiques continuen exactament igual que fa quatre anys. També vol saber quantes de 
les demandes que els infants de l’escola Solc van incloure en el manifest que van llegir al Plenari 
s’han complert, ja que, segons l’escola, no se n’ha complert cap. Remarca que animar algú a 
participar, agrair i celebrar aquesta participació i, després, no complir res, desincentiva la 
participació i desanima les persones que han fet l’esforç de participar, sobretot quan són infants. 
 

Pel que fa a la Colònia Castells, assenyala que aquest és el primer govern municipal que 
no ha executat la construcció de cap habitatge i que hi continua havent 20 habitatges buits al 
carrer Entença, i manifesta el desig que al febrer es desencalli la segona fase nova, ja que, 
altrament, el proper mandat hi haurà una aturada de tot el projecte. 
 

Sobre l’Espai Barça, observa que a la reunió que es va fer hi havia només tres veïns i més 
de deu tècnics municipals per parlar exclusivament de la part de planejament de l’espai propietat 
de l’Ajuntament, quan la part més important, per volum i per interès, és la que hi ha entre l’estadi i 
Arístides Maillol i al voltant de l’estadi, que és on cal garantir un projecte beneficiós per als veïns. 
 

En darrer lloc, demana al regidor que parli sobre les qüestions que consten a l’informe però 
que ell no ha esmentat. 
 

La consellera Míriam Casanova, portaveu del Grup Municipal del PP, dona les gràcies al 
regidor per la presentació de l’informe, del qual destaca l’Espai d’Inclusió, que, després de cinc 
anys, fa que tothom se senti orgullós de les entitats de persones amb discapacitat, dels tècnics de 
l’Ajuntament, dels comerços i de les empreses que han desenvolupat aquesta tasca continuada a 
favor del reconeixement de les potencialitats, les habilitats i l’avanç cap a una vida plena i 
autònoma de les persones amb discapacitat. Afegeix que el fet que això s’hagi desenvolupat a les 
Corts fa que l’orgull sigui encara més gran. 
 

Com a aspectes negatius de l’informe, destaca especialment que no s’hagi aconseguit cap 
pis de transició al districte i que ni tan sols s’hagi trobat la ubicació per a la futura llar-residència 
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per a persones amb discapacitat intel·lectual, quan està pendent pel conveni d’equipaments 
socials amb la Generalitat des de l’any 2005. 
 

Agraeix que el regidor hagi destacat molts temes socials, però observa que, si bé la 
jornada de persones cuidadores i la del circuit contra la violència masclista són interessants 
perquè ajuden a millorar els serveis i els circuits d’actuació i, en definitiva, a optimitzar els 
resultats, arriben massa tard per incorporar canvis en aquest mandat. 
 

Posa de manifest que la campanya de Nadal d’enguany ha generat polèmica per un 
pessebre a la plaça Sant Jaume que ha costat gairebé 115.000 euros a tots els barcelonins i 
barcelonines i que, de tan modern que s’ha volgut fer, no s’entén, i per un enllumenat insuficient 
als carrers (ni tan sols l’avinguda Diagonal tindrà llums aquest any). Comenta que, per sort, 
gràcies al 25è aniversari del centre comercial de L’Illa, es va poder gaudir d’un espectacle de 
llums i de focs artificials inoblidable que molts cortsencs i cortsenques van poder presenciar. 
 

Assenyala que, a parer del seu grup, l’alcaldessa Ada Colau s’ha caracteritzat per governar 
per decret i d’esquena a la ciutadania i als grups polítics de l’oposició, que representen la majoria 
dels veïns i les veïnes. Per això, troba lògic que no s’hagi aconseguit el pressupost per a l’any 
vinent (com no es va aconseguir pactar cap dels anteriors), cosa que deixa a l’aire les noves 
inversions al districte i a la ciutat i farà que a les Corts continuï la política de zero equipaments 
(cap nova escola bressol, cap nova escola pública, cap institut, cap promoció d’habitatges de 
protecció oficial, cap residència pública per a gent gran, cap promoció de pisos tutelats per a gent 
gran i cap per a persones amb discapacitat), i tampoc no es faran les dues reformes de voreres 
més urgents (la de l’avinguda Madrid, especialment en el tram entre el carrer Lluçà i el carrer 
Vallespir, i la de travessera de les Corts entre Numància i Entença). 
 

Subratlla que aquesta manera de governar per decret, per imposició, s’ha patit durant tot el 
mandat en múltiples qüestions, com ara en la implantació de la xarxa de carrils bici (excessiva, no 
demandada pels veïns, que ha generat problemes de trànsit, que s’utilitza poc i que ha provocat 
l’eliminació de més de 400 places d’aparcament a la via pública a tot el districte) o en el 
desplegament de la nova fase de la xarxa d’autobús, que ha donat lloc a nombroses queixes dels 
veïns, especialment pels canvis de l’H10 i el 54, i en la qual el Govern va decidir unilateralment 
que no hi hauria la línia D30 (estava planificada en la xarxa ortogonal), cosa que incompleix 
l’acord que va impulsar el Grup del PP en la Comissió de Mobilitat el gener de 2017. 
 

Afegeix que el Govern tampoc no ha estat capaç d’organitzar cap procés de participació 
ciutadana per començar a definir el Pla d’equipaments 2016-2026 i, en canvi, ha imposat que a 
l’espai Anglesola-Numància no hi haurà institut, sinó que serà una escola, i que l’escola Ausiàs 
March s’anirà tancant progressivament per fer-hi un espai jove amb una dotació econòmica de 
2,3 milions d’euros. Subratlla que en els casos de conflictes veïnals (residència a Remei-Galileu, 
interior d’illa de Mejía Lequerica, reforma de la plaça de les Corts, Espai Barça com a projecte de 
barri...), el Govern, en lloc de mediar entre les parts afectades per intentar arribar a una solució, ha 
imposat el seu punt de vista. Pel que fa a l’execució del Pla de la Colònia Castells, indica que el 
Govern va forçar el canvi de fases per avançar, però el mandat acabarà amb la meitat dels pisos 
de l’edifici de reallotjament de Montnegre-Entença buits, quan a inicis de mandat ja estava fet. 
 

En darrer lloc, posa èmfasi en el fet que el Govern no ha executat pràcticament cap de les 
proposicions acordades pel Plenari, el màxim òrgan del Districte (per exemple, totes les propostes 
presentades pel seu grup excepte una han estat aprovades, però el Govern no n’ha executat cap), 
i subratlla que quan un partit polític governa en clara minoria, hauria de saber que necessita 
dialogar, negociar, pactar amb la resta de formacions polítiques, a més de garantir la participació 
ciutadana, coses que el Govern d’Ada Colau no ha fet, amb el resultat que ara es veu. 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, diu: «Agradeceremos, 
también, aunque nos repitamos, pero creo que es algo que merece la pena, la celebración del 
quinto aniversario del Espai 20+20+20, aparte de que fue un acto entrañable en el que 
participaron las entidades, organizado en la Fundación del Barça, una manera más de integrarse 



 

19 
 

dentro del distrito. Es, como decía el conseller Hornero del PSC, un orgullo para Les Corts tener 
este distintivo de la inclusión. Pero nos gustaría, una vez hechas las felicitaciones a las entidades, 
que aparte del Espacio 20+20+20, tuviéramos ese distintivo de inclusión porque se hubieran 
llevado a cabo más políticas en este sentido en nuestro distrito. Por ejemplo, este grupo municipal 
presentó una proposición que se aprobó en el Pleno respecto a una serie de medidas de inclusión 
de discapacitados visuales que está sin implementar. Igualmente, hicimos una proposición 
respecto a los parques infantiles, a las áreas de juego infantil, que fueran inclusivas, que no 
solamente es que no tengamos ninguna área de juego inclusiva en el distrito, sino que no hay en 
toda Barcelona. Y de esto no se ha dicho nada. El Espai 20+20+20 es algo que viene desde hace 
cinco años, no pertenece tampoco a este mandato, que se ha mantenido y se ha realizado, pero 
también es cierto que lo mantienen y lo realizan las propias entidades, que se crean sinergias 
entre ellas, y también nos demuestra, mal que les pese a Gobierno y a algunos grupos de la 
oposición, que la colaboración publicoprivada funciona, no es mala, no hay que demonizarla, 
porque funciona. 
 

En relación con la Colonia Castells, nos gustaría que nos dieran la información, porque el 
regidor ha dicho que todas las familias que tenían derecho al realojo ya lo han hecho en este 
momento. Había unas familias que no tenían, igual que había un procedimiento judicial, un 
contencioso administrativo presentado por una de las familias, y nos gustaría saber en qué 
situación están esas familias no realojadas, si se les ha dado una salida a través de Servicios 
Sociales o a través de otra vivienda social, en qué situación se encuentran, porque iban a ser 
desalojadas. Y también cómo está el procedimiento judicial y si esto afectará, en un futuro, a los 
actuales realojamientos que se han hecho. 
 

En cuanto al distrito, coincido también hoy con el señor Hornero en el tema de la plaça de 
les Corts. Sí que es cierto que cuando uno pone una sesión informativa para explicar un 
procedimiento, para explicar una reforma que se va a hacer en la plaça de les Corts, ustedes —
que se lo he dicho un montón de veces ya—, que vinieron con la bandera de la participació (“som 
la veu del poble, nosaltres donem la veu al poble, no farem res sense el poble”), resulta que lo 
hacen todo en contra del poble porque, igual que hicieron en el debate del carril bici, hicieron un 
debate sobre el carril bici que no era un debate sobre el carril bici sino que era un “vamos a 
intentar vender ese carril que hemos implementado un mes de agosto en la calle Numancia”, que 
cuando vinieron los vecinos se encontraron que no tenían plazas de aparcamiento y habían 
desaparecido todas desde Diagonal hasta la estación de Sants, y se lo encontraron. Y en 
septiembre ustedes montaron un debate sobre el tema de la bici, y había cinco personas del 
Ayuntamiento para explicar a los vecinos y los vecinos acabaron levantándose y yéndose porque 
no era lo que ellos pensaban que era a lo que habían venido. Y lo mismo pasó con la sesión 
informativa de la plaça de les Corts: los vecinos iban para hacer aportaciones, para saber cómo se 
iba a remodelar esa plaza, se encontraron que simplemente era un lavado de cara lo que se hacía 
en la plaça de les Corts, que no pueden aportar nada, que cuando hacían algún tipo de petición se 
les decía que el proyecto ya estaba cerrado y que no había nada que hablar, por lo tanto, también 
muchos vecinos se levantaron y se fueron. De forma totalmente comprensible, porque creo que 
además ustedes tienen un problema de comunicación. El señor Toni Coll me está diciendo que 
no, pero creo que tienen un problema de comunicación con los vecinos, porque igual ellos piensan 
que cuando ustedes crean una sesión informativa es otro tipo de sesión informativa, y quizá ese 
es el problema que tienen y por eso en cada sesión informativa que ustedes organizan acaban 
con los vecinos muy irritados y levantándose y abandonando las salas. 
 

No quiero dejar de hacer mención a temas que hemos ido mencionando durante todo el 
mandato. El tema de la limpieza del distrito, seguimos con un distrito —no solamente el distrito, es 
Barcelona entera, pero nos circunscribimos al distrito de Les Corts— con falta de limpieza y falta 
de mantenimiento en los parques y en los jardines de Les Corts. Hemos pedido en multitud de 
ocasiones que se nos explicara el tema de la limpieza, hemos pedido que se nos entregara la 
documentación, si es verdad que la empresa de limpieza no está haciendo las partidas que debe 
hacer, qué tipo de requerimiento se le ha hecho para que lo cumpla, porque la realidad es la que 
tenemos cada día en las calles del distrito. 
 



 

20 
 

El tema de la seguridad. Presentamos una iniciativa en el Pleno pasado, ahora hay una 
iniciativa del PSC sobre seguridad. Seguimos con la misma dinámica de inseguridad en el distrito. 
Tenemos robos a viviendas, robos a comercios, no tenemos policía, no sabemos si se han hecho 
algún tipo de medidas en relación con las quejas que hemos presentado en este sentido. 
 

El tema de las luces de Navidad. Cuando se hizo el encendido de las luces de Navidad fue 
muy triste ver las caras de los niños cuando ustedes aprietan el botón y dicen: “Ui, ja hem vist 
l’encesa de les llums” y hay cuatro lucecitas azules enganchadas a los árboles… es que es 
verdad, la cara de los niños era: “Y ahora miramos hacia arriba y no vemos nada”, no solamente 
por la ilusión de los niños, que es la Navidad para ellos, sino para el comercio del barrio, es una 
de las épocas importantes del comercio en la ciudad. 

 
Gràcies, espero que em responguin.» 

 
La consellera Lídia Gàllego, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, agraeix l’informe i 

felicita tothom per l’avenç de la inclusió al districte i per la gran feina que s’està fent en aquest 
àmbit. Manifesta, però, la lleugera sensació que s’ha arribat a un punt d’estancament en què 
potser falta l’espurna del principi, amb projectes nous, engrescadors i importants. Espera que 
aquesta sensació sigui només això i no es correspongui amb la realitat, ja que tothom vol que el 
programa, que compta amb el compromís de tots, continuï avançant amb molta força. 
 

Dit això, pregunta si li podrien fer arribar l’informe que es va presentar sobre la supressió 
de barreres arquitectòniques en hotels i comerços, que va demanar a la darrera sessió del Plenari 
i encara no ha rebut. 
 

Pel que fa a Colònia Castells, celebra que abans de Nadal tothom pugui ser a casa seva, 
però observa que, tal com ha posat de manifest al llarg de tot el mandat, el canvi de fases ho va 
alentir tot, quan el que cal és accelerar-ho tot al màxim, ja que mentre els pisos estan buits, es 
degraden. Espera que es faci la reunió anunciada per al febrer i que s’avanci amb la màxima 
velocitat possible. 
 

Respecte de l’Espai Barça, comenta que ella també va veure amb sorpresa la poca 
participació veïnal que hi va haver en la darrera reunió, en la qual hi havia més tècnics i polítics 
que veïns, quan és un tema que genera molt debat al barri i moltes expectatives. Entén que cal 
treballar per intentar millorar la participació en properes sessions. D’altra banda, observa que és 
molt necessària una intervenció seriosa en temes d’incivisme a l’entorn del Barça. 
 

Quant al projecte «Radars», celebra que per fi hagi arribat als tres barris de les Corts: quan 
va començar el mandat, ja funcionava a la Maternitat i Sant Ramon; a les Corts ja havia començat 
i anava a bon ritme, i, a sis mesos d’acabar el mandat, finalment ha arribat a Pedralbes. 
 

A continuació, dona la benvinguda a la persona que s’ha anunciat que s’incorporarà per 
tractar qüestions de transversalitat de gènere, i manifesta el desig que la seva participació a la 
vida del districte sigui molt profitosa. 
 

Tot seguit, expressa la sensació que la gestió del Govern és pràcticament burocràtica, 
sense una visió política i de conjunt del districte, ja que ni hi ha PAD ni s’ha explicat el full de ruta 
del districte, i observa que, si bé altres anys a la sessió del Plenari del desembre s’acostumava a 
presentar un informe en què es detallaven totes les actuacions dutes a terme durant l’any i el 
percentatge de desenvolupament, avui, última sessió de l’any i penúltima del mandat (la del maig 
no compta perquè és d’aprovació d’actes), no s’ha presentat aquest informe —no sap si per 
manca de transparència, perquè el Govern no sap ben bé què incloure-hi o perquè ni tan sols hi 
ha pensat—, de manera que els grups no tenen prou eines per avaluar la feina feta. Espera que 
aquest informe es presenti en la propera sessió. 
 

Per acabar, subratlla que tots els grups de l’oposició coincideixen que el Govern no ha 
treballat amb el diàleg i la participació que abanderava; comenta que potser el concepte de 
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participació del Grup de BC són les manifestacions veïnals que provoca amb el seu «diàleg» 
respecte a temes recurrents que es cronifiquen perquè no es resolen, i insisteix a demanar que a 
la propera sessió es presenti un informe que permeti valorar un document amb prou contingut. 
 

El regidor del Districte diu a la consellera Lídia Gàllego que, mentre que en el mandat 
anterior el projecte «Radars» només va arribar a Sant Ramon i la Maternitat, BC ha aconseguit 
que arribés també a les Corts i a Pedralbes. 

 
Pel que fa a la manca d’habitatge públic, subratlla que es deu a la manca d’espais, de 

parcel·les: hi havia una font de parcel·les, que s’havia generat a la Colònia Castells, però algú va 
decidir, amb l’INCASÒL, que en lloc de dedicar-ho a habitatge públic, hi podia haver uns privats 
que en fessin negoci. 
 

Subratlla que quan ha parlat de l’Espai d’Inclusió ha posat èmfasi en el fet que el projecte 
és una realitat gràcies a la feina de tots, i nega que estigui estancat. Remarca que continua tenint 
una embranzida molt important i insisteix que aquesta iniciativa, una de les més maques del 
districte, és mèrit de tots. 
 

Diu a la consellera Míriam Casanova que, si bé no s’han fet les obres de les voreres que 
ha esmentat, s’ha fet Regent Mendieta, Conxita Supervia, Benavent, Aviació, Ardena i Pisuerga, 
de manera que, si bé sempre es poden trobar coses que no s’han fet, la modificació de l’espai 
públic que s’ha dut a terme ha estat molt important. D’altra banda, s’ofereix per explicar-li el 
pessebre de la plaça Sant Jaume i li recorda que ara el Govern té també el pessebre del Museu 
Marès, més clàssic i fet amb l’Associació de Pessebristes. 
 

Per acabar, demana al conseller Carlos Hornero que especifiqui a quina proposició feia 
referència quan en la sessió anterior va dir que la proposició del PSC que presentava era la 
mateixa que havia presentat ICV-EUiA al mandat anterior, perquè ell no l’ha trobat. 
 

El conseller Carlos Hornero demana al Govern que a la propera sessió presenti, a part del 
Pla d’actuació del districte, l’estat d’execució del PIM, ja que hi ha partides que no quadren, com 
ara la de Bederrida: hi havia una partida pressupostada d’aproximadament 400.000 euros però a 
l’informe consta que d’aquest projecte s’han executat 80.000 euros. 
 

La consellera Míriam Casanova subratlla que la nova política basada en la participació que 
va abanderar el Grup de BC el 2015 ha esdevingut una política per decret que està molt lluny de 
ser capaç de donar resposta als problemes dels veïns. 

 
La consellera Lídia Gàllego insisteix que «Radars» ja estava implementat a dos dels tres 

barris de les Corts (només en faltava Pedralbes) i observa que actualment el projecte només ha 
arribat a 41 dels 73 barris de la ciutat. 
 

Pel que fa al retret sobre Colònia Castells, subratlla que a cap grup li va agradar l’opció del 
privat, però tothom, ICV-EUiA inclòs, hi va donar suport, i pel que fa al possible estancament dels 
projectes relacionats amb la inclusió, observa que ha parlat d’una sensació, que celebra que sigui 
errònia, però diu al regidor que el to de la seva resposta deixa clar el seu tarannà «amable i 
dialogant». 
 

El regidor del Districte diu a la consellera Lídia Gàllego que això que ha dit d’ICV-EUiA sap 
que no és cert, insisteix que «Radars» només estava a Sant Ramon, i afirma que el seu to, 
evidentment, sempre és un to amable. 

 
D’altra banda, remarca que el Govern ha aconseguit desencallar moltes coses al districte, 

com ara la Colònia Castells o Anglesola. En aquest sentit, posa èmfasi en el fet que hi haurà una 
escola nova, respecte a la qual molts grups van oposar-se al Districte i hi van donar suport a Casa 
Gran, on van dir que no s’hi havien oposat. Subratlla que BC, almenys, és coherent, i defensa el 
mateix a les Corts que a Barcelona, a diferència d’alguns grups. 
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C. PART DECISÒRIA 
 

1 Propostes d’acord: 
 

A. Comissió Consultiva de Via Pública, Mobilitat i Presidència. 
 

B. Comissió Consultiva de Medi Ambient, Urbanisme i Obres. 
 
INFORMAR sobre el MPEUiMU del carrer Remei 18-32  

 
El regidor del Districte posa de manifest que aquesta modificació del Pla especial 

urbanístic és a iniciativa de la Fundació Sant Josep Oriol i parteix d’un pla especial de l’anterior 
mandat que determinava unes alçades elevades tant al carrer Remei com al carrer Galileu. 
D’acord amb aquest pla, que és el que actualment està vigent, la Fundació va presentar una 
llicència d’obres per a una residència d’estudiants que va generar discrepàncies al Govern i, 
sobretot, al veïnat, preocupat davant la possibilitat que l’equipament esdevingués un hotel a l’estiu. 
Això va fer que el Govern i els veïns treballessin per intentar aconseguir un acord per disminuir les 
alçades i modificar l’ús de l’equipament, una feina que, després de diverses reunions entre els 
veïns i el Bisbat i, sobretot, entre el Govern i el Bisbat, que no va atendre algunes de les reunions 
que es van produir demanades pels veïns, es va concretar en un protocol el 4 de gener de 2017, 
que no només reduïa les alçades, sinó que, a més, i el que era més important, les consolidava en 
modificar l’anterior Pla especial, i canviava l’ús de l’equipament pel d’una residència geriàtrica amb 
el compromís per part de la Generalitat, segons va explicar la Fundació, que hi hagués un nombre 
significatiu de places concertades. 
 

Comenta que el Govern sempre ha treballat per trobar una aproximació entre les propostes 
de la iniciativa privada i dels veïns que conduís a un equipament més adequat a les dimensions 
dels carrers en els quals es troba i que tingués un ús molt més adequat al que requereix un 
districte mancat de residències geriàtriques, sense que això signifiqui que el Govern abandoni la 
idea que la Generalitat ha de construir una residència de gent gran en un espai que està concedit i 
que, per tant, ha de tenir titularitat pública. 
 

D’altra banda, observa que, en tractar-se d’una iniciativa privada, el Govern està obligat a 
tramitar l’expedient excepte que hi hagi una objecció legal establerta i degudament justificada, 
situació que els informes jurídics existents no recullen. Per això, a la Comissió de Govern es va 
aprovar inicialment l’expedient que avui es porta a informar, a continuació hi haurà el període 
d’al·legacions, que podran presentar tant les parts implicades com qualsevol persona o entitat que 
se senti afectada. 

 
Per acabar, indica que el Govern, que entén que el període d’al·legacions ha d’ajudar a 

trobar un millor consens i, per tant, millorar el projecte, s’absté en aquest punt, i dona la paraula a 
la persona del públic que ha demanat intervenir. 
 
 El senyor Àlex Vallejo exposa una breu cronologia del projecte per contextualitzar la 
situació: 
 

- 4 de desembre de 2014. Es presenta el Pla especial al Districte. 
 
- Juny de 2015. Comencen les obres amb un incompliment de les normatives. Els veïns es 

queixen, l’Ajuntament les atura i, davant el descontent dels veïns amb el projecte, s’inicia un 
procés de mediació. Es fan dues reunions entre el Bisbat i els veïns. Els veïns presenten diverses 
alternatives. A la tercera reunió el Bisbat no es presenta. Després se sap que, paral·lelament, el 
Bisbat ha estat negociant amb Urbanisme i ambdues parts signen un protocol sense el 
coneixement i vistiplau dels veïns. 
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- 4 de gener de 2017. Se signa el protocol. Encara hi ha l’antic operador de la residència 
d’investigadors, no d’estudiants, al projecte. El protocol suposa l’únic canvi que hi ha hagut en el 
projecte en l’àmbit de la volumetria. És una cessió d’un terç de la planta del nou edifici, retirada 
dos metres enrere de l’última planta i renúncia a una planta de l’edifici del carrer Remei, la que és 
la residència de sacerdots, no de la part que se cedeix a un tercer per fer un negoci. 

 
- 11 de març de 2017. Hi ha manifestacions i actes a la plaça Comas. 
 
- 30 de juny de 2017. Hi ha un dictamen de la síndica de Greuges sobre el projecte parlant 

del jardí protegit i de la desprotecció del patrimoni. 
 
- 3 de juliol de 2017. El Bisbat presenta a la seu del Districte el projecte de la residència de 

tercera edat, que manté la volumetria del 4 de gener de 2017, d’un protocol que té la mateixa 
alçada màxima del Pla especial inicial, que el mateix regidor ha dit que tenia unes alçades 
desproporcionades. 
 

- 6 de juliol de 2017. El Consell Plenari aprova per unanimitat de tots els partits les 
proposicions de la CUP i de Cs que demanen la creació d’una comissió de treball del projecte 
aprofitant que pel canvi d’usos s’ha de fer un nou pla especial. 

 
- 6 de juliol de 2017 – 3 d’octubre de 2018. Els veïns a cada sessió del Consell Plenari i de 

l’Audiència Pública demanen la creació de la comissió promesa. El Govern diu que es treballarà el 
projecte en comú quan el Bisbat el tingui fet. 

 
- 3 d’octubre de 2018. El Bisbat presenta a la seu del Districte exactament el mateix 

projecte que havia presentat el 30 de juny de 2017 i amb la mateixa volumetria del protocol, és a 
dir, la mateixa alçada màxima que el projecte inicial. 

 
- 7 d’octubre de 2018. Es presenten documents de la Coordinadora d’Associacions de 

Veïns i de la Federació d’Associacions de Veïns de Barcelona en contra del projecte, i queixes 
perquè no s’ha fet cap comissió ni s’ha treballat el projecte amb els veïns. 

 
- 8 d’octubre de 2018. El Bisbat entra a registre el projecte. 
 
- 9 de novembre de 2018. Els veïns presenten un projecte alternatiu a petició del regidor 

Agustí Colom. El projecte té el vistiplau de la Coordinadora d’Associacions de Veïns de les Corts i 
de la Federació d’Associacions de Veïns de Barcelona. Preveu el mateix ús i variacions de menys 
del 15% en la volumetria total del projecte. 
 

- 13 de desembre de 2018, avui. El Pla especial es vota al Consell Plenari del Districte 
sense que s’hagi fet cap comissió de treball i sense que els veïns hagin rebut cap resposta ni als 
documents presentats en contra del projecte per la Coordinadora d’Associacions de Veïns de les 
Corts i la FAVB ni al projecte alternatiu presentat a petició del regidor. 
 

A continuació, explica cinc punts que els veïns volen que tots els partits tinguin en compte: 
 

1. El projecte contradiu l’informe del 30 de juny de 2017 de la síndica de Greuges sobre 
aquest cas, on es demanava la protecció del patrimoni: «Aquesta sindicatura no pot entrar a les 
al·legacions tècniques plantejades a l’expedient, però considera convenient, per l’interès general, 
fer alguna consideració sobre la improcedència de l’atorgament de la llicència perquè el projecte i 
el Pla vulneren el Pla especial de protecció de patrimoni arquitectònic de la ciutat de Barcelona en 
l’àmbit del districte de les Corts, que estableix la conservació dels jardins». 
 

2. El projecte contradiu la fitxa de Patrimoni de l’edifici protegit del convictori que especifica 
clarament la protecció de jardins, perquè un dels edificis que es vol construir es farà destruint el 
jardí protegit. També s’incompleix el manteniment integral del volum de l’edifici del convictori, ja 
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que hi ha un canvi de volum de l’edifici protegit per la construcció d’un afegit a sobre de la que 
actualment és l’última planta. Els veïns tornaran a adjuntar la fitxa de Patrimoni. 
 

3. El projecte contradiu l’article 7 del Pla especial del patrimoni arquitectònic històric i 
artístic de la ciutat de Barcelona, que, per al districte de les Corts, estableix, en l’article 5, que les 
normes del Pla s’interpreten estenent el seu contingut i finalitat de protecció al conjunt dels edificis 
amb valors històrics, artístics i monumentals; que prevaldrà sempre la interpretació que ofereix 
una solució més favorable per a la millor conservació de l’edifici o element a protegir, i que, en cas 
de discrepància entre la documentació gràfica i les fitxes urbanístiques i escrita, preval la gràfica. 
 

4. El projecte contradiu els documents que tenen el Govern i tots els partits, en què la 
Coordinadora d’Associacions de Veïns i Entitats de les Corts i la Federació d’Associacions de 
Veïns de Barcelona signen en contra del projecte que avui se sotmet a votació i demanen un 
projecte alternatiu. 
 

5. El projecte contradiu el criteri d’associacions ecologistes com Ecologistes en Acció, que 
també considera que el projecte suposarà un greu perjudici per al barri de les Corts. 
 

Tot seguit, demana a tots els partits polítics presents que reflexionin sobre tres preguntes: 
 
Primera: són conscients que estan a punt de votar sobre un projecte que destrueix per 

sempre uns jardins protegits, en contra d’una fitxa de Patrimoni existent i que dona llum verda a un 
edifici amb una alçada escandalosa i impròpia per als temps actuals en benefici d’un privat i en 
perjudici del barri i dels veïns de les Corts? 
 

Segona: són conscients dels documents presentats i signats per la Coordinadora 
d’Associacions de Veïns de les Corts i per la Federació d’Associacions de Veïns de Barcelona 
contra el projecte que se sotmet a votació i de la proposta presentada per aquestes mateixes 
entitats amb el mateix ús però amb un impacte molt més raonable per al barri? Són conscients 
que si no voten desfavorablement el projecte que avui se sotmet a votació, estaran anant en 
contra del criteri d’aquestes entitats i dels veïns que representen? 
 

Tercera: són conscients que no s’ha complert el manament de les dues proposicions 
aprovades per unanimitat pel Consell Plenari el dia 6 de juliol de 2017 que instaven a la creació 
d’un espai de diàleg amb promotors, partits polítics i veïns per parlar del projecte del Bisbat a les 
Corts? Són conscients que no només no s’ha creat aquest espai de diàleg sinó que, a més, totes 
les negociacions i converses sobre el projecte del geriàtric s’han fet exclusivament entre l’equip de 
Govern, Urbanisme i l’Arquebisbat, sense cap consulta als veïns? 
 

Per acabar, diu a tots els partits que no oblidin que el que facin amb aquest projecte aquí i 
a Casa Gran romandrà en el temps per sempre, i els recorda que la seva missió és defensar els 
interessos dels veïns de les Corts i no és el veïnat, sinó ells, qui ha de trobar la manera de fer-ho. 

 
El conseller Marc Faustino, portaveu del Grup Municipal de la CUP, agraeix la presència 

dels veïns i les veïnes que s’oposen al projecte de la Fundació Sant Josep Oriol i demostren el 
valor de les persones que es preocupen per l’entorn on viuen i, sense res a afegir al que ja han dit 
ells i elles, vota en contra de la proposta. 
 

Tot seguit, assenyala que el Ple de Districte de les Corts va aprovar una proposició del seu 
grup per fer una comissió de treball sobre el projecte de reforma de Can Capellanets, però 
aquesta comissió no s’ha reunit mai, la plataforma veïnal mai no ha estat escoltada (únicament ha 
pogut presentar per escrit la seva oposició) i l’única reunió sobre Can Capellanets es va fer a 
l’octubre de 2018, quan els responsables de la Fundació Sant Josep Oriol van exposar les seves 
intencions i, fins i tot, van atrevir-se a recriminar als veïns i veïnes la seva oposició, en lloc 
d’intentar convèncer-los (les formes no han estat mai correctes). 
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D’altra banda, explica que el seu grup no pot estar d’acord amb les alçades proposades pel 
promotor, ja que superen les que correspondrien al mateix edifici de Can Capellanets i el nucli 
històric del districte, el caràcter popular del qual s’ha anat destruint al llarg dels anys. 
 

El conseller Carlos Hornero, portaveu del Grup Municipal del PSC, recorda que el projecte 
que avui se sotmet a votació es va aprovar al final del mandat anterior i el seu grup no hi va donar 
suport perquè entenia que concedia unes alçades i una capacitat de construcció a un equipament 
privat que no eren adients tenint en compte les distàncies entre façanes, especialment al carrer 
Remei, i observa que la modificació que es planteja avui modifica les alçades, encara que no de la 
manera que voldrien els veïns i les veïnes. 

 
El seu grup lamenta la manca de voluntat de diàleg per part del Govern, que hauria d’haver 

treballat més per aconseguir un consens entre el propietari, les entitats veïnals del districte i els/les 
representants dels veïns i les veïnes de l’entorn d’aquest futur equipament (durant el temps en què 
ell va formar part del Govern, es van aconseguir les reduccions de les alçades). 

 
Pels motius exposats, i en espera que el Govern insti un procés de negociacions que 

acompanyi el procés d’al·legacions, el seu grup s’absté en aquesta proposta. 
 

El conseller Jordi Castellana, portaveu del Grup Municipal d’ERC, agraeix l’assistència i la 
participació dels veïns i representants de les entitats veïnals presents i posa de manifest que el 
projecte que avui se sotmet a votació ja incorpora canvis respecte al projecte que hi havia a l’inici 
del mandat, que es va aturar gràcies a l’exercici de la ciutadania (els ciutadans no són només 
usuaris d’una ciutat, sinó que se la volen fer seva i, per tant, estan compromesos amb l’entorn i 
amb tot el que hi passa). 
 

A continuació, indica que el canvi més rellevant entre la proposta anterior i l’actual és el 
canvi d’ús: l’anterior generava molts dubtes, ja que no se sabia el model de negoci que hi havia 
darrere la residència d’investigadors que es proposava. El seu grup valora molt positivament 
aquest canvi d’ús que s’ha aconseguit gràcies a la lluita veïnal i que ha de servir per ajudar a 
reduir les llistes d’espera en residències de gent gran i centres de dia a les Corts. 
 

Per acabar, posa de manifest que hi ha hagut manca de diàleg —el seu grup sí que ha 
segut sempre amb tothom per intentar valorar les coses— i formula l’abstenció del seu grup, que 
entén que el període d’al·legacions és una oportunitat per millorar el projecte i que fins que no vegi 
el resultat final de tot aquest període no pot expressar una opinió definitiva sobre aquest. 

 
La consellera Míriam Casanova, portaveu del Grup Municipal del PP, recorda que a la 

sessió del Consell Plenari de març de 2017 el Govern va rebutjar un prec del seu grup que li 
demanava que mediés entre l’Arquebisbat i el veïnat de Galileu-Remei fins assolir una solució al 
conflicte consensuada entre ambdues parts. 
 

Dit això, subratlla que, si bé s’ha de reconèixer que el Govern tenia una tasca complicada, 
aquest no ha fet la mediació necessària, i destaca com a actuacions especialment reprovables 
que l’Arquebisbat i l’Ajuntament signessin un protocol deixant de banda el veïnat i que 
l’Arquebisbat trigués un any i mig a presentar el nou projecte després de la signatura del protocol 
quan aquest deia que l’havia de presentar en sis mesos. Afegeix que es van trigar tres mesos i 
mig més a explicar el nou projecte al veïnat i que, a més, quan el veïnat va presentar la seva 
petició de canvi substancial, no va rebre cap resposta per part del Govern i es va trobar que en 
dos dies això passava pel Consell Plenari. 
 

Observa que, si bé el Govern aquí s’ha abstingut, en Comissió de Govern ha aprovat la 
modificació, cosa que fa que entri al Plenari de les Corts i després a l’Ajuntament de Barcelona, de 
manera que es trasllada la responsabilitat als grups després de no haver fet correctament la tasca 
de mediació. 
 



 

26 
 

En darrer lloc, explica que en aquest moment el Grup del PP no es pot posicionar, tot i 
estar d’acord amb el nou ús (prefereix la residència per a gent gran a la residència d’investigadors, 
que no se sabia ben bé què acabaria sent), de manera que s’hi abstindrà, amb l’esperança de 
veure els informes preceptius de Mobilitat, Patrimoni i Parcs i Jardins, així com, sobretot, la 
resposta tècnica que es dona a les al·legacions que espera que els veïns presentin durant el 
període de 30 dies d’al·legacions, i que hi hagi canvis en el projecte per a l’aprovació definitiva. 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, agraeix als veïns de 
l’entorn del carrer Remei tota la feina que han fet durant tot aquest temps en defensa de l’entorn 
del seu barri, i exposa: «Lo comentaba en el informe, cierto es que se presentó una proposición 
por parte de Cs en julio de 2017, que se aprobó, y como tantas otras proposiciones que se han 
hecho y aprobado en el Plenario, no solamente por este grupo sino por el resto de grupos de la 
oposición, no se han llevado a cabo, a excepción, creo, si no recuerdo mal —si nos facilitan el 
informe que se aprobó de la proposición del PSC…—, del cambio de nombre del Parque de las 
Infantas de la CUP. Me parece que no hay otra propuesta que se haya llevado a cabo. 
 

Durante todo este tiempo yo considero que el Gobierno podría haber hecho algo más para 
mediar entre el Arzobispado y los vecinos. Lo que es cierto, y en este momento tenemos, 
independientemente del plan urbanístico que se pretende modificar, independientemente de la 
volumetría, de si se ha reducido porque se ha tirado hacia atrás pero realmente la altura es la 
misma, lo único que de la fachada hacia detrás hay cuatro, pero dentro del edificio hay cinco 
plantas, entonces, lo que es la altura es la misma. 
 

Lo que sí que es cierto es que existe un conflicto, un conflicto entre los vecinos del entorno 
y el propietario de la vivienda. Lo que también es cierto es que existe una ficha de Patrimonio en 
la que esos jardines y el edificio de Can Capellanets están calificados como patrimonio C, por lo 
tanto, es conservación y mantenimiento de esos jardines. Lo que entendemos —salvo que haya 
un proyecto que no consta en el protocolo, ni en la modificación actual no se habla para nada de 
los jardines—, conservar y mantener no es arrancar todo lo que hay y luego hacer un jardincito. 
Conservar y mantener como patrimonio unos jardines es mantener los que están en ese 
momento, si hay algo que está perjudicado o que está muerto por la falta de mantenimiento es 
una cosa, pero entendemos que nada de esto se ha hablado. Y además llevamos una iniciativa en 
este sentido, que propusimos antes de saber que iban a traer a Plenario este plan urbanístico, en 
el sentido de insistir de nuevo en esa mesa de negociación entre los vecinos, entre el 
Arzobispado, entre el Gobierno del Distrito y los grupos municipales. 
 

Por lo tanto, en esta fase en este momento este grupo va a votar en contra de la 
modificación del Plan Urbanístico. Gracias.» 
 

La consellera Lídia Gàllego, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, saluda els veïns 
presents a la sala i els que segueixen la sessió per streaming i observa que des que va començar 
el debat, ja fa molt de temps, sobre el futur d’aquest planejament, malauradament hi ha hagut més 
desacords que acords, i avui els grups s’hi han de posicionar tot i saber que independentment del 
que diguin, l’informe del Consell Plenari és preceptiu però en cap cas vinculant. 
 

Dit això, expressa la convicció del seu grup que amb el nou plantejament el projecte ha 
millorat gràcies a la intervenció dels veïns (hi ha hagut una reflexió, una reducció i s’han repensat 
les alçades i la volumetria en general) i subratlla que, tenint en compte el gran dèficit de places 
residencials per a gent gran que hi ha a les Corts, el projecte, que ofereix plataforma de serveis, 
és molt interessant i positiu perquè les persones grans que requereixen aquests serveis puguin 
continuar gaudint de la seva autonomia. Puntualitza, però, que això no implica renunciar a la 
residència de Benavent, per la qual el seu grup continuarà lluitant. 
 

Qualifica d’irregular la mediació del Govern, que en alguns moments no ha estat prou 
present per afavorir el diàleg entre les dues parts, i observa que alguns dels dubtes no s’han 
aclarit prou —esmenta la protecció de l’edifici de Can Capellanets i del jardí i l’impacte del projecte 
en la mobilitat de la zona—, quan tenir certeses i, per tant, parlar a partir de fets i no d’hipòtesis, 
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és el que més pot ajudar en el diàleg. Afegeix que el seu grup estarà molt pendent per tal que les 
places concertades de les quals es parla siguin una realitat al més aviat possible. 
 

Tot seguit, posa de manifest que el Govern ha incomplert els acords assolits pel Plenari en 
relació amb aquest projecte. Concreta que, per exemple, mai no s’ha convocat la comissió de 
treball que es va acordar que es crearia, de manera que no hi ha hagut cap espai de participació 
per debatre, explicar i fer propostes, i això ha fet que, tres anys més tard, el conflicte continuï viu. 
 

Per acabar, expressa l’abstenció del seu grup, que no pot votar en contra d’un projecte que 
en general considera bo per al barri i que compleix la normativa vigent i tots els requisits legals, 
però no està d’acord amb la manera com s’ha gestionat el tema (sense complir els acords del 
Plenari i afavorint una dilació innecessària del conflicte) i espera que en el període d’al·legacions 
millori. 
 

El regidor del Districte subratlla que si l’Església, després de marxar d’alguna reunió, se’n 
va presentar a una altra de posterior, és perquè entre l’una i l’altra algú va intervenir, però entén 
que els grups sempre han de dir que el Govern no ha fet prou. Assegura, però, que el Govern ha 
fet tot el que ha pogut. 
 

A continuació, observa que si aquest planejament des del principi s’hagués aprovat amb 
unes altres alçades i si no s’hagués donat a l’Església una capacitat de negociació tan elevada, 
avui no hi hauria el problema que hi ha, i remarca que va ser el Govern, sempre amb la pressió 
veïnal, qui va convèncer els capellans, l’Església, la Fundació, que era convenient que retiressin el 
projecte i es trobés un nou ús per a l’equipament. Afegeix que el Govern fins a l’últim moment ha 
negociat amb totes dues parts, que en alguns moments han tingut posicions molt oposades, i que 
arran de les al·legacions que es presentin es veurà com evoluciona el projecte. 

 
Per acabar, indica que el dictamen es rebutja i, sobre la residència de Benavent, diu als 

grups que estan al Govern de la Generalitat que, a part de lluitar per ella, podrien construir-la. Els 
demana diligència en aquest tema i en d’altres. 

 
El senyor Àlex Vallejo demana que, si és possible, el període d’al·legacions comenci 

després de les vacances de Nadal, per decència i per sentit comú, i demana a tots els partits, tant 
als que s’hi han abstingut com als que hi han votat en contra, que no esperin simplement que els 
veïns presentin al·legacions al projecte, sinó que hi treballin i també en presentin ells. 

 
El president comunica que s’informa desfavorablement, amb els vots en contra dels grups 

de la CUP i Cs i l’abstenció d’ERC, PSC, GMD, PP i BComú la proposta d’acord següent: 
“INFORMAR DESFAVORABLEMENT sobre el MPEUiMU del carrer Remei 18-32”. 

 
INFORMAR sobre el PEU de l’Escola Anglesola 

 
El conseller Antoni Coll, portaveu del grup municipal del Govern, explicita que aquest és el 

Pla especial urbanístic integral per a l’ordenació de l’escola Anglesola i la modificació puntual de 
l’element número 2.008 del Pla especial de protecció de patrimoni arquitectònic de la ciutat de 
Barcelona, i l’objectiu és delimitar i definir les condicions edificatòries del nou equipament, la nova 
escola que s’ha d’ubicar al solar de Numància, i s’aprofita aquest planejament per modificar en 
dues de les finques els límits del Pla especial que regula el conjunt especial de la plaça Concòrdia 
i l’Eixample de les Corts Noves, pel que fa al límit de conservació i de manteniment edificatori. 
Concreta que es treuen de l’àmbit dues finques amb façana a Numància (els números 137-141 i 
143-147), que són dos edificis que es van construir absolutament fora de l’ordenació que hi havia 
prevista en aquell moment, i són edificis nous de pisos tipus Núñez i Navarro, que no té cap sentit 
que formin part de l’àmbit de protecció. 
 

A continuació, exposa les principals concrecions del Pla especial: continua mantenint la 
qualificació d’equipament del solar dotacional com a 7A; continua mantenint la titularitat pública de 
l’equipament; es manté el tipus d’equipament docent que ja tenia el solar —es preveia que la 
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Generalitat hi construís un institut, però com que en aquests moments la Generalitat no tenia 
previst construir-lo, es va aprofitar per intentar millorar el nombre de places públiques al districte i 
construir una escola que ja està en funcionament des de fa dos anys—; marca el sostre màxim 
edificatori; la planta de la façana de Numància serà de planta baixa més quatre, i la façana que 
dona al límit regulador de l’altra part de l’equipament serà una planta més ú, perquè és molt més 
d’acord amb el tipus de carrer de casc antic que hi ha a la part de Joan Gamper i Anglesola. 
 

El conseller Marc Faustino expressa el vot contrari del Grup Municipal de la CUP, que no 
accepta l’ús destinat al solar del carrer Anglesola, i demana a l’equip de govern una reunió per 
tenir una visió global de la configuració urbanística del conjunt especial de la plaça Concòrdia i de 
l’Eixample de les Corts Noves. 

 
El conseller Carlos Hornero expressa el vot favorable del Grup Municipal del PSC, que està 

d’acord amb el canvi d’ús d’institut a escola. 
 

El conseller Jordi Castellana manifesta el vot favorable del Grup Municipal d’ERC, que 
sempre que s’han plantejat votacions pel que fa a l’aspecte urbanístic del solar d’Anglesola ha 
votat a favor, sobretot per evitar el col·lapse de l’educació pública a les Corts el curs 2020-2021 
amb el procés que s’ha fet i com s’ha fet amb l’escola Ausiàs March i amb l’escola Anglesola 
provisional que hi ha a Can Rosés. 
 

Tanmateix, subratlla que es parteix d’un problema de base, ja que tota aquesta operació no 
es va donar a conèixer prèviament al conjunt de la comunitat educativa i als grups municipals, sinó 
que es va donar a conèixer en una audiència pública parlant de l’escola Ítaca i aquest tema va 
sortir de passada. Remarca que això és una mostra més que cal diàleg entre el Districte i la 
comunitat educativa, el teixit associatiu i els veïns i les veïnes en general per poder prendre 
decisions, ja que governar vol dir prendre decisions, però també escoltar, debatre i treballar 
conjuntament amb els altres agents. 
 

D’altra banda, demana que es faciliti informació més detallada sobre l’estat dels 
enderrocaments pendents al solar d’Anglesola i el calendari, ja que qualsevol retard en aquest 
aspecte donaria lloc al col·lapse que ha esmentat, i tot l’esforç que fan alguns grups de l’oposició 
de votar a favor els temes urbanístics no serviria absolutament de res. 
 

Per acabar, recorda que ERC sempre ha entès que la situació d’Ausiàs March, 
Anglesola, etc. havia de ser una oportunitat per impulsar un projecte d’institut escola al districte, i 
continuarà treballant perquè això sigui una realitat. Pregunta quin és l’estat d’aquesta qüestió i 
quines gestions hi ha fet el Districte. 

 
La consellera Míriam Casanova, portaveu del Grup Municipal del PP, observa que el Pla 

urbanístic per a l’ordenació de l’escola Anglesola incompleix el Pla d’equipaments educatius 2008-
2011 que es va acordar entre l’Ajuntament i la Generalitat, que establia que en aquest espai de 
Numància-Anglesola s’havia de construir un institut, i posa de manifest que el Govern municipal va 
decidir unilateralment —i sembla que de manera arbitrària— el tancament progressiu de l’escola 
Ausiàs March amb la finalitat que fos substituïda per aquesta nova escola Anglesola a partir del 
curs 2020-2021. Remarca que el seu grup considera que a les Corts fa falta tant una nova escola 
com un nou institut, tal com es va acordar en la sessió extraordinària del Consell Plenari de l’abril 
de 2017, de manera que entén que caldria donar compliment al Pla d’equipaments de 2008 
construint un institut a l’espai d’Anglesola-Numància, mantenir l’escola Ausiàs March i, si fos 
possible, ampliar-la perquè tingués capacitat per a una nova línia i, en cas contrari, buscar espai 
per construir una nova escola, ja que amb un únic equipament educatiu no es cobreixen les 
necessitats educatives de les Corts a curt i a mitjà termini. 
 

D’altra banda, expressa l’acord del seu grup que qualsevol canvi en els equipaments 
educatius del districte s’hauria d’informar i consensuar primer amb la comunitat educativa, i 
manifesta preocupació pel fet que a la memòria del Pla especial per a l’ordenació de l’escola 
Anglesola s’estableixi un termini de quatre anys per a la realització de les obres. Per això, el seu 
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grup presentarà al·legacions amb l’objectiu que l’equipament estigui en funcionament el curs 
2020-2021 i eviti un gran problema en l’oferta educativa de P3 (atès que ja no hi haurà capacitat 
en l’escola provisional de Can Rosés, tot indica que això serà un punt difícil per al nou govern). 
 

En darrer lloc, demana que es faciliti l’informe de Patrimoni arquitectònic per als dos edificis 
catalogats i per a la modificació d’un element del Catàleg de patrimoni arquitectònic, així com que 
es tinguin en compte totes les peticions que ha fet la Comissió d’Arquitectura, que no han estat 
recollides en el projecte. 

 
Pels motius exposats, el seu grup s’absté en aquest punt. 
 
La consellera Sonia Reina expressa l’abstenció del Grup Municipal de Cs, que 

pràcticament comparteix les paraules de la portaveu del PP. 
 

El conseller Èric Manzano, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, recorda que el seu 
grup, juntament amb la resta, va promoure un ple extraordinari en matèria d’educació en què es va 
parlar de la futura escola Anglesola i del futur institut del districte, demanda històrica d’equilibri del 
territori de les Corts, on no n’hi ha cap, i subratlla que aquest projecte ha anat avançant sense cap 
transparència: es va demanar el calendari de les obres del projecte, el pressupost i altres dades 
importants, però el Govern, com de costum, no ha facilitat cap resposta. 

 
Pels motius exposats, i amb l’esperança que aviat es resolguin els dubtes encara 

pendents, el seu grup s’absté en aquesta modificació. 
 

El conseller Antoni Coll agraeix els vots favorables del PSC i d’ERC i manifesta sorpresa 
per l’argument que fonamenta el vot contrari de la CUP, que ha dit que no comparteix la 
qualificació del solar quan aquesta (7 docent) no ha canviat (perquè hi hagi un institut o una escola 
la qualificació ha de ser aquesta). 
 

D’altra banda, puntualitza que el que provocava un col·lapse al districte era l’obligatorietat 
d’anar creant bolets a totes les escoles, i explica que la decisió del Govern del Districte es deu al 
fet que va veure l’oportunitat de col·locar en un espai una escola de primària que ja hi era, fer una 
escola de primària que tingués la possibilitat de continuar i fer un institut en un espai que quedaria 
buit. Entén que l’operació és bastant positiva per al districte pel que fa a educació. 
 

Per acabar, manifesta sorpresa pel raonament dels grups, que avui celebren que tiri 
endavant una escola però en el ple extraordinari deien que no es fes. 

 
El president comunica que s’informa favorablement, amb els vots a favor del PSC, ERC i 

BComú; l’abstenció del PP, Cs i GMD i el vot en contra de la CUP proposta d’acord següent: 
INFORMAR FAVORABLEMENT sobre el PEU de l’Escola Anglesola”. 

 
INFORMAR sobre l’aprovació inicial de la modificació dels límits territorials dels 
deu Districtes de la ciutat de Barcelona.  

 
El conseller Antoni Coll, portaveu del grup municipal del Govern, indica que de les cinc 

modificacions que es proposen, només una afecta el districte de les Corts, concretament el barri 
de Pedralbes i el seu límit amb Sarrià – Sant Gervasi: com a conseqüència del canvi de vial que 
s’ha fet a l’avinguda Mare de Déu de Lorda, el límit de separació dels districtes passa pel mig d’un 
equipament, l’escola BetàniaPatmos, en què l’edificació i el pati queden separats entre dos 
districtes, i es proposa fer passar la línia pel vial, com es fa habitualment per separar límits de 
barris i de districtes. 
 

El conseller Marc Faustino expressa l’abstenció del Grup Municipal de la CUP, que entén 
que la pèrdua del pati de l’escola BetàniaPatmos serà un cop dur per al territori de les Corts. 
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El conseller Carlos Hornero comenta que el Grup Municipal del PSC no entén els motius 
dels canvis que es proposen, i considera que no és el moment de fer-los i que no s’ha actuat d’una 
manera encertada, ja que no s’ha parlat ni amb els grups ni amb les entitats veïnals de l’entorn. 

 
Dit això, pregunta per què es proposa el canvi a l’escola BetàniaPatmos i no, per exemple, 

al passeig de Josep Tarradellas, que pot ser un canvi important, i proposa que es valorin amb els 
grups diferents possibilitats. 

 
Pels motius exposats, el seu grup vota en contra de la modificació. 
 
El conseller Jordi Castellana expressa el vot favorable del Grup Municipal d’ERC, que 

entén que els canvis que es plantegen es proposen per una qüestió tècnica, per evitar problemes 
de llicències en un solar d’un equipament educatiu amb el pati a les Corts i la resta del centre a 
Sarrià, amb un problema d’identitat. Entén que la modificació no va lligada a un possible 
repensament dels límits dels districtes, cosa que sí que caldria portar a debat. 
 

El conseller Xavier Cañigueral expressa l’abstenció del Grup Municipal del PP, que emetrà 
el vot final a Casa Gran després d’haver pogut valorar les al·legacions que es presentin. D’altra 
banda, comenta que el seu gruo hauria agraït que hi hagués hagut més informació i més diàleg 
amb totes les forces polítiques i amb les entitats. 
 

La consellera Sonia Reina expressa el vot favorable del Grup Municipal de Cs. 
 

La consellera Lídia Gàllego, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, observa que a la llista 
de modificacions de límits hi ha afectacions a pràcticament tots els districtes, però alguns no es 
pronunciaran sobre aquest tema fins al proper plenari, que serà al març, i manifesta sorpresa per 
aquesta manca de sincronització en el tractament d’un tema de ciutat. 
 

Tot seguit, comenta que els grups s’han de pronunciar tenint en compte el global de la 
proposta, és a dir, per a tota la ciutat, però, pel que fa a la modificació que afecta les Corts, el seu 
grup entén que la zona afectada és més que el pati d’una escola, ja que per harmonitzar una 
parcel·la es perdrien 6.003 m² de territori de les Corts a favor d’un altre districte sense cap 
compensació. Considera que caldria parlar-ne. 
 

D’altra banda, qualifica de molt greu la manca absoluta de voluntat de diàleg per part del 
Govern, tant amb els grups, que s’han de pronunciar sense que hi hagi hagut cap debat previ ni 
cap consulta, com amb els veïns afectats, que van assistir a la comissió consultiva sense tenir clar 
si els canvis els afectaven o no i, si ho feien, com ho feien. 
 

Afegeix que el document que s’ha presentat està incomplet, ja que, si és un document de 
ciutat, hauria d’incloure temes que s’hauran de debatre properament, com ara el canvi entre 
Eixample i Sant Martí en l’àmbit de les Glòries. 
 

Conclou que aquests temes cal debatre’ls prèviament, tant amb els grups com amb la 
ciutadania, però el Govern, un cop més, ha actuat amb un diàleg pobre i una participació nul·la, i 
que les qüestions administratives són alguna cosa més que burocràcia, ja que afecten les 
persones i el seu dia a dia. Entén que tothom hauria de tenir això molt clar i actuar en 
conseqüència. 

 
Pels motius exposats, el seu grup vota en contra de la modificació. 
 
El president comunica que s’informa desfavorablement, amb els vots en contra dels grups 

del PSC i GMD, l’abstenció de la CUP i el PP i a favor d’ERC, Cs i BComú la proposta d’acord 
següent: “INFORMAR DESFAVORABLEMENT sobre l’aprovació inicial de la modificació dels 
límits territorials dels deu Districtes de la ciutat de Barcelona” 

 
C. Comissió Consultiva Serveis a les Persones i Benestar Social. 
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INFORMAR sobre els preus públics del Districte de les Corts per l’any 2019. 
 

La consellera Laura Cañadas, del grup municipal del Govern, exposa els canvis que hi ha 
hagut en els preus públics, que ja es van explicar a la Comissió Consultiva de Serveis a les 
Persones i Benestar Social. 
 

En primer lloc, indica que el criteri general de la proposta de l’ICUB per als centres cívics 
és mantenir els preus, però es proposa una millora que consisteix a ampliar la reducció del 50% al 
75% per a persones residents al municipi amb alguna discapacitat. Recorda que fins ara, la 
reducció només s’aplicava a col·lectius determinats, com ara les persones amb Targeta Rosa, 
mentre que ara s’aplicarà també a persones amb targeta de discapacitat, pensions no 
contributives o el carnet de família nombrosa, entre d’altres. 
 

En segon lloc, per als equipaments esportius l’Institut Barcelona Esports proposa 
l’increment del 2,2% dels preus (en la mateixa línia que l’increment de l’IPC). En aquest apartat, 
concreta que: 

 
- Al CEM Les Corts i les pistes poliesportives es mantenen sense increment les tarifes de 

Targeta Rosa de manteniment; es redueixen les quotes de família, d’abonament monoparental, 
d’estil de vida de 12 mesos, d’estil de vida 12 mesos família plus i de tot el dia; es crea la nova 
quota per a persones amb discapacitat (26,9 euros); es proposa la creació d’una nova quota jove 
adreçada a persones de 16 i 17 anys (fins ara, als 16 anys es començava a pagar com a persona 
adulta), i per a la resta de quotes es proposa l’augment de l’IPC. 
 

- Al pavelló Illa es proposa mantenir els preus fins que no hi hagi fet l’estudi de l’ús que s’hi 
ha donat després de les adequacions que es van fer en una de les sales, però per a la resta de 
preus es proposa el mateix que per a l’equipament anterior. 
 

- A Arístides Maillol hi haurà nous preus per l’ús de la pista esportiva per homogeneïtzar-
los amb el preu de ciutat ara que n’ha augmentat l’ús, i la resta es mantenen sense variació 
respecte a l’any 2018. 
 

Per acabar, explicita que a l’informe hi ha els preus detallats sala per sala, que varien en 
funció de si són per a entitats sense ànim de lucre, si són actes interns, si són oberts o gratuïts o 
de pagament, etc. 
 

El conseller Marc Faustino expressa el vot contrari del Grup Municipal de la CUP. 
 

El conseller Carlos Hornero explica que el Grup Municipal del PSC no pot votar a favor 
d’uns preus públics sense disposar d’una proposta de pressupostos municipals detallada que 
inclogui la visió general del Govern municipal pel que fa a ingressos i despeses i que hagi estat 
debatuda amb els grups. 

 
A continuació, subratlla que, si bé les comissions d’equipaments sí que han fet la seva 

feina —per exemple, el Govern es va comprometre a revisar el preu de la nova sala polivalent de 
L’Illa i aportar una nova proposta a la propera sessió del Ple del Districte—, el Govern no ha fet la 
seva feina pel que fa a l’elaboració detallada d’una proposta de pressupostos adient que els grups 
puguin valorar. 

 
Pels motius exposats, el seu grup s’absté en aquest punt. 

 
El conseller Jordi Castellana, portaveu del Grup Municipal d’ERC, comenta que als debats 

que hi ha hagut en els consells d’equipaments ja s’ha parlat de la línia continuista que s’ha seguit 
des de l’inici del mandat, amb manteniment dels preus públics o amb augments, com ara el del 
2,2%, d’acord amb l’increment de l’IPC, que hi ha hagut en el cas dels equipaments esportius. 
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Tot seguit, recorda que el seu grup el 2015 va demanar a l’alcaldessa al Plenari Municipal 
que es fes una aposta decidida per la tarifació social en aquests equipaments. Aleshores es va dir 
que, si bé no era possible fer-ho per al 2016 per manca de temps, es treballaria per al 2017, però 
ni el 2017 ni el 2018 hi va haver gaires novetats. Observa que ara sí que hi ha petites 
modificacions, però no el que s’entén com una revisió general dels preus públics a partir del 
concepte de tarifació social. 

 
Per això, el seu grup no pot donar suport a aquests preus públics i, atès que no disposa de 

la informació del pressupost, en el qual s’han de basar aquests preus, s’absté en aquest punt. 
 
La consellera Míriam Casanova posa de manifest que el Grup Municipal del PP sempre ha 

defensat la rebaixa dels preus públics tant dels equipaments esportius com dels centres cívics, 
atès que contribueixen a garantir l’accés universal a la cultura, la formació i la cura de la salut i 
que el pes dels ingressos pels preus públics sobre el total dels ingressos municipals és ínfim 
(l’any 2018, els ingressos que es preveu obtenir per preus públics representen aproximadament 
el 0,05% del total dels ingressos), de manera que una rebaixa no alteraria la hisenda municipal. 

 
Comenta que el seu grup no està d’acord amb l’augment dels preus públics dels 

equipaments esportius i està especialment preocupat pel fet que a les Corts només hi hagi un 
centre esportiu municipal, motiu pel qual al juliol va demanar al Ple que les pistes poliesportives 
d’Arístides Maillol s’ampliessin i esdevinguessin un CEM amb diverses instal·lacions i, sobretot, 
amb piscina coberta. 

 
També considera molt elevada la quota de 39 euros per a joves de 16 i 17 anys per als 

equipaments esportius, i entén que les persones amb un grau de discapacitat elevat haurien de 
poder accedir gratuïtament als serveis i cursos dels centres esportius, centres cívics i museus de 
la ciutat. 

 
Per acabar, observa que l’informe no esmenta l’augment del 27% que hi ha hagut en el 

preu públic de lloguer de la sala d’actes dels centres cívics de Can Deu i de Josep Maria Trias i 
Peitx en el cas de les entitats sense ànim de lucre —la transparència del Govern és mínima— i 
que el Consell Plenari no té potestat per aprovar els preus públics. Això, sumat a l’arbitrarietat, 
l’opacitat i la manca d’un procediment més democràtic en l’establiment dels preus públics, així 
com a la convicció del seu grup que caldria rebaixar els preus públics, fa que hi voti en contra. 
 

La consellera Sonia Reina expressa l’abstenció del Grup Municipal de Cs i explica: «Lo 
venimos diciendo cada año, cada año es una oportunidad perdida para hacer una verdadera 
tarificación social de los precios públicos de los equipamientos del distrito, tanto los culturales 
como los deportivos. Es una forma de favorecer a los ciudadanos, tanto el tema cultural como el 
tema de realizar deporte. Entendemos que las cuotas siguen siendo demasiado altas, a pesar de 
que ha habido alguna variación. Por ejemplo, han hecho esa reducción de las cuotas de familia, 
pero continúan siendo unas cuotas elevadas y, por lo tanto, vamos a abstenernos». 
 

El conseller Èric Manzano expressa l’abstenció del Grup Municipal Demòcrata, que celebra 
la reducció de preus per a persones amb un grau mitjà de discapacitat per a equipaments 
culturals, però lamenta la pujada del 2,2% dels preus públics dels equipaments esportius, quan fer 
esport al barri ja és prou car, i que les pujades que ha implementat el Govern des que governa no 
hagin estat escalonades i s’hagin fet sense cap ordre (fa dos anys hi va haver un augment 
del 0,4% i ara, del 2,2%). D’altra banda, no entén que es digui que la pujada del 2,2% va en la 
línia de la pujada de l’IPC quan aquesta és del 2%. Pregunta d’on surt el 0,2% de més i qualifica la 
pujada, que les entitats no rebran de bon grat, de desproporcionada i d’innecessària, tenint en 
compte la salut financera de l’Ajuntament, que fa que els preus s’haguessin de rebaixar. 
 

La consellera Laura Cañadas comenta que es revisarà l’ajust que s’ha trobat, ja que no hi 
hauria d’haver cap augment, de manera que, si es confirma que hi és, es modificarà perquè deu 
ser un error. 
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El president indica que s’informa desfavorablement amb els vots en contra dels grups de la 
CUP i PP, l’abstenció del PSC, ERC, Cs i GMD i a favor de BComú la proposta d’acord següent: 
“INFORMAR DESFAVORABLEMENT sobre els preus públics del Districte de les Corts per l’any 
2019” 
 
 

2 Proposicions 
 
 

 
D. PART D’IMPULS I CONTROL 
 

a) Proposicions / Declaracions de grup. 
 

El president indica que els punts 1, 2, 3, 4 i 6 d’aquest apartat, corresponents a 
proposicions del Grup Municipal Demòcrata, Cs, el PP, ERC i la CUP, es tractaran conjuntament. 
 

1. GMD: Que el Govern del Districte de les Corts, desenvolupi la proposició aprovada 
per unanimitat, al darrer Plenari del Consell Municipal de Barcelona del passat 23 de 
novembre i, amb caràcter immediat – no més enllà d’una setmana- creï un grup de 
treball amb els veïns afectats pel desplegament de les fases 4 i 5 de la NXB, on hi 
siguin representades totes les plataformes i iniciatives veïnals de Les Corts 
(Change.org de les Corts, així com la totalitat de les Associacions de 
Veïns/Comerciants i d’altres interessats, dels tres barris del Districte de les Corts), en 
relació amb les línies de bus 54, H10, H8, D20 i V1, i la prova pilot de la futura D30, 
entre altres i, es faci un veritable procés participatiu, on s’estudiï quines són les 
mesures correctores adients per restablir els serveis que oferien les diferents línies 
afectades en atenció a les necessitats reals dels veïns de Les Corts. 

 
2. Cs: El consejo del Distrito de Les Corts, acuerda: 

 
- La creación de una Mesa de Movilidad centrada en la problemática de la 

implantación de la red de autobuses del Distrito, con la participación de los 
vecinos de Les Corts, los grupos municipales y representantes de TMB, a fin de 
buscar una solución consensuada y no perjudicial para los usuarios de los 
transportes públicos del Distrito. 

- Que dicha mesa de Movilidad se creará en el plazo no superior a un mes, 
convocando a las partes intervinientes a una primera sesión antes de finalizar el 
mes de enero de 2019 

- Que, mientras tanto, se paralice la implantación de las nuevas rutas de las líneas 
H10 i 54, y se mantengan les rutes anteriores al 26 de noviembre. 

 
3. PP: El Consell del Districte de les Corts acorda: 

Instar al govern del Districte a anular l’exclusió del Districte de les Corts en el nou 
recorregut de la línia d’autobús H10, i a consensuar amb el veïnat el recorregut 
definitiu d’aquesta línia, junt amb la línia del 54, que doni resposta a les necessitats 
de mobilitat. 
 
 

4. ERC: El Districte de Les Corts es compromet, conjuntament amb Transports 
Metropolitans de Barcelona i totes les àrees i òrgans de l’Ajuntament a qui pertoqui, 
a: Presentar en un termini de dos mesos un informe de valoració del funcionament de 
la línia 54 en el seu recorregut per l’Avinguda de Madrid en comparació amb el 
funcionament registrat per la línia H10 en aquest recorregut abans de la implantació 
de la última fase de la Nova Xarxa d’Autobús. En especial, es valoraran els següents 
aspectes: compliment de la línia 54 d’autobús en relació a les freqüències previstes, 
saturació de la línia 54 en les hores punta, diferència del nombre de validacions 
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respecte l’H10 a l’Avinguda de Madrid, entre altres. Aquesta sessió tindrà caràcter 
participatiu i serà oberta a veïns i veïnes i entitats del Districte de les Corts i als 
Grups Municipals del Districte. 

 
6. CUP: El Consell de Districte de les Corts insta al govern del Districte a valorar 

conjuntament amb les associacions de mares i pares de les escoles i instituts la 
revisió del Camí Escolar amb els instituts Joan Boscà i Ausiàs March, amb la 
participació de Transports Metropolitans de Barcelona com a prestador del servei. 

 
Valorar la recuperació d’un transport escolar públic i de gestió pública entre els barris 
de les Corts i els instituts Joan Boscà i Ausiàs March. 
Estudiar l’augment immediat de la freqüència de pas dels autobusos V1, 63, 75 i 78 
doncs en alguns casos, els i les alumnes que els agafen tenen 30 minuts d’espera a 
la parada entre un autobús i el següent així com la recuperació de recorregut del 54. 

 
El conseller Cristian Sais, portaveu del Grup Municipal Demòcrata, observa que la 

proposició del seu grup és una adaptació a les Corts d’una proposició que va presentar a Casa 
Gran el 23 de novembre i que va ser aprovada per unanimitat, de manera que entén que 
s’aprovarà. 

 
Posa èmfasi en el fet que el Plenari de les Corts fa temps que parla de mobilitat, ja que els 

canvis de recorregut dels autobusos 54 i H10 han suscitat clams veïnals al districte, i ja a l’octubre 
de 2015 el seu grup va presentar un prec, que va ser acceptat, que demanava que s’executés la 
quarta fase de la xarxa ortogonal. Recorda que, d’altra banda, el 2016 es va aprovar una 
proposició de replantejament de la implantació dels carrils bici i el 2017 el Govern va acceptar un 
prec del seu grup amb el qual es comprometia a escoltar els veïns, tenir-los en compte i donar-los 
resposta quan es dugués a terme qualsevol modificació de la xarxa actual de bus, així com a 
informar-los amb antelació dels canvis que s’haguessin de dur a terme. Assenyala que aquest 
prec feia referència al 54 i a tota la xarxa del districte. 
 

Afegeix que a la sessió del Plenari del març d’enguany es va aprovar una proposició 
presentada per ell i en la qual el Govern es va abstenir, que demanava la creació d’una comissió 
d’estudi de mobilitat general del districte en el termini d’un mes, i aquesta comissió no s’ha creat; i 
a la sessió del maig, arran d’una reunió que va tenir el seu grup amb veïns i associacions de 
Pedralbes, va demanar la constitució d’una taula de convivència a Pedralbes que també incloïa la 
preocupació dels veïns per la mobilitat de la zona, però el Govern va votar en contra d’aquesta 
proposició. 
 

Subratlla que a les Corts hi ha un clam veïnal pel canvi de recorregut del 54 i de l’H10 —els 
veïns han recollit 5.000 signatures en contra del canvi, es van manifestar el 20 de novembre en 
aquest sentit i fins i tot un conductor de l’H10 li va dir que no entenia per què n’havien canviat el 
recorregut si ja funcionava bé— i insisteix que entén que el Govern donarà suport a aquesta 
proposició, per coherència amb el que va votar a Casa Gran. 
 

Per acabar, enuncia la proposició i explica que si aquesta demana la creació d’un grup de 
treball en una setmana és perquè ja fa nou mesos que es va aprovar la creació d’una comissió per 
parlar de mobilitat, de manera que hi ha hagut temps per constituir aquest grup. 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, diu: «Las iniciativas 
presentadas por casi todos los grupos de la oposición, a excepción del PSC, que también trae un 
tema de seguridad, denotan la importancia y el perjuicio que ha supuesto para los vecinos de 
nuestro distrito la implementación de la red ortogonal de autobuses. Desde hace muchos meses 
en cada consell de barri, en cada audiencia pública, vienen y venimos advirtiendo la problemática 
que se estaba suscitando con el tema de la implantación de la nueva red y que iba a provocar 
grandes inconvenientes para los ciudadanos de Les Corts. 
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La movilidad, y además lo decía usted ayer en el Consell de Barri de Sant Ramon – 
Maternitat, es importante porque establece la rutina vital de cada uno de nosotros. Es decir, 
nosotros organizamos nuestro día a día también en relación con esa movilidad. Y alterar esa 
actividad diaria, alterar la movilidad, supone alterar la cotidianidad de las personas y su día a día. 
Yo no voy a entrar en cuestiones técnicas, si el H10 tendría que acabar aquí, o el 54, las paradas 
que tienen que tener o demás, sino que lo que le pedimos —y creo que es una petición casi 
común de todas las proposiciones y no hemos hablado entre nosotros, eso es que escuchamos a 
los vecinos— es que haya una mesa de movilidad o un grupo de trabajo, pónganle el nombre que 
quieran, que puedan hablar con los vecinos y que los vecinos, como ayer en el Consell de 
Maternidad, expongan exactamente cuáles son los problemas que ellos tienen con esta nueva 
implantación, y que se pueda incluir también el tema de Travessera, el tema del carril bus en 
contra dirección, las entradas y salidas de los párquines que comentaban ayer. Pero lo que no se 
le puede decir a los vecinos, como les dicen desde TMB —y, evidentemente, en este grupo tiene 
que estar TMB porque tiene mucho que decir respecto a la implementación—, como decían 
algunas de las vecinas que estaban ayer, era que llamaban y les habían dicho que no les iban a 
contestar más respecto de estas preguntas y de las quejas que les estaban haciendo en relación 
al H10 y al 54. A mí me parece que no es de recibo esa respuesta, ni del 010 ni de TMB, porque 
además hablé con la señora y me dijo que había recibido más o menos lo mismo por mail que en 
las llamadas. Y no se trata de decirles: “es que claro, antes tenían el autobús en la puerta de casa 
y ahora tienen que hacer un transbordo”. 
 

Les Corts es uno de los distritos más envejecidos de la ciudad de Barcelona, hay que tener 
en cuenta también la movilidad de los vecinos que tenemos en Les Corts, hay que tener en cuenta 
el barrio de San Ramón – Maternidad el nivel elevado de edad que tiene, las personas mayores, 
las personas con deficiencias de movilidad. Hacer los trasbordos, sin incluir el tema de que el 54 
—que yo lo cojo— sigue tardando más de veinte minutos en pasar, la frecuencia de seis minutos 
que decía TMB que tenía que tener es falso, no hay otra palabra para decir lo que TMB nos 
traslada. La idea no es tanto hacer un enfrentamiento, ni desgaste de Gobierno, ni la oposición 
estamos aquí para hacer este desgaste, estamos aquí para solucionar los problemas de los 
vecinos, estamos para escucharles, estamos para que cuando se haga un informe o se valoren 
cuáles son las consecuencias de esa modificación se haga antes, no después de implementarlo. 
Es decir, no me vale que hagan una comisión de seguimiento y que se diga a los vecinos: “Vayan 
llamando al 010 y vayan presentando quejas porque así Movilidad —como si fuera un ente 
extraño, que forma parte del Gobierno— tendrá conocimiento de las quejas y tendremos nosotros 
más argumentos para defender al distrito de Les Corts”. Se le defiende antes, se le defiende antes 
de ejecutar el 26 de noviembre lo que ahora están sufriendo los vecinos, que se han quedado 
aislados con los equipamientos, no solamente con la estación de Sants, sino con el CAP de 
Numancia, que es el único CAP que ellos tienen. 
 

Yo espero que, de verdad, el Gobierno no solamente vote a favor sino que tenga la 
voluntad de cumplir por lo menos esta proposición, no por nosotros, no por los grupos, sino por los 
vecinos de San Ramón – Maternidad y todos los vecinos de Les Corts que utilizan las vías de los 
autobuses y que, además, pasan por Travesera, que de repente se ha colapsado. 
 

Lo voy a dejar aquí y espero la respuesta del Gobierno. Gracias». 
 
La consellera Míriam Casanova, portaveu del Grup Municipal del PP, posa de manifest que 

des del 26 de novembre el Govern de la ciutat ha modificat el recorregut de les línies d’autobús 
H10, 54 i H8 sense garantir la participació i, encara menys, el consens ciutadà, cosa que ha 
provocat el rebuig pràcticament unànime del veïnat de les Corts, sobretot en el cas de l’H10, ja 
que s’han anul·lat les cinc parades que tenia al llarg de l’avinguda Madrid, i això té importants 
conseqüències per als veïns i les veïnes de la zona, pel que fa tant als trajectes curts com als 
llargs. Concreta que, per exemple, ara per arribar al centre sanitari de referència, el CAP de 
Numància, han de fer un intercanvi i les parades d’intercanvi entre la línia 54 i el V7 gairebé 
obliguen a arribar caminant al CAP, i s’ha perdut el servei de l’H10 per a trajectes llargs (per 
exemple, per anar a Badalona), una pèrdua que afecta més de 30.000 persones —com s’ha dit, el 
veïnat ha recollit més de 5.000 signatures contra aquest canvi, i ho va fer en pocs dies i abans de 
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la seva implementació—, entre les quals hi ha molta gent gran, un col·lectiu que fa servir molt 
l’autobús. 
 

Assenyala que als veïns i les veïnes de l’avinguda Madrid només els queda un autobús, 
el 54, però, tot i que s’hauria d’haver reduït el temps d’espera, aquesta pot arribar als vint minuts o 
més, no pot tenir vehicle articulat, cosa que implica que en hores punta no doni un bon servei, 
especialment en les hores de sortida dels alumnes dels instituts i de les escoles de l’avinguda 
Esplugues, i les incidències són constants (tal com es va comentar al Consell de Barri de les 
Corts, només el primer dia de funcionament de la nova línia 54 ja hi va haver dues alertes de 
passatge). 
 

Davant d’aquesta situació, el seu grup presenta la proposició corresponent al punt 3 
d’aquest apartat, que enuncia. 

 
El conseller Jordi Castellana, portaveu del Grup Municipal d’ERC, saluda la senyora Carme 

Maggi, la senyora Adela Agelet i la resta de veïns i veïnes que s’han organitzat a l’entorn d’aquest 
tema, i dona les gràcies als veïns i les veïnes presents a la sala per ser-hi. 
 

Tot seguit, posa de manifest que a l’octubre el Ple del Districte va aprovar, amb els vots 
favorables de tots els grups excepte del Govern, que s’hi va abstenir, una proposició del seu grup 
que demanava que es busqués una solució consensuada per als canvis projectats sobre l’H10 i 
el 54, però, malgrat aquesta aprovació i malgrat la manifestació que hi va haver el 20 de 
novembre, el dia 27 va entrar en funcionament l’última fase de la xarxa ortogonal, cosa que ha 
provocat que als consells de barri de les Corts i de Sant Ramon – Maternitat els veïns 
intervinguessin per mostrar el seu desacord amb els canvis. 
 

Subratlla que el seu grup ja va advertir que al voltant de l’avinguda Madrid entre plaça del 
Centre i l’Hospitalet viuen més de 30.000 persones i, per tant, l’exclusió de l’H10 en aquest 
recorregut, que faria que es passés de tenir dos autobusos, un d’articulat i un de senzill, a tenir-ne 
només un de senzill, provocaria el col·lapse total del 54 (ja amb l’H10 hi havia col·lapse en hores 
punta). Davant l’advertència, però, el Govern assegurava que no hi hauria cap problema perquè el 
54 tindria freqüències de línia ortogonal (que l’H10, que era el doble de gran, ja tenia), i ahir el 
regidor al Consell de Barri de Sant Ramon – Maternitat demanava exemples d’incidències. En 
aquest moment, en posa un: ahir, dia laborable entre setmana, el temps d’espera a la parada del 
54 del carrer Còrsega a les 11.30 h era de 28 minuts. Demana al Govern que faciliti les dades en 
què es basen les afirmacions que va fer al Consell de Barri de les Corts. 
 

A continuació, explica que la proposició del seu grup no demana al Govern municipal que 
senzillament recuperi la situació anterior perquè sap que no serviria de res, atès que aquesta 
demanda ja se li havia fet i no l’ha complert. Per això, el que demana, amb el mateix objectiu de 
tornar a la situació anterior, és que s’analitzi el funcionament del 54 i que de manera participada 
amb veïns i veïnes es decideixin uns recorreguts consensuats. El seu grup confia que el Govern 
no es tancarà a la participació i que, per tant, votarà a favor de la proposició. 
 

Pel que fa a la resta de proposicions relacionades amb aquest tema, les línies mestres de 
les quals coincideixen, comenta que és evident que el recorregut de l’H8 per travessera de les 
Corts no funciona, sobretot els dies que hi ha partit al Camp Nou, quan els col·lapses habituals de 
Mejía Lequerica i de Travessera són encara més contundents. Puntualitza que ERC no defensa la 
creació de més carrils de vehicle privat, però entén que la solució proposada empitjora la 
seguretat els dies de partit tant per als vianants com per als cotxes que tenen aparcament a 
travessera de les Corts. D’altra banda, destaca la proposició de la CUP per recollir una qüestió 
especialment rellevant: dels tres instituts que hi ha a les Corts, dos estan en una punta del 
districte, tocant a Esplugues, i en aquest moment no s’està garantint la mobilitat de l’alumnat 
d’aquests centres. 
 

El conseller Marc Faustino, portaveu del Grup Municipal de la CUP, observa que, si bé els 
veïns i les veïnes sempre han demanat més freqüència de pas, més parades i més transport 
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directe, sense intercanvis, el que han rebut amb la nova xarxa d’autobús és menys servei global, 
menys parades i menys transport directe, i posa de manifest que només l’11% de les aportacions 
veïnals han estat valorades i un 40% han estat directament rebutjades. Afegeix que en tots els 
barris s’ha escurçat el recorregut de les línies, ha disminuït el nombre d’autobusos per línia, cosa 
que ha fet augmentar el temps d’espera, i, fins i tot, han desaparegut línies. Esmenta com a 
especialment preocupant que l’autobús 78, que connecta el barri del Camp de la Creu amb els 
instituts Joan Boscà i Ausiàs March i amb l’Hospital de Sant Joan de Déu, tingui una freqüència de 
pas de 30 minuts en dies feiners. 
 

A continuació, explicita que la proposició del seu grup parla concretament dels problemes 
de l’enllaç dels autobusos amb els instituts Joan Boscà i Ausiàs March, un enllaç que ha de tenir 
en compte l’anàlisi dels recorreguts que fa habitualment l’alumnat, la situació de les freqüències de 
pas dels autobusos i la participació de la comunitat educativa del districte. 

 
El president dona pas a les dues persones del públic que han demanat intervenir en aquest 

punt. 
 
La senyora Carme Maggi agraeix que es doni veu a les necessitats de moltes persones, 

que volen ser escoltades, i comenta que, a part de les 5.000 signatures que es van recollir en línia, 
se’n van recollir 723 a mà, una a una. 
 

Dit això, dona les gràcies als polítics que en les seves intervencions, que entén que s’han 
fet amb molt coneixement de causa, estant al carrer (només així es veuen les necessitats que hi 
ha), han donat suport als veïns, i manifesta el desig que aquest sigui l’últim cop que hagi de parlar 
sobre aquest problema. Confia que els polítics, representants dels veïns, podran, atès que tenen 
la raó de part seva, convèncer TMB (molt lluny de les necessitats reals de mobilitat) perquè torni a 
implementar el recorregut de l’H10 anterior al 26 de novembre. Especifica que s’han suprimit cinc 
parades que portaven els veïns d’Arizala al CAP de Numància, a Sant Joan de Déu i a la RENFE, 
i manifesta perplexitat pel fet que s’hagin desestimat 723 signatures recollides una a una i prop de 
5.000 signatures en línia com si la veu de la ciutadania no comptés en les decisions que afecten el 
seu dia a dia. 
 

A continuació, fa referència a les explicacions que va donar un representant de Mobilitat a 
la sessió anterior del Ple; observa que no tots els carrers de la ciutat són com els de l’Eixample, i 
subratlla que les explicacions d’aquest senyor no van convèncer cap de les persones afectades, ja 
que, si bé algunes de les coses que va dir són positives, els canvis empitjoren la qualitat de vida 
dels veïns, de manera que cal esmenar la situació. En aquest sentit, comenta que alguns dels 
trajectes afectats són els que portaven al CAP de pediatria, concentrat a Sant Joan de Déu, i a la 
RENFE, i que no s’estan complint les freqüències promeses (per exemple, el divendres passat el 
54 tenia un temps d’espera de 25 minuts). 
 

Per acabar, explica que el dia que va participar en un acte per reivindicar la recuperació de 
l’H10 es va sentir molt malament en veure que per fer sentir una queixa estaven molestant 
persones que venien de la feina i anaven a casa seva, i demana a tots els representants dels 
veïns, tant als que tenen aquest tema molt arrelat com als que no, que treballin per tornar a posar 
en marxa l’H10 tal com estava i, així, donar resposta a una queixa veïnal que no és una queixa 
capritxosa —recorda que a la zona afectada viuen 30.000 persones— ni pretén que l’autobús porti 
els veïns de porta a porta, sinó, simplement, que tothom (persones grans, discapacitades, amb 
cotxets...) pugui fer la seva vida. 
 

La Sra. Adela Agelet informa que, a part de les signatures que ha esmentat la senyora 
Maggi, un altre grup en va recollir 525 també una a una i a mà. 
 

Dit això, comenta que el projecte de xarxa ortogonal que es va explicar inicialment formava 
una malla sobre Barcelona i realment anava fins als extrems de la ciutat, però l’aplicació d’això a 
cada lloc es va conèixer escassament un mes abans que s’implantés i quan els veïns van 
protestar se’ls va dir que havien trigat massa a queixar-se i que ara ja no es podien fer canvis. 
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Entén que s’hauria d’haver donat temps per al debat perquè es pogués copsar realment la 
implantació de la malla, i no entén per què es fa tant d’èmfasi en el fet que no es poden 
reconsiderar les coses en la seva dimensió. 
 

D’altra banda, subratlla que la participació és essencial; lamenta que de vegades es vulgui 
disfressar amb excuses la indignació dels veïns, com s’ha fet en el cas del Bisbat en dir que la 
queixa veïnal era el caprici de quatre veïns interessats que no els posessin un equipament a casa 
seva, i remarca que una bona participació en el cas de la xarxa d’autobús hauria evitat que 
després s’haguessin hagut de dedicar tants esforços i tantes hores a una cosa molt fàcil de 
resoldre. 
 

El conseller Carlos Hornero posa de manifest que el Grup Municipal del PSC sempre ha 
defensat la nova xarxa ortogonal d’autobusos perquè entén que ha de suposar una millora en la 
gestió del transport públic de tota la ciutat, tant pel que fa a la mobilitat com pel que fa al confort 
dels usuaris. Observa, però, que si bé quan es va aprovar aquesta xarxa es preveien freqüències 
de 3-4 minuts i un màxim de 8-9, freqüències competitives amb el metro i facilitadores de la 
intermodalitat, un cop TMB l’ha implementada, el Govern de Colau continua proposant als veïns 
alternatives de noves línies amb freqüències de 15-30 minuts, cosa que el seu grup considera 
vergonyosa. Subratlla que si el Govern vol que la xarxa ortogonal sigui un èxit —entén que és 
així—, ha de solucionar immediatament aquests problemes relacionats amb la freqüència de pas. 

 
A continuació, remarca que el Govern, que al llarg de la sessió ha estat criticat per la 

manca de voluntat de diàleg i d’arribar a acords amb els grups, en aquest cas ha ignorat peticions 
d’aquests, així com d’entitats veïnals i de nombrosos veïns i veïnes particulars. Concreta que, 
entre altres coses, no ha donat compliment a la sol·licitud, aprovada en la darrera sessió del Ple, 
d’aturar la implantació de la darrera fase de la nova xarxa d’autobusos al districte i fer un procés 
participatiu, i li demana que rectifiqui, ja que és quan rectifica que l’encerta. D’altra banda, 
comenta que si ara que TMB està fent informes sobre la implantació de la xarxa i, per tant, hi està 
parant atenció, hi ha freqüències de 24 minuts, aquestes freqüències segurament serien encara 
superiors en altres condicions. 

 
Per acabar, qualifica la implantació de la xarxa d’autèntic fracàs i de mostra de la 

incapacitat de gestió del Govern, i demana que es recuperi el recorregut de l’H10 anterior. 
 

El conseller Antoni Coll, portaveu del grup municipal del Govern, dona les gràcies a les 
senyores Carme Maggi i Adela Agelet per venir a defensar els col·lectius que representen, i diu a 
la primera que no pateixi per fer manifestacions, ja que aquestes són bones sempre que siguin per 
defensar coses que col·lectivament es consideren justes. 
 

Dit això, assenyala que el procés d’implantació de les noves fases de la xarxa ortogonal va 
començar fa almenys dos anys: a mitjan 2016 es va fer una primera sessió, amb presència 
d’entitats veïnals i grups polítics, en què es va explicar quines serien les fases d’aquesta nova 
xarxa, quines modificacions hi hauria i com influenciarien el districte, i a la primavera del 2017 es 
va fer una altra sessió per explicar la implementació de la fase quatre, en la qual s’implementava 
el V5, i aleshores hi va haver una mobilització veïnal perquè se’n canviés el recorregut. En aquest 
cas, l’únic grup que recorda que digués que calia treballar per trobar la manera d’arreglar el tema 
del V5 a Joan Güell és ERC, i el Govern s’hi va posar a treballar i es va aconseguir modificar el 
pas del V5 per Joan Güell. 
 

Afegeix que al setembre del 2017 es va informar que la implementació de la darrera fase 
suposaria una variació en el recorregut de l’H10, aleshores provisional, i aquesta informació no va 
generar cap debat. Comenta que sí que es va qüestionar el recorregut del 54 i aleshores el 
Govern es va posar a treballar per intentar modificar-lo per tal que arribés al nucli d’habitatges que 
hi ha a la part alta de Sant Ramon, Arístides Maillol i Cardenal Reig, i es va aconseguir fer aquest 
canvi. Explica que quan, més tard, va sorgir amb més intensitat el problema de l’H10, es va 
transmetre a TMB, però els tècnics van demanar esperar que s’implementés tota la xarxa per 
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veure de quina manera es podia complementar això, ja que entenien que es podia solucionar 
després i, si calia, fer-hi algunes millores. 

 
Indica que en aquests moments s’està treballant per solucionar el problema de l’H10 i 

també el de l’H8, però, sobre aquest, recorda que van ser els veïns els que van proposar que fes 
el retorn per Travessera: es va demanar si podia passar tant d’anada com de tornada per 
Travessera i TMB, que portava un altre recorregut per a aquesta línia, va veure que era factible. 

 
Per acabar, vota a favor de la proposició d’ERC, atesa la voluntat del Govern de crear una 

taula d’anàlisi i debat amb TMB durant la tercera setmana de setembre per estudiar millores; 
s’absté en la de la CUP; vota en contra de la de Cs i la del PP, perquè el Govern entén que volen 
que s’anul·li la implementació general, i s’absté en la del Grup Municipal Demòcrata, que només 
dona una setmana per establir la comissió. 
 

El conseller Marc Faustino expressa el vot favorable de la CUP a les proposicions d’ERC, 
Cs, el PP i el Grup Municipal Demòcrata i manifesta sorpresa per l’abstenció del Govern en la del 
seu grup. Atès que considera que en l’àmbit dels instituts el Govern podria coincidir amb ell i que 
la proposició no fixa terminis, demana si es podria repensar aquest vot. 
 

El conseller Carlos Hornero vota a favor de totes cinc proposicions i en destaca 
especialment la de la CUP, ja que recull una opció que donaria una resposta immediata als 
problemes de mobilitat que pateix l’alumnat d’alguns centres educatius de la zona de l’avinguda 
Esplugues, perjudicat per l’anul·lació en el recorregut del 54. Observa que l’alternativa del V1 no 
és una opció gaire encertada per a nens i nenes de dotze anys, i subratlla que caldria implementar 
un bus de transport escolar específic. 
 

El conseller Jordi Castellana diu al conseller Antoni Coll que no és cert que en un primer 
moment només hi hagués sol·licituds referides al V5. En aquest sentit, llegeix un prec que va 
presentar el seu grup al març del 2017 en el qual demanava el compromís del Govern del Districte 
per presentar, conjuntament amb TMB i l’Àrea de Mobilitat de l’Ajuntament, una nova proposta 
d’implementació de la fase V de la xarxa ortogonal a les Corts que inclogués una alternativa al pas 
de la nova línia V5 pel carrer Joan Güell, solucions per reduir la distància entre l’H6 i l’H10 
(era H8, però es devia cometre un error de picatge) en el sentit Besòs i la millora de la finalització 
de l’H10 per donar un millor servei al barri de Sant Ramon i la Maternitat. 
 

D’altra banda, subratlla que les demandes veïnals es fonamenten en arguments sòlids 
sobre temps d’espera i congestió, i expressa el desig que el vot favorable del Govern a la 
proposició del seu grup serveixi per demostrar que el Govern no mentia quan deia que la xarxa 
ortogonal no tenia un disseny tancat i que, per tant, la implantació podia anar variant en funció 
dels problemes que s’anessin detectant. 
 

En darrer lloc, manifesta sorpresa per l’abstenció del Govern en la proposició de la CUP, 
que planteja un tema important que caldria treballar, i vota a favor tant d’aquesta com de la resta. 
 

La consellera Míriam Casanova dona les gràcies a les senyores Adela Agelet i Carme 
Maggi tant per transmetre d’una manera clara l’opinió del conjunt de veïns com pel to emprat i per 
haver esperat per intervenir malgrat l’hora. 
 

El seu grup entén que l’instrument per arribar a un consens amb els veïns sobre el 
recorregut definitiu de l’H10 podria ser un grup de treball, com proposa el Grup Municipal 
Demòcrata, o una taula de mobilitat, com planteja el Grup de Cs, i troba encertat que es faci un 
informe de valoració que compari l’actual línia 54 amb l’anterior recorregut de l’H10, com proposa 
ERC. Per això, vota a favor de totes tres proposicions. En canvi, en el cas de la de la CUP s’absté, 
ja que el seu grup està d’acord que cal garantir la mobilitat en autobús als alumnes dels instituts 
Joan Boscà i Ausiàs March, però opina que cal garantir-la a tots els alumnes escolaritzats en 
centres de la zona, independentment de si són públics, concertats o privats (n’esmenta l’escola 
Thau, l’escola Solc i la St. Peter’s). 
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Subratlla que escoltant els veïns s’aprèn molt i que aquests des d’un principi van 

qüestionar el canvi d’un recorregut, el de l’H10, que ja funcionava bé, però en cap moment no van 
rebre una resposta basada en la millora del benestar. Demana al Govern que rectifiqui amb la 
màxima agilitat possible, gest que els veïns agrairien i valorarien molt positivament. 
 

Per acabar, diu a ERC, que ha esmentat un prec en què es mencionava TMB, que TMB és 
una empresa pública de l’Àrea Metropolitana, on ERC governa amb el PSC i amb BC. En aquest 
sentit, comenta que l’activitat d’impuls que duu a terme aquest grup al Consell Plenari de les Corts 
és molt positiva, però hauria de tenir més capacitat resolutiva a l’Àrea Metropolitana. 
 

La consellera Sonia Reina vota a favor de totes cinc proposicions i explica: «Entendemos, 
como hemos comentado al principio, que si bien hay algunas diferencias entre unas y otras, en el 
fondo el objetivo de las mismas es idéntico, que es que se solucione un conflicto que se ha 
generado con los vecinos con la implantación de la red ortogonal. 
 

Sí que me ha sorprendido la abstención a la proposición de la CUP, pero que haya votado 
en contra del resto de proposiciones menos de la de ERC casi me lo esperaba, casi, casi me lo 
esperaba. Yo me esperaba que votara a favor de la CUP y de ERC, y en contra del resto, pero ha 
votado a favor de la de ERC y les diré por qué: porque la de ERC no concreta, les dice que emitan 
un informe de aquí a dos meses, que de aquí a dos meses hagan un informe, que es con la que 
en teoría nosotros podríamos estar menos de acuerdo pero que votamos a favor porque 
entendemos que tienen que ser aprobadas todas. Pero sí que a ustedes les interesa porque es: 
“de aquí a dos meses hacemos un informe, ese informe ya lo estudiaremos, y cuando ya lo 
estudiemos se nos acaba el mandato y le pasamos la pelota al siguiente”. Mientras tanto, los 
vecinos siguen estando aislados en su zona sin transporte, sin los autobuses. Por lo tanto, yo 
entiendo que lo que acaban de demostrarnos es que no tienen intención de hacer esas 
modificaciones con la aprobación única y exclusivamente del voto a favor de ERC. Y con esto doy 
por acabada la intervención. Gracias.» 
 

El conseller Cristian Sais vota a favor de totes les proposicions i diu al conseller Antoni Coll 
que si el problema de la proposició del seu grup era el termini d’una setmana, es podria haver 
transaccionat, i subratlla que aquesta proposició és idèntica a la que a l’Ajuntament va rebre el vot 
favorable del Govern, per a la qual es donava un termini de nou mesos. 

 
D’altra banda, remarca que el Govern no té cap voluntat de dialogar ni de convidar els 

grups polítics als grups «clandestins» que fa per parlar de mobilitat, cosa que ha denunciat tres 
vegades, com tampoc té voluntat de canviar res, independentment de les signatures que es 
recullin, ni de fer front als problemes. 

 
El conseller Marc Faustino diu a la portaveu del PP que el transport escolar que planteja la 

proposició de la CUP no seria d’ús exclusiu de l’alumnat dels instituts Joan Boscà i Ausiàs March, 
sinó que qualsevol el podria fer servir. Subratlla que el seu grup no pretén excloure ningú i 
s’ofereix per modificar l’enunciat de la proposició perquè inclogui les escoles concertades, ja que, 
independentment de l’opinió de la CUP sobre l’educació concertada, defensarà que l’alumnat 
d’aquestes escoles hi pugui accedir amb transport escolar. 
 

El president pregunta al portaveu de la CUP si vol fer una esmena in voce. 
 

El conseller Marc Faustino ho confirma i concreta que es podria canviar «els instituts Joan 
Boscà i Ausiàs March» per «els instituts i les escoles del barri de Pedralbes». 
 

La consellera Míriam Casanova hi dona el seu vistiplau i comenta que caldria fer constar 
això en tots dos paràgrafs, però el conseller Marc Faustino observa que el camí escolar és una 
altra cosa i no té a veure amb el transport. 

 
La portaveu del Grup del PP s’hi mostra d’acord i accepta la transacció. 
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El president declara aprovada amb el vot a favor de tots els grups i l’abstenció de BComú 

la proposició del grup del GMD següent: “Que el Govern del Districte de les Corts, desenvolupi la 
proposició aprovada per unanimitat, al darrer Plenari del Consell Municipal de Barcelona del 
passat 23 de novembre i, amb caràcter immediat – no més enllà d’una setmana- creï un grup de 
treball amb els veïns afectats pel desplegament de les fases 4 i 5 de la NXB, on hi siguin 
representades totes les plataformes i iniciatives veïnals de Les Corts (Change.org de les Corts, 
així com la totalitat de les Associacions de Veïns/Comerciants i d’altres interessats, dels tres barris 
del Districte de les Corts), en relació amb les línies de bus 54, H10, H8, D20 i V1, i la prova pilot 
de la futura D30, entre altres i, es faci un veritable procés participatiu, on s’estudiï quines són les 
mesures correctores adients per restablir els serveis que oferien les diferents línies afectades en 
atenció a les necessitats reals dels veïns de Les Corts”. 

 
 El president declara aprovada amb el vot a favor de tots els grups i el vot en contra de 
BComú la proposició del grup de Cs següent: “El consejo del Distrito de Les Corts, acuerda: La 
creación de una Mesa de Movilidad centrada en la problemática de la implantación de la red de 
autobuses del Distrito, con la participación de los vecinos de Les Corts, los grupos municipales y 
representantes de TMB, a fin de buscar una solución consensuada y no perjudicial para los 
usuarios de los transportes públicos del Distrito. Que dicha mesa de Movilidad se creará en el 
plazo no superior a un mes, convocando a las partes intervinientes a una primera sesión antes de 
finalizar el mes de enero de 2019. Que, mientras tanto, se paralice la implantación de las nuevas 
rutas de las líneas H10 i 54, y se mantengan les rutes anteriores al 26 de novembre”. 

El president declara aprovada amb el vot a favor de tots els grups i el vot en contra de 
BComú la proposició del grup del PP següent: “El Consell del Districte de les Corts acorda: Instar 
al govern del Districte a anular l’exclusió del Districte de les Corts en el nou recorregut de la línia 
d’autobús H10, i a consensuar amb el veïnat el recorregut definitiu d’aquesta línia, junt amb la línia 
del 54, que doni resposta a les necessitats de mobilitat”. 

 
El president declara aprovada per unanimitat, la proposició del grup d’ERC següent: “El 

Districte de Les Corts es compromet, conjuntament amb Transports Metropolitans de Barcelona i 
totes les àrees i òrgans de l’Ajuntament a qui pertoqui, a: Presentar en un termini de dos mesos un 
informe de valoració del funcionament de la línia 54 en el seu recorregut per l’Avinguda de Madrid 
en comparació amb el funcionament registrat per la línia H10 en aquest recorregut abans de la 
implantació de la última fase de la Nova Xarxa d’Autobús. En especial, es valoraran els següents 
aspectes: compliment de la línia 54 d’autobús en relació a les freqüències previstes, saturació de 
la línia 54 en les hores punta, diferència del nombre de validacions respecte l’H10 a l’Avinguda de 
Madrid, entre altres. Aquesta sessió tindrà caràcter participatiu i serà oberta a veïns i veïnes i 
entitats del Districte de les Corts i als Grups Municipals del Districte”. 

 
El president declara aprovada amb el vot a favor de tots els grups i l’abstenció de BComú 

la proposició del grup de la CUP següent: “El Consell de Districte de les Corts insta al govern del 
Districte a valorar conjuntament amb les associacions de mares i pares de les escoles i instituts la 
revisió del Camí Escolar amb els instituts Joan Boscà i Ausiàs March, amb la participació de 
Transports Metropolitans de Barcelona com a prestador del servei.Valorar la recuperació d’un 
transport escolar públic i de gestió pública entre els barris de les Corts i els instituts Joan Boscà i 
Ausiàs March. Estudiar l’augment immediat de la freqüència de pas dels autobusos V1, 63, 75 i 78 
doncs en alguns casos, els i les alumnes que els agafen tenen 30 minuts d’espera a la parada 
entre un autobús i el següent així com la recuperació de recorregut del 54”. 

 
 

5. PSC: Instar al govern del Districte de Les Corts a que el mes aviat possible, amb un 
màxim de 15 dies, presenti un pla de prevenció i seguretat per tal de poder ampliar de 
forma immediata les patrulles de la Unitat Nocturna Operativa (UNO3) i el compromís de 
poder destinar part dels nous agents que sorgeixin de l’actual promoció de la Guardia 
Urbana de Barcelona (que està a l’Escola de Policia de Catalunya), per a que la UNO3 
tingui els recursos necessaris per poder donar un bon servei a Les Corts. 
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El conseller Carlos Hornero subratlla que el Grup Municipal del PSC fa temps que posa de 

manifest la preocupació per la creixent manca de previsió i planificació del Govern d’Ada Colau pel 
que fa als recursos humans i la dotació de la Guàrdia Urbana de Barcelona, situació en què 
l’aprovació imminent d’un reial decret que estableix els 59 anys com l’edat de prejubilació dels 
membres de la Guàrdia Urbana és especialment irresponsable. 

 
A continuació, exposa que la Unitat Nocturna Operativa 3 inclou tres districtes (Sants, les 

Corts i Sarrià) que sumen una població d’aproximadament 415.000 persones, una població més 
gran, per exemple, que la de les ciutats de Lleida, Girona i Tarragona, que en total sumen 
370.000 persones, i remarca que els serveis nocturns de la Guàrdia Urbana d’aquests tres 
districtes estan objectivament infradotats, sobretot pel que fa a agents i sobretot els caps de 
setmana, en alguns casos de manera alarmant. 

 
Per això, i atès que la xifra de delictes a Barcelona ha augmentat exponencialment, el seu 

grup presenta aquesta proposició, que enuncia. 
 

El conseller Marc Faustino, portaveu del Grup Municipal de la CUP, agraeix la proposició 
perquè ha fet que el seu grup es preguntés quin és el pla de prevenció i seguretat del districte, si 
n’hi ha, i quantes patrulles de la UNO3 hi ha per cobrir la zona, dues preguntes per a les quals 
només té respostes parcials. 
 

A continuació, posa de manifest que el pla de prevenció i seguretat i la determinació de les 
patrulles es decideix en àmbit de ciutat i que de les deu comissaries existents per als deu districtes 
amb horari diürn, quatre tenen unitats nocturnes operatives, de les quals la número tres correspon 
a Sants-Montjuïc, les Corts i Sarrià – Sant Gervasi. 
 

Per acabar, indica que el seu grup, que voldria disposar de més dades i que aquestes 
qüestions les poguessin parlar tots els grups municipals en comissió de treball, vota en contra de 
la proposició. 
 

El conseller Jordi Castellana expressa la convicció del Grup Municipal d’ERC que les 
polítiques de seguretat han de donar respostes a les necessitats ciutadanes tenint en compte el 
binomi bàsic seguretat-llibertat (no hi ha seguretat sense llibertat i viceversa), motiu pel qual el seu 
model de seguretat es basa en la prevenció, l’educació, una policia eficient i amb els recursos 
suficients i, sobretot, una política de seguretat enfocada, dissenyada i aplicada en col·laboració 
estreta entre els cossos policials i la resta d’agents de la societat. Subratlla que la policia ha de ser 
un element més en la construcció d’aquesta política de seguretat i, evidentment, un element 
essencial que garanteixi el binomi seguretat-llibertat. 
 

D’altra banda, evidencia que el dret a la seguretat s’ha de garantir sempre, també els caps 
de setmana i a la nit, i afegeix una dada a les que s’han comentat, ja prou concloents: la superfície 
dels tres districtes inclosos a l’UNO3 (Sarrià – Sant Gervasi, les Corts i Sants-Montjuïc) equival al 
48% de la superfície de tota la ciutat, de manera que tant per població com per superfície hi ha 
una necessitat de garantir la presència d’agents durant els caps de setmana i durant la nit per 
garantir el dret a la seguretat. 

 
Pels motius exposats, el seu grup vota a favor d’aquesta proposició. 

 
El conseller Xavier Cañigueral expressa el vot favorable del Grup Municipal del PP, que en 

diverses ocasions ha mostrat la seva preocupació per qüestions relacionades amb la seguretat. 
Per exemple, en la darrera sessió del Plenari va presentar una proposició perquè es garantís la 
seguretat i el civisme a tres zones molt concretes del districte. Lamenta que la situació no hagi 
millorat malgrat l’aprovació d’aquella proposició, i demana al Govern que, a diferència del que fa 
quan ataca la llibertat econòmica i la iniciativa privada, quan duu a terme polítiques de mobilitat 
caòtiques o quan és connivent amb el separatisme, en aquest cas posi els interessos dels 
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barcelonins per davant dels seus interessos electorals i els seus prejudicis ideològics i, per tant, 
treballi per aconseguir més recursos i més pressió policial als carrers de les Corts. 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, diu: «Nosotros vamos a 
votar a favor, también, de la proposición del PSC. De hecho, en el pasado Pleno llevábamos una 
proposición respecto al tema de seguridad, referida al hecho de que en el distrito se 
implementaran las medidas necesarias para mejorar la vigilancia y la seguridad en el distrito de 
Les Corts. De eso hace dos meses, no sabemos cómo está la situación, más que no saberlo está 
exactamente igual. Y cuando los vecinos y los ciudadanos tenemos la percepción de que hay falta 
de seguridad no es que sea un capricho o algo que nosotros valoramos de forma aleatoria, sino 
que los datos que se han manifestado en la exposición de la proposición son bastante 
clarificadores. Es decir, hay un problema gravísimo de seguridad en Barcelona, hay un problema 
grave de falta de efectivos, y hay un problema grave también de falta de voluntad política para 
poner solución al tema de la seguridad. Nosotros, repetimos, votamos a favor de la proposición 
del PSC.» 

 
El conseller Matías Ramon expressa el vot favorable del Grup Municipal Demòcrata, que 

comparteix la visió exposada per molts grups sobre la inseguretat que senten els barcelonins a la 
seva ciutat, i posa de manifest que el nombre d’incidents i de delictes a les Corts ha augmentat 
exponencialment el darrer període de temps, bàsicament com a conseqüència d’un model del 
Govern que va contra la Guàrdia Urbana i contra les forces d’autoritat i convida els incívics i els 
delinqüents a actuar sense cap mena de por ni preocupació. 
 

Tot seguit, assenyala que el seu grup ha presentat diversos precs i ha demanat resposta 
escrita sobre qüestions relacionades amb les situacions d’inseguretat i malestar que pateixen els 
veïns de l’entorn de la discoteca Up&Down, amb trencadisses, baralles, aldarulls, etc., però es diu 
que aquests problemes no existeixen o que no s’hi pot fer res, quan són coses que es poden 
preveure i que es poden dur a terme accions per contrarestar-les. 

 
Lamenta que el Govern, en lloc de solucionar el problema, que se solucionaria fàcilment 

amb molta prevenció, augment de la vigilància i foment de la seguretat en aquestes zones, 
redueixi la Guàrdia Urbana i dugui a terme accions molt qüestionables que fan que els veïns del 
districte se sentin més insegurs que mai. 
 

El conseller Antoni Coll, portaveu del grup municipal del Govern, subratlla que la Guàrdia 
Urbana de Barcelona treballa contínuament per garantir un desplegament dels efectius policials en 
horari nocturn equitatiu i eficient, segons les característiques tecnopolicials de cadascuna de les 
agrupacions territorials conegudes com UNO i, complementàriament, es treballa en la 
implementació de dispositius policials idonis per donar més cobertura a les zones on es generen 
més incidències nocturnes per fer compatible el descans dels veïns i les veïnes amb les activitats 
d’oci que es desenvolupen en horari nocturn, així com per garantir la seguretat en el seu sentit 
més ampli (seguretat ciutadana, seguretat vial, medi ambient, etc.). 
 

D’altra banda, explica que, per tal de fer més eficients aquestes mesures, s’actua 
transversalment amb la resta de cossos policials que operen sobre el terreny: la coordinació és un 
dels pilars bàsics en matèria de seguretat pública i això es reflecteix en un servei de qualitat al 
ciutadà. Tanmateix, el Govern és conscient que els efectius policials són limitats i s’han d’adequar 
al volum de les demandes ciutadanes de les diferents agrupacions territorials, i treballa amb 
l’objectiu de millorar contínuament tant els recursos materials com els efectius humans, així com 
de facilitar una millor coordinació i col·laboració tant en l’àmbit municipal com amb la resta 
d’operadors de la via pública per fer la ciutat més segura i més cívica. 
 

Dit això, indica que el Govern s’absté en aquesta proposició atès que les decisions 
tecnicopolicials es prenen conjuntament a la Taula de Coordinació Policial de ciutat, que valora la 
globalitat de les necessitats de la ciutat dins del Pla de prevenció i seguretat i té en compte que els 
efectius de la plantilla de Guàrdia Urbana que s’incorporen mitjançant les convocatòries 
d’oposicions, com la que actualment hi ha a l’Institut de Seguretat de Policia de Catalunya, un cop 
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finalitzi el curs ajudarà a equilibrar la presència policial per territoris, barris i carrers de la ciutat, i el 
desplegament es farà d’acord amb les necessitats i els requeriments que ha esmentat. 

 
Per acabar, comenta que, quan sigui moment, es valorarà la necessitat d’efectius de 

l’UNO3, entre d’altres, i s’informarà degudament els grups dels recursos i els agents que 
s’incorporin. 
 

El conseller Carlos Hornero pregunta si es presentarà el pla de prevenció i seguretat que 
demana la proposició, un pla necessari i urgent atesa la manca evident d’efectius, i comenta que 
el Govern sap quantes patrulles de la Guàrdia Urbana hi ha per als 420.000 ciutadans de Sants-
Montjuïc, Sarrià – Sant Gervasi i les Corts, el districte més infradotat de patrulles de la Guàrdia 
Urbana de tots tres (també és el que menys població té). 

 
Insisteix que la seguretat és un dret i subratlla que el fracàs estrepitós del Govern és també 

un fracàs per a Barcelona i que l’esquerra ha d’estar fermament compromesa amb una seguretat 
que garanteixi, defensi i protegeixi l’exercici de drets i llibertats. 

 
Per acabar, remarca que la seguretat garanteix la convivència als barris i ajuda a gaudir de 

manera plena la ciutat sense por, i manifesta l’opinió que els partits d’esquerres han de donar 
prioritat a la política de seguretat si no volen veure’s sobresaturats amb les polítiques que porten 
els partits d’ultradreta a la ciutat i a tot l’Estat. 
 
 El president indica que s’aprova amb els vots favorables de tots els grups excepte del 
Govern, que s’hi absté, i de la CUP, que hi vota en contra la proposició del PSC següent: “Instar al 
govern del Districte de Les Corts a que el mes aviat possible, amb un màxim de 15 dies, presenti 
un pla de prevenció i seguretat per tal de poder ampliar de forma immediata les patrulles de la 
Unitat Nocturna Operativa (UNO3) i el compromís de poder destinar part dels nous agents que 
sorgeixin de l’actual promoció de la Guardia Urbana de Barcelona (que està a l’Escola de Policia 
de Catalunya), per a que la UNO3 tingui els recursos necessaris per poder donar un bon servei a 
Les Corts”. 
 

b) Proposicions amb contingut de declaracions institucionals 
 

c) Precs 
 

1. GMD: Que el Govern del Districte dugui a terme les mesures i accions necessàries, 
amb caràcter immediat i en un termini no superior a dos mesos, per tal d’oferir als 
veïns del Districte solucions i alternatives sostenibles a la mancança de places 
d’aparcament en superfície dels nostres barris. 

 
 El conseller Matías Ramon indica que el prec fa èmfasi en la principal preocupació dels 
veïns de les Corts segons la darrera enquesta de serveis municipals: la manca i reducció de 
places d’aparcament al districte, i posa de manifest que durant aquest mandat s’han dut a terme 
diverses actuacions que han reduït dràsticament les places d’aparcament en superfície, moltes 
d’elles en Àrea Verda destinades a residents, i no s’ha donat cap mena d’alternativa ni solució als 
veïns perquè puguin aparcar el seu vehicle a la seva zona de residència. 
 

El conseller Antoni Coll confirma que els darrers anys s’han dut a terme actuacions 
d’ampliació de voreres, plataformes úniques, carrils bus i carrils bici que han implicat la reducció 
dels estacionaments en via pública, i assenyala que aquestes actuacions s’han fet en el marc del 
desplegament del Pla de mobilitat urbana vigent a la ciutat, que es va aprovar el 2003 a proposta 
del govern del mandat anterior i que s’està desplegant durant aquest mandat amb l’objectiu 
principal de millorar l’espai públic i fomentar una mobilitat més sostenible, segura, equitativa i 
eficient. 

 
Dit això, indica que, atès que els veïns i les veïnes de les Corts perceben la dificultat en 

l’aparcament en superfície com una de les seves preocupacions principals, s’ha anat treballant 
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l’ordenació i el dimensionament de les necessitats i, entre altres coses, s’està treballant la 
regulació de l’aparcament de motos amb la intenció d’evitar-ne l’aparcament massiu en voreres. 
Afegeix que aquest fet també representa un punt de conflicte amb el manteniment d’algunes 
places per a cotxes, i que hi ha zones als barris de la Maternitat i Sant Ramon, per exemple, que 
no estaven regulades (Pintor Ribalta, Pisuerga, avinguda Xile i Cardenal Reig) i reclamaven ser 
incloses a la zona 13 de regulació de l’Àrea Verda. Informa que, davant d’això, d’acord amb 
l’operador BSM, Mobilitat i Districte, recentment s’ha decidit declarar aquesta zona com una zona 
de desbordament, a partir dels estudis fets sobre l’oferta i la demanda d’estacionament en via 
pública i fora de la via pública, i des de la setmana passada els veïns d’aquests carrers ja 
disposen de les targetes per poder estacionar a l’Àrea Verda de la zona 13. 

 
D’altra banda, comunica que BSM també està realitzant estudis en zones de Pedralbes i 

Zona Universitària per valorar l’ampliació de l’Àrea Verda i l’ampliació horària d’algunes d’elles, 
estudis que es van comentar en el darrer Consell de Barri i que estan pendents de la definició 
final, i també s’han fet reubicacions i ampliacions a petició de les associacions de comerciants de 
places d’Àrea Blava i de zones de càrrega i descàrrega. 
 

Per acabar, explica que el prec no s’accepta perquè és innecessari atès que les accions ja 
s’estan duent a terme. 
 

El conseller Matías Ramon manifesta sorpresa pel fet que es qualifiqui el que demana el 
prec d’innecessari, pregunta si l’única mesura del Govern ha estat transformar una zona que no 
estava regulada en una àrea d’Àrea Verda, i demana sentit comú. 

 
D’altra banda, pregunta on es recuperen les places que s’han perdut al carrer Pisuerga i a 

la travessera de les Corts, i subratlla que el fet que hi hagi gent que no pot accedir al pàrquing 
privat perquè no té prou recursos i que es redueixin places d’aparcament al carrer dona lloc a una 
bombolla de preus. 

 
En darrer lloc, remarca que la solució del Govern és insuficient i li demana que entengui 

que la gent també ha d’agafar el cotxe per a les seves necessitats diàries i en alguns moments del 
dia necessita estacionar-lo, de manera que si no li facilita alternatives d’aparcament, està 
impossibilitat la normalitat del seu dia a dia. 
 

2. Cs: Que por parte de este gobierno se convoque a las partes en conflicto (conflicto 
generado entre el Arzobispado i los vecinos del entorno de Remei/Galileu), a una 
mesa de mediación a fin de llegar a un acuerdo consensuado que ponga fin a un 
conflicto que dura ya demasiados años. Que a esa mesa de mediación sean 
convocados, también los grupos municipales. 

 
La consellera Sonia Reina indica que el prec consta en pantalla. 

 
El regidor del Districte diu a la consellera que, tal com ja li ha explicat, el prec en la fase 

expositiva parla d’uns jardins catalogats com a patrimoni i diu que el conflicte acabarà amb un 
contenciós administratiu, però el jardí catalogat com a patrimoni no està afectat per la construcció 
de l’equipament, de manera que el prec no s’accepta. 
 

La consellera Sonia Reina respon: «Escuchaba a Adela, creo, que lo estaba diciendo 
desde el fondo: el jardín está afectado, el jardín está catalogado como patrimonio C. Otra cosa es 
que ustedes en la documentación que nos han remitido no hagan referencia al jardín, que eso es 
muy distinto a que no esté afectado, o a que no se vayan a hacer actuaciones en la zona 
catalogada como patrimonio C. Además, no lo digo yo ni lo dicen los vecinos, lo dijo la síndica. 
Una de las alegaciones que hace la síndica respecto a la petición de que se revise o se deniegue 
la licencia es, precisamente, el tema de la conservación de los jardines considerados como 
patrimonio. 
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No tiene mucho sentido seguir dándole vueltas al tema porque ya lo hemos hablado al 
principio. Es una lástima. Que va a acabar en un contencioso administrativo no es que lo diga yo 
tampoco, es que si no le ponen solución los vecinos seguirán y acabará el procedimiento como ha 
acabado el tema con uno de los vecinos en Colonia Castells, interponiendo un contencioso 
administrativo. Antes de llegar a ese extremo es muchísimo mejor intentar solucionar y mediar 
entre las partes en conflicto que tenemos en el distrito. Nada más.» 
 

El regidor del Districte observa que el fet que un veí presenti un recurs —hi té tot el dret—
no significa que tingui raó, i subratlla que és Patrimoni qui ha dit que el jardí que està protegit no 
està afectat per la construcció de l’equipament, de manera que el conflicte no es troba en un jardí 
que estigui protegit i, consegüentment, el Govern no pot denegar una llicència, perquè Patrimoni, 
que és qui ha de justificar la protecció, no la reconeix. 

 
A continuació, subratlla que si el Govern no actués en funció del que diu Patrimoni, el 

contenciós el posaria el Bisbat, i aquest tindria moltes més possibilitats de prosperar que el dels 
veïns. 
 

En darrer lloc, observa que avui s’ha reconegut que el Govern ha treballat per millorar 
aquest projecte i tots els grups o la majoria han dit que el projecte ha millorat, i assenyala que ell, 
davant la situació que es va produir en una reunió en què no hi havia manera que les parts es 
posessin d’acord, va demanar a les parts que en tres dies fessin una proposta. Recorda que una 
de les parts va dir que volia continuar igual i l’altra va fer una contraproposta, i la qüestió es 
resoldrà ara en el procés d’al·legacions. 

 
3. PP: Que el Govern del Districte insti al Govern de la Generalitat a que l’Incasòl, 

propietari del primer edifici de reallotjament del Pla de la Colònia Castells, ubicat a 
Travessera de Les Corts 334-338, posi a disposició del veïnat al voltant de 100 
places d’aparcament buides a preus raonables. 

 
4. PP: Instar al Govern del Districte a presentar un Pla de pacificació i millora de l’espai 

públic del casc antic de Les Corts abans de finalitzar el mandat, per tal de garantir el 
descans i la millora de la qualitat de vida del seu veïnat i del voltant. 

 
 En aquest moment, els consellers del grup municipal del PP informen que han de marxar i 
sol·liciten que el govern contesti els precs per escrit. 

 
5. ERC: El Districte de Les Corts es compromet a facilitar la informació necessària a la 

Comissió de Nomenclàtor en el termini d’un mes per tal de poder procedir al debat 
sobre la idoneïtat del canvi de nom de la Plaça de la Reina Maria Cristina pel nom 
de Plaça Carme Claramunt. 

 
El conseller Jordi Castellana, que lamenta haver de presentar aquest prec, recorda que el 

8 de juliol es va aprovar, amb el suport del Govern, el PSC, el Grup Municipal Demòcrata i la CUP, 
una proposició del seu grup perquè s’instés la Comissió del Nomenclàtor a canviar el nom de la 
plaça Reina Maria Cristina, que té el nom duplicat amb l’avinguda Maria Cristina de Montjuïc, pel 
nom de Carme Claramunt, com a homenatge a les dones republicanes que van donar la vida i van 
ser reprimides pel franquisme a la presó de dones de les Corts per defensar els valors 
republicans, la democràcia, els drets humans i la justícia. Tanmateix, a l’octubre, al seu grup li va 
arribar d’una forma no oficial que en la reunió de la Comissió del Nomenclàtor d’aquell mes s’havia 
rebutjat la proposta, i el comissionat de Memòria Històrica, en ser preguntat per aquest rebuig a la 
Comissió de Cultura de l’Ajuntament de Barcelona, en va donar com a motiu la manca 
d’informació que havia transmès el Districte de les Corts a la Comissió del Nomenclàtor. 
 

El seu grup, molt preocupat per aquest tema, entén que algú menteix o no diu la informació 
com és, i espera que els propers mesos se solucioni una situació que no s’hauria d’haver donat 
mai. 
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El conseller Antoni Coll accepta el prec en nom del Govern, que coincideix que aquesta 

situació no s’hauria d’haver donat. Puntualitza, però, que la Ponència del Nomenclàtor no va 
rebutjar la proposta, sinó que la va ajornar, i que el Govern, que no va ser informat que anava a 
Nomenclàtor a l’octubre, ha demanat explicacions a la Ponència i el que es diu que sortirà a l’acta 
que s’està acabant de redactar és que el problema és que la Ponència valora que, abans 
d’informar d’aquesta petició, convindria instar el Districte de les Corts a fer una avaluació del que 
suposaria econòmicament el canvi de nom, demanant un informe a la Comissió de Nomenclàtor 
de l’Autoritat de Transports Metropolitans, perquè si es canvia el nom de la plaça s’hauria de mirar 
de quina manera queda el nom de la parada de metro. 
 

Dit això, manifesta el compromís del Govern d’enviar aquesta demanda a Transports 
Metropolitans perquè digui quina seria aquesta valoració o si es pot intentar fer el canvi de nom de 
la plaça sense haver de canviar el nom de l’estació de metro (en altres llocs s’ha trobat la manera 
de fer-ho). 
 

Per acabar, concreta que la Ponència ha dit que continuarà el debat sobre la idoneïtat del 
canvi de nom sol·licitat quan tingui a la seva disposició els informes tècnics. 
 

El conseller Jordi Castellana agraeix les explicacions, que difereixen de part de la 
informació que li constava al seu grup, i demana una millor coordinació entre les diferents àrees i 
membres del Govern per tal que iniciatives com aquesta, que volen ser un homenatge a gent que 
va donar la vida per les llibertats de tota la societat, es puguin tirar endavant sense problemes. 

 
Dit això, agraeix l’acceptació del prec i manifesta el desig que s’hi doni compliment ben 

aviat. 
 

6. PSC: Que es realitzi un conveni de col·laboració, per que els comerciants que 
realitzen les seves activitats en barris diferents al seu domicili habitual, es puguin 
beneficiar de les ajudes o bonificacions de la utilització de les zones verdes o 
blaves. 

 
El conseller Carlos Hornero posa de manifest que a la ciutat hi ha una mobilitat intensa i 

contínua entre els comerciants que són alhora veïns de la ciutat però exerceixen l’activitat 
econòmica en barris o districtes on no tenen la residència habitual però sí que passen moltes 
hores. El seu grup entén que aquests comerciants s’haurien de poder beneficiar dels ajuts o 
bonificacions per la utilització de l’Àrea Verda, que té com a objectiu prioritzar l’estacionament dels 
vehicles dels residents però no prohibeix l’aparcament dels no residents, al barri on estan ubicats 
els seus negocis. Considera que aquestes persones, fins i tot, podrien ser tractades com a 
residents i obtenir la targeta d’Àrea Verda corresponent, sempre que complissin un seguit de 
requisits, com ara ser titular o figurar com a conductor principal de la pòlissa d’assegurança d’un 
vehicle donat d’alta a Barcelona, constar com a conductor principal de la pòlissa d’assegurança 
d’un vehicle d’una empresa en la qual treballi o amb la qual tingui un contracte mercantil o ser 
conductor principal d’un vehicle del qual disposi en règim de renting, leasing o lloguer estable 
durant més de tres mesos, ja sigui a nom propi o a nom d’una empresa en la qual treballi o amb la 
qual tingui un contracte mercantil de prestacions de servei en el cas de ser autònom, 
característiques a les quals se’n podrien incorporar d’altres per fer-ho compatible amb la targeta 
de resident, per exemple la presentació de l’alta d’inici en una activitat. 

 
Pels motius exposats, el seu grup presenta aquest prec, que es pot veure en pantalla. 

 
 La consellera Laura Cañadas explica que el Govern entenia que el que calia fer era 
modificar l’ordenança fiscal reguladora de les taxes per a l’estacionament de vehicles a la via 
pública, i així es va fer el 8 d’octubre de 2018. Amb aquesta modificació, l’ordenança inclou una 
tarifa especial per a gremis i col·lectius professionals (la tarifa preu/hora per a zones verdes és 
més barata) i la possibilitat que els comerciants que siguin residents a Barcelona facin el canvi per 
tenir la zona verda al lloc on treballen (article 3.3): «Els residents que compleixin els requisits del 
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punt anterior, si són alhora titulars d’un comerç amb establiment obert al públic a peu de carrer en 
una altra zona de residents de l’Àrea, podran optar per canviar, de la zona de residència on figurin 
empadronats a la zona de residència que correspongui l’adreça del domicili del seu comerç». 
 
 Dit això, assenyala que l’ordenança ja dona resposta al que demana el prec, però aquest 
no es pot acceptar perquè el que s’ha fet no és un conveni específic sinó una modificació de 
l’ordenança. 
 
 

d) Preguntes 
 
1. GMD: Quin és el nombre total dels carrers que s’han deixat d’il·luminar o s’han 

il·luminat amb menys intensitat durant aquest mandat al Districte de les Corts i 
quines millores a nivell de sostenibilitat s’han implementat per tal de millorar tant la 
quantitat de carrers il·luminats com la potència de l’enllumenat nadalenc? 

 
 El conseller Matías Ramon explicita que la pregunta està relacionada amb el Nadal, que, 
tot i que presumptament al Govern no li agrada, és una de les celebracions més importants de 
l’any a la ciutat, un dels moments més rellevants de l’any per al comerç, durant el qual els 
comerciants sempre organitzen múltiples activitats per a tota la família, dinamitzen els carrers i 
contribueixen a promoure els valors humans i socials, com la convivència, el respecte o el diàleg, 
tan importants avui dia. 
 

A continuació, posa de manifest que al llarg del mandat s’ha anat constatant una 
disminució del nombre de carrers il·luminats a la ciutat o de la intensitat lumínica, cosa que 
evidencia l’escàs diàleg que té el Govern municipal amb els comerciants, que en nombroses 
ocasions han reclamat una millor il·luminació, i comenta que el regidor de Comerç del seu grup, el 
conseller Raimon Blasi, ha sol·licitat que, perquè hi hagi una millor campanya de Nadal, l’àrea de 
comerç en recuperi el comandament. 
 

D’altra banda, subratlla que la il·luminació nadalenca té una gran importància per a 
Barcelona com a eina de promoció del comerç i com a element que genera seguretat, inspira 
confiança i transmet alegria a tothom, i assegura que la creença que la il·luminació és 
incompatible amb la sostenibilitat i el medi ambient és falsa, ja que les noves tecnologies fan que 
no sigui així. 
 

Pels motius exposats, el seu grup presenta aquesta pregunta, que dona per formulada. 
 

El regidor del Districte diu que qui sap el que li agrada i el que no li agrada a ell és ell, i que 
és opinió del senyor Matías Ramon que al Govern no li agrada el Nadal. 
 

Tot seguit, informa que enguany s’ha incrementat un 10% la despesa en llum, finançada 
per l’Ajuntament de Barcelona, i s’han incrementat un 22% totes les activitats culturals i socials 
que realitza el sector comercial. Comenta que aquestes dades, superiors a les de qualsevol any 
del mandat anterior, no sembla que indiquin que al Govern no li agradi el Nadal. 
 

Pel que fa a les Corts, exposa que l’associació Mirall de Pedralbes l’any passat va 
presentar com a enllumenat de carrer 30 avets i enguany, 30 medallons, i l’eix de Sants – les 
Corts ha incrementat la seva potència de 12,44 quilowatts a 13,27. D’altra banda, indica que 
enguany una nova associació creada en aquest mandat ha contribuït a l’enllumenat del carrer amb 
90 medallons, que corresponen a 19 carrers, cosa que celebra. 
 

El conseller Matías Ramon subratlla que tant els barcelonins com els comerciants han 
afirmat repetidament i per múltiples vies que el Govern no il·lumina la ciutat; observa que il·luminar 
un 15% més que l’any passat, que no es va fer res, també és poca cosa, i demana que 
s’incrementi l’enllumenat i que es fomenti el comerç en aquesta època. 
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El regidor del Districte diu al portaveu del Grup Municipal Demòcrata que s’ha quedat 
sense arguments, i insisteix que enguany a les Corts hi ha més llum de Nadal que qualsevol dels 
anys anteriors. D’altra banda, observa que són els comerciants, amb un model que es va instaurar 
ja fa anys, els qui decideixen, i els comerciants del districte, de l’eix, tenen un acord signat amb el 
seu proveïdor que diu que totes dues parts treballen per millorar la il·luminació introduint models 
innovadors, més sofisticats i, sobretot, de menor consum. 

 
Conclou que la il·luminació de Nadal d’enguany és més innovadora i té més intensitat que 

la dels altres anys. 
 

2. Cs: -El gobierno municipal, ¿Piensa remitirnos, a ser posible dentro de esta 
legislatura, dicho contrato de limpieza (de las plazas con los nombres de las calles 
de los adhesivos con el texto “República Catalana”) donde se especifica las 
actuaciones de esa brigada de limpieza de las places del nomenclátor? 
-¿Con qué periodicidad actúa, según ese contrato específico, esta brigada de 
mantenimiento de dichas placas? 
-En el caso de que esta brigada tenga una rutina con periodicidad regular en el 
tiempo y retire esos elementos ajenos a las placas, pero se vuelvan a poner “justo 
en las mismas placas y en las mismas posiciones” ¿Qué medidas va a tomar el 
gobierno municipal para que impedir que se repongan de nuevo esos elementos 
adhesivos ajenos a las placas? 

 
 El conseller Jorge Feijóo diu: «En el Pleno de Les Corts del mes de mayo de 2018 el 
Grupo de Cs presentó un ruego en el que solicitábamos la limpieza de las placas con los nombres 
de las calles de los adhesivos que ponía “República Catalana”. El consejero Antoni Coll contestó 
que dichas placas eran mantenidas por una brigada de limpieza específica y que dependía del 
Nomenclátor, y desestimó la pregunta. Mi compañera Sonia Reina solicitó que, por favor, nos 
hicieran llegar el contrato de limpieza y aún lo esperamos. 
 

Dado que numerosas placas del callejero de nuestro distrito continúan presentando estos 
elementos, hacemos estas preguntas. Muchas gracias.» 

 
La consellera Laura Cañadas respon que el Pla de la ciutat per a la instal·lació de plaques 

de marbre i inauguracions de Ponència del Nomenclàtor també fa la substitució i instal·lació de les 
plaques quan estan malmeses. En aquest cas, en què es tracta d’enganxines, la unitat específica 
que va esmentar el conseller Antoni Coll en la darrera sessió del Plenari sí que s’adequa en 
alguns casos, en funció de si realment estan malmeses o si només és neteja, cas en què qui actua 
són les brigades habituals que hi ha al districte i arreu de la ciutat, que també funcionen a través 
de l’IRIS, el telèfon, etc. 

 
El conseller Jorge Feijóo es queixa que la consellera no ha contestat a la pregunta, i 

especifica: «Lo que queremos saber es la periodicidad con la que actúan y, si realmente tienen 
una periodicidad específica, cómo es que siguen los adhesivos puestos. No me conteste que los 
han quitado y los han vuelto a poner, porque curiosamente están en las mismas placas y en las 
mismas posiciones.» 
 

La consellera Laura Cañadas respon que els elements es treuen a demanda via queixa. 
 

3. ERC: Quines mesures especials té previst el Govern del Districte de Les Corts per 
 combatre l’augment d’incidents violents registrats als voltants del recinte del Camp 
Nou  en les hores prèvies dels darrers partits, especialment aquells amb més 
concurrència? 

 
El conseller Jordi Castellana posa de manifest que conviure amb el Barça implica viure en 

moments puntuals aglomeracions de persones que causen molèsties als veïns i les veïnes de la 
zona, una situació inevitable que s’ha de posar en context amb tot el que el Barça aporta al barri, 
però, més enllà d’això, hi ha hagut episodis, especialment abans dels partits del PSV Eindhoven i 
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del Reial Madrid, amb escenes de baralles i d’incidents intolerables (el dia del Madrid fins i tot hi 
va haver càrregues de la policia), que realment van pertorbar la tranquil·litat del barri. 
 

El seu grup vol saber si s’ha pres alguna decisió arran d’aquests episodis per solucionar 
aquests incidents, una qüestió que es tracta a la Taula de Convivència, de la qual els grups 
municipals no formen part. 
 

El conseller Antoni Coll denuncia molt fermament els incidents del dia del partit contra el 
Madrid, en què hi va haver una manifestació des de la plaça de les Corts fins al Camp Nou amb 
tendència ultra i de grups absolutament lamentables que no s’hauria d’haver autoritzat —el 
Govern ha presentat la seva queixa absoluta a la Direcció de Guàrdia Urbana, al comissionat de 
Seguretat i a Mossos d’Esquadra perquè això no es torni a repetir—, i explica que el Govern, 
conscient que les darreres setmanes havien augmentat una mica els conflictes els dies de partit 
en zones molt determinades de l’entorn del camp, va fer una reunió amb Guàrdia Urbana i Mossos 
d’Esquadra per intentar millorar el dispositiu que s’està establint i saber què havia passat respecte 
a altres temporades. Després d’això, sembla que ja s’ha començat a canviar algun dispositiu, i ahir 
mateix algunes entitats de l’entorn del camp afirmaven que en les dues últimes setmanes havien 
notat una certa millora, sobretot a la zona de Felipe de Paz, i segurament ara el problema es 
concentra més a la zona d’Arístides Maillol, on hi ha un bar especialment conflictiu. 

 
Subratlla que s’està fent seguiment de la qüestió amb Guàrdia Urbana i Mossos 

d’Esquadra i s’està intentant millorar el dispositiu, sobretot per intentar evitar les concentracions, 
però observa que no són actuacions fàcils, menys encara en el moment en què es produeixen les 
concentracions. 
 

El conseller Jordi Castellana agraeix les explicacions i posa èmfasi en la convicció del seu 
grup que la convivència i la seguretat han de ser un patrimoni de la societat i que cal garantir que 
tothom es pugui expressar lliurement i tranquil·lament, així com que els veïns i les veïnes puguin 
fer les seves activitats amb normalitat encara que visquin al costat d’un equipament tan important 
com el Camp Nou. 
 
 Afegeix que també cal tenir cura de la neteja; comenta que el darrer partit potser no serveix 
gaire com a referent, perquè no hi havia competitivitat, i demana que es faci seguiment del tema i 
se’n faciliti informació per poder estar-hi a sobre. 
 

4. PSC: Què ha fet el govern del Districte de Les Corts durant aquest mandat en els 
habitatges de la zona de la Maternitat per tal de donar ajudes a les comunitats de 
veïns i veïnes que no tenen resolta l’accessibilitat i que tenen persones amb 
mobilitat reduïda i gent gran? 

 
El conseller Carlos Hornero exposa que en el mandat anterior, a l’octubre de 2013, a 

instàncies del seu grup es va fer un estudi sobre la manca d’accessibilitat dels edificis situats a la 
zona delimitada per Comandant Benítez, travessera de les Corts, Riera Blanca i avinguda Madrid, 
que va posar de manifest que més del 48% dels blocs tenien un problema d’accessibilitat i 
impedien tenir una autonomia correcta. Per això, el seu grup presenta aquesta pregunta, que 
formula. 
 

El conseller Antoni Coll respon que el Govern, arran d’aquest estudi, que va conèixer a 
través del conseller Carlos Hornero, es va posar en contacte amb l’Oficina d’Habitatge i la 
directora de l’Oficina va explicar en un consell de barri quins eren els ajuts que podien sol·licitar 
els veïns i les veïnes del barri de la Maternitat. Aquesta intervenció, però, no va donar gaire bon 
resultat (les demandes van ser molt poques i en aquell moment no se’n va acabar concretant cap). 
 

Dit això, exposa que els darrers tres anys han augmentat de manera important les 
subvencions que s’han donat i els expedients que s’han obert per a rehabilitació i millora de 
l’accessibilitat dels habitatges: al districte de les Corts, les subvencions han passat de 
43.700 euros el 2015 a 218.000 el 2017. Afegeix que no disposa de les dades per barris i per 



 

51 
 

zones, però les ha demanat i les facilitarà per escrit tan aviat com les rebi perquè es pugui 
comprovar la repercussió que hi ha hagut al barri de la Maternitat i Sant Ramon.  
 

El conseller Carlos Hornero entén que, més enllà de les opcions de cada comunitat de 
propietaris, el Districte ha de garantir que les Corts sigui un districte humà en què se suprimeixin 
les barreres, i observa que, tal com posen de manifest l’estudi esmentat i el projecte «Radars», hi 
ha moltes persones amb mobilitat reduïda i amb problemes d’accessibilitat en la vida diària —en 
alguns casos, fins i tot viuen tancades als seus domicilis—, especialment a la zona a la qual fa 
referència la pregunta, amb un parc d’habitatge molt envellit. Considera que aquest no ha estat un 
tema prioritari per al Govern —altrament, l’Oficina tindria les dades més actualitzades— i, per això, 
demana que es faci un esforç per millorar la vida d’aquestes persones. 

 
El conseller Antoni Coll coincideix que el projecte «Radars» és un bon element per intentar 

anar visualitzant aquests problemes, i assenyala que la Taula d’Habitatge, on hi ha tant Serveis 
Socials com l’Oficina d’Habitatge, treballa aquests casos i coordina aquestes actuacions. 

 
5. CUP: Quines escoles i instituts públics i privats del Districte de les Corts participen 

en el programa Educació Financera a les Escoles (EFEC) en el curs 2018-2019? 
 

Així mateix, quines escoles i instituts públics i privats del Districte de les Corts tenen 
coneixement de l’existència de la Plataforma per una Educació Financera crítica i 
plural que ofereix els mateixos recursos educatius? 

 
El conseller Marc Faustino formula les preguntes i observa que el programa d’educació 

financera a les escoles permet l’entrada d’una certa educació financera i econòmica però no la 
complementa, atès que hi ha altres tipus d’educacions financeres crítiques i plurals que ofereixen 
els mateixos recursos educatius. 
 

La consellera Laura Cañadas informa que s’ha fet la consulta sobre el programa concret 
per veure si hi havia algun centre inscrit, i el Centre de Recursos Pedagògics ha dit que no en 
tenia constància, i passa el mateix amb la Plataforma per una Educació Financera Crítica i Plural. 
  

Dit això, assenyala que una de les línies que està desenvolupant el Govern és intentar 
formar tots els agents del territori en altres economies, l’economia social i solidària, i, en aquest 
sentit, des del CRP es treballen col·laborativament amb la Cooperativa L’Esguard unes propostes 
didàctiques per als centres per treballar tot el tema de l’economia social i solidària, que inclourà les 
finances ètiques. Comenta que el Govern està obert a incloure-la en la proposta que està 
realitzant i un cop estigui tot elaborat s’anirà presentant als centres. 
 

D’altra banda, exposa que s’estan organitzant uns tallers de (des)vestint aliments (els jocs 
que hi havia a la trobada que es va fer als Jardins de Magalí) i tres centres (Sant Ramon, Thau i 
institut Les Corts) ja han dit que hi participaran (uns 300 alumnes). 
 

Per acabar, anuncia que per al gener s’està preparant una reunió amb Barcelona Activa, el 
comissionat d’Economia Social i el Centre de Recursos Pedagògics per anar concretant altres 
línies de col·laboració sobre aquest tema per a diversos centres de la ciutat, ja que el Centre de 
Recursos Pedagògics de les Corts és el de Ciutadania i Valors, de manera que no només fa el 
disseny d’aquests temes d’economia al districte sinó arreu de la ciutat, i, per tant, començar des 
del districte, que és la voluntat del Govern, pot ajudar a fer que es vagi estenent arreu de la ciutat. 
 

El conseller Marc Faustino observa que si el CRP no en té constància és perquè no s’ha fet 
cap sol·licitud a través d’aquest; qualifica de molt interessants els mòduls formatius sobre 
economia social i solidària, una economia no competitiva i, per tant, autènticament col·laborativa, i 
pregunta si l’alumnat que participarà en els tallers pertany només a secundària o també a primària. 

 
6. CUP: De quants habitatges es podrà beneficiar els i les joves de les Corts amb la 

mesura de la reserva del 30% d’habitatge nou i de rehabilitacions que està en 
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procés d’aprovació? Es podrà reservar aquests habitatges com es fa en altres 
projectes a aturar el progressiu envelliment del Districte? 

 
El conseller Marc Faustino formula les preguntes. 

 
El conseller Antoni Coll respon que no pot saber quants habitatges es crearan amb la 

mesura del 30% perquè això dependrà del total d’habitatges que facin els privats, de manera que 
se sabrà en funció de les llicències que vagin entrant. D’altra banda, recorda que és el propietari 
qui decideix si la protecció serà de lloguer o de compra, i explica que, si és de lloguer, en principi 
ho gestionarà el mateix propietari i, si és de compra, el podran vendre i l’Administració tindrà el 
dret de compra preferent. 

 
D’altra banda, comenta que potser seria interessant que s’intentessin crear entitats de 

lloguer protegit —en aquests moments no n’hi ha— en forma de cooperativa o que poguessin 
aprofitar aquest tipus de nou habitatge per posar-lo en el mercat al preu que correspongui, i 
assenyala que la normativa catalana estableix que la protecció dels habitatges que no hagin rebut 
ajudes en sòl privat només dura deu anys, de manera que caldria exigir a la Generalitat que 
canviés la llei per tal que aquesta protecció fos indefinida. 
 

En darrer lloc, subratlla que s’ha fet un esforç molt important per obtenir el percentatge del 
30% de cada una de les promocions que es facin i comenta que, a partir d’aquí, cal anar veient 
com es pot anar gestionant l’habitatge que finalment es produeixi. 
 

El conseller Marc Faustino observa que, a part de la mesura del 30%, n’hi ha d’altres que 
són molt importants per evitar que la gent jove hagi de marxar del barri. En aquest sentit, subratlla 
que per evitar l’envelliment cal, entre altres coses, que la gent jove en edat de tenir criatures es 
quedi al barri i pugui fer un projecte de vida autònom i independent. 
 

El conseller Antoni Coll s’hi mostra d’acord i diu que aquest és un pas que pot ajudar en 
aquest sentit. 
 
 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grups 
 
a. Cs: Que el govern del Districte de les Corts informi de les accions dutes a terme 

sobre la proposició aprovada al Consell Plenari del 6 de març de 2018 i la situació 
actual de la mateixa: Adaptar tots els parcs infantils (àrees de joc) del districte per a 
persones amb mobilitat funcional reduïda, discapacitats físiques i psíquiques, per tal 
que tots els infants del districte tinguin el seu espai de jocs sense barreres que 
impedeixen el seu accés o la seva mobilitat dintre del propi parc, ni siguin zones 
d’exclusió per així com els seus pares o guardadors on els nenes i nenes 
comparteixen el seu temps de joc sense barreres en funció de les seves capacitats i 
on aprenguin a viure en igualtat. Que els objectius per poder tenir àrees de joc que 
siguin zones d’espais accessibles i inclusius tinguin en compte el següent 
principis:1. Accessibilitat i seguretat, un espai de jocs on tots els nenes puguin 
accedir i desplaçar-se de forma segura, tant ells com els seus pares o guardadors. 
2. Objectiu social inclusiu, els espais de joc han de ser un lloc inclusiu, per a que els 
infants puguin jugar coneixent les seves diferencies, i on es fomentin els valors 
socials com l’amistat, la convivència i la igualtat. 3.Que la inclusió inclogui, no tan 
sols els infants amb algun tipus de discapacitat física, si no també es contemplin les 
discapacitat psíquiques i les dels seus pares o guardadors.  
Adoptar el compromís que, tots els parcs infantils que s’instal•lin al districte de Les 
Corts, ho facin tenint en compte que han de ser accessibles per a persones amb 
mobilitat funcional reduïda, discapacitats físiques i psíquiques, tenint en compte, 
també, els seus pares i/o guardadors, amb criteris d’accessibilitat universal. 

 
La consellera Sonia Reina esmenta la proposició de la qual demana seguiment.  



 

53 
 

 
El conseller Antoni Coll subratlla que, tal com va explicar quan es va debatre aquesta 

proposició, el Govern treballa per tal que qualsevol actuació que es faci en una àrea de jocs 
permeti que l’espai sigui absolutament inclusiu, i de les deu àrees de joc absolutament inclusives 
que es volen fer a la ciutat, una es farà a les Corts. Concreta que en principi es vol que sigui la 
propera reforma de l’àrea de jocs de Bacardí, i com a primer treball, es col·locarà un gronxador 
absolutament inclusiu al Parc de Bacardí. 
 

La consellera Sonia Reina puntualitza: «La proposición no era de reformar sino adaptar, la 
proposición que se aprueba era adaptar todas las áreas infantiles para que fueran totalmente 
inclusivas. Es decir, hacer reformas parciales no es exactamente la proposición que se aprobó en 
el Plenario. Lo que les pediría es que las actuaciones que se hicieran fueran de acuerdo a las 
proposiciones aprobadas en el Consell Plenari. Gracias.» 
 

El conseller Antoni Coll respon que a mesura que es vagin fent les adaptacions s’anirà 
actuant en aquest sentit. 
 

b. PP: Es requereix al Govern del Districte que informi sobre les gestions realitzades i 
l’estat d’execució del prec següent aprovat en el Consell Plenari del Districte de Les 
Corts en sessió 9 d’octubre de 2018: El Consell del Districte de les Corts acorda: 
Instar al Govern del Districte a prendre mesures urgents, especialment de 
seguretat, equips especialitzats d’atenció i campanyes de promoció de civisme, per 
fer front als continus actes d’incivisme que pateix el veïnat de Les Corts, 
especialment dels carrers Benavent/Felipe de Paz/Comandante Benítez i voltants 
els dies de partit de futbol al Camp Nou, així com del veïnat de l’avinguda de Xile i 
els seus voltants i dels qui viuen al costat dels Jardins Jaume Vicens i Vives, sobre 
tot durant les nits del cap de setmana i festius. 
 

 El president dóna pas al seguiment de la proposició presentat pel grup d’ERC atès que els 
consellers del grup del PP han marxat. 

 
c. ERC: Que el Govern del Districte de Les Corts informi de l’estat d’execució del 

següent prec aprovat en el Plenari del dia 8 de maig de 2018: El Districte de Les 
Corts instarà i promourà una trobada entre usuaris de l’Espai per a Gossos situat 
als Jardins Bacardi i responsables municipals per analitzar el funcionament de 
l’espai i estudiar possibles millores que garanteixin que aquest Espai compleixi les 
característiques de seguretat, accessibilitat i confort necessàries tant per als propis 
gossos com per a les persones que els hi acompanyen en un termini màxim d’un 
mes.(Transacció) 

 
El conseller Jordi Castellana exposa que l’àrea de gossos a la qual fa referència el prec del 

qual demana seguiment es va inaugurar al gener amb deficiències d’estructura i infraestructura 
que impedeixen l’ús correcte de l’espai i, després de presentar, al maig, el prec en què es 
demanaven un seguit de millores, al juny hi va haver una reunió entre els representats d’usuaris 
de l’espai i el Districte. Posteriorment, al juliol, el seu grup va presentar una sol·licitud de 
seguiment i el 20 d’octubre un centenar d’usuaris i animals van fer una manifestació que va anar 
des de l’espai de Bacardí fins a la seu del Districte. Malgrat tot, encara avui hi ha la sensació que 
tot continua igual, quan entén que fer canvis en aquest espai hauria de ser fàcil, ja que, si bé es va 
dir que aquests requerien una acció conjunta a tots els espais per una qüestió relacionada amb la 
licitació, aquesta es va fer per lots i el lot on hi ha l’àrea de gossos de Bacardí només inclou 
aquesta i una que hi ha a Sant Andreu. 
 

El conseller Antoni Coll reconeix que l’actuació s’està allargant excessivament, però 
subratlla que s’ha estat fent un gran treball de valoració de les deu àrees i puntualitza que, si bé és 
cert que l’adjudicació es va fer per lots, hi havia un únic pressupost per a les deu àrees de la 
licitació conjunta i el pressupost per arranjar les millores que calgui fer en cada àrea també en 
serà un que després caldrà veure com s’adjudica. Afegeix que encara no disposa del calendari de 
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les actuacions, però sap que aquest és un treball que s’està valorant amb la taula conjunta que hi 
ha amb les entitats animalistes i l’Àrea de Drets dels Animals, a qui va passar el telèfon i les 
adreces de correu electrònic de les persones de contacte de l’espai de Bacardí perquè hi 
contactessin i les convidessin a aquests àmbits. Pel que sap, però, encara no han estat 
convidades. 
 

El conseller Jordi Castellana manifesta sorpresa davant la resposta del Govern, ja que 
entén que en aquest cas el problema és fàcil de resoldre, i comenta que al final s’haurà de fer el 
que s’ha fet a la plaça de les Corts, fer canvis en el projecte parlant directament amb els 
arquitectes. 
 

El conseller Antoni Coll argumenta que la gestió d’aquests problemes no correspon al 
Districte, sinó a l’Àrea de Drets dels Animals, que és qui fa la licitació, i explica que en el cas de 
les Corts és una actuació que aquesta vegada s’està duent a terme amb molt control des del 
Districte i se n’ha estat parlant per veure si l’àrea de gossos podia adquirir alguna millora respecte 
a alguns dels elements que estan en dubte en altres àrees. 

 
 

d. PSC: Que el govern del Districte de Les Corts informi de les accions fetes sobre 
aquesta proposició aprovada en Plenari del passat 6 de març de 2018: Refermar el 
compromís del Consell Municipal del Districte de les Corts amb el model d’escoles 
bressol municipals, amb la seva funció per l’educació de la petita infància i per la 
cohesió social; Instar al govern municipal a seguir treballant per la construcció de 
noves escoles bressol municipals; Instar al govern municipal de Barcelona en Comú 
a definir, abans del mes de juliol de 2018, el projecte per la construcció d’una escola 
bressol municipal en l’àmbit del PERI Danubi”. 

 
El conseller Carlos Hornero enuncia la proposició de la qual demana seguiment. 

 
La consellera Laura Cañadas posa de manifest que tant el Grup de BC com el Grup 

del PSC aposten fermament per la creació d’escoles bressol municipals a la ciutat de Barcelona, i 
recorda que, en el marc de l’explicació sobre la previsió de construcció a la ciutat, va dir que la 
següent tanda havia d’incloure una escola bressol a les Corts; en la sessió del Consell Plenari del 
juliol va explicar que es demanarien els informes topogràfics i s’analitzaria bé si l’assecador de 
Danubi, on el Govern vol que es construeixi l’escola, era un espai adequat per a aquest 
equipament, i en la sessió de l’octubre es va confirmar que, efectivament, ho era, i que en el 
moment en què es pogués assolir l’espai s’hi podria avançar més. Explicita que fins ara s’ha fet tot 
el que s’ha pogut d’acord amb la propietat: fer totes les anàlisis corresponents i insistir a l’IMEB i al 
Consorci que quan s’adquirís ja s’hi podria treballar. 
 

El conseller Carlos Hornero subratlla que en la proposició es recollia el compromís de 
disposar del projecte executiu per a l’escola bressol abans del juliol de 2018, i llegeix part de la 
intervenció que va fer el conseller Antoni Coll en el debat de la proposició (març de 2018), en què 
va manifestar que el Govern hi donava suport i va explicar que quan el Govern vota en un plenari 
fa un acte de responsabilitat i vota a favor o en contra de les propostes en funció dels 
condicionants de cada moment. Va afegir que en aquell moment ja se sabia que en pocs mesos 
l’espai seria de titularitat municipal i, per tant, ja s’havia demanat a Drets Socials que comencés a 
treballar per fer realitat aquesta escola, però hauria estat una irresponsabilitat anunciar que es 
faria l’escola en aquest espai abans de saber segur que seria de propietat municipal. Tanmateix, 
al seguiment de proposició de l’octubre, el conseller Antoni Coll va dir que la titularitat no era 
municipal. 

 
Qualifica el Govern de poc seriós, ja que va afirmar que quan vota a favor d’una iniciativa, 

la compleix, però, en aquest cas, no ha estat així. 
 
Per acabar, demana que es digui, sobretot als veïns i les veïnes de l’entorn de Sant 

Ramon, quan començaran les obres. 
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 La consellera Laura Cañadas remarca que tant l’aixecament topogràfic com l’estudi històric 
i la redacció del planejament es van fer amb molta responsabilitat, però, tal com ja es va dir, per 
redactar el projecte executiu cal esperar a tenir la titularitat, que en aquest moment no es té. 
 

e. CUP: El passat Ple de 8 de maig de 2018 es va aprovar la següent proposició: Que 
el Districte de les Corts afirma el seu compromís amb la necessitat d’enriquir la vida 
comunitària a l’aire lliure i en un espai públic més esportiu i per tal de fomentar-lo 
l’equip de govern presentarà en el plenari del mes de desembre de 2018 una 
proposta d’un nou espai de lliure ús esportiu, sense comptar nous patis oberts a les 
escoles, per cada un dels barris del Districte de les Corts. 
Quines són les accions fetes per tal de donar compliment a la proposició sobre la 
presentació d’una proposta d’un nou espai de lliure ús esportiu, sense comptar nous 
patis oberts, per a cada un dels barris del Districte de les Corts en el ple del 
Districte del mes de desembre de 2018? 

 
El conseller Marc Faustino enuncia la proposició de la qual demana seguiment. 

 
El conseller Antoni Coll afirma que s’ha avançat bastant en el que plantejava la proposició: 

el 15 de gener s’obrirà un espai de lliure ús esportiu a l’espai de Bederrida perquè tothom (veïns i 
veïnes de les Corts, estudiants universitaris, etc.) hi pugui anar a gaudir lliurement de l’esport 
sense cap limitació, i s’estan buscant altres espais del districte adients per col·locar-hi 
instal·lacions d’aquest tipus, una prioritat del Govern. 
 

El conseller Marc Faustino pregunta si, a banda de l’espai de Bederrida, s’han valorat 
opcions com els Jardins Bacardí, Anglesola o la Colònia Castells. Entén que seria interessant 
començar el proper mandat amb alguna intenció en aquest sentit. 
 

El conseller Antoni Coll subratlla que l’espai de Bederrida pot tenir una potencialitat molt 
important, i comunica que en les mateixes dates aproximadament s’instal·larà un espai de 
cal·listènia obert també per a lliure ús a l’espai provisional de Colònia Castells com a resposta a 
una demanda d’algun col·lectiu de joves. 

 
 

E. DECLARACIONS INSTITUCIONALS 
 

Declaració institucional de suport vaga de fam Jordi Sánchez i Jordi Turull 
 

La vicepresidenta, Sra. Àngels Ventura, llegeix la declaració, que ha rebut el suport de tots 
els grups excepte del PSC, el PP i Cs: 
 

«Primer. Donar ple suport a la decisió dels presos polítics de denunciar l’actuació del 
Tribunal Constitucional, que, amb la seva manera de procedir davant dels recursos d’empara 
presentats pels presos polítics, evita l’accés de les seves peticions als tribunals europeus i 
internacionals. 
 

Segon. Donar suport a totes les accions judicials impulsades pels nostres presos i preses 
polítics catalans per tal d’aconseguir que es revisi una presó provisional totalment injusta. 
 

Tercer. Exigir al Tribunal Constitucional que resolgui els recursos d’empara presentats pels 
presos polítics. 
 

Quart. Notificar aquest acord al Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya, al 
Congrés de Diputats, al Senat, al Parlament Europeu, a Amnistia Internacional i a l’Oficina de l’Alt 
Comissionat de l’ONU pels Drets Humans, i també donar trasllat d’aquesta moció al Tribunal 
Constitucional.» 
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El conseller Carlos Hornero explica que el Grup Municipal del PSC respecta la vaga de fam 
com a decisió personal, però no hi dona suport com a gest polític, ja que considera que en aquest 
moment el que cal és diàleg per part de tothom i treballar per cosir la ruptura interna que hi ha a 
Catalunya, i respecta les decisions judicials encara que pugui estar en desacord amb aspectes 
com la presó provisional. 

 
D’altra banda, lamenta les accions que donen suport a la vaga de fam donant continuïtat a 

la política de l’enfrontament i la tensió; constata que dintre del bloc independentista hi ha diferents 
mirades i estratègies, i insta el president Torra a donar explicacions al Parlament sobre la seva 
crida a la via violenta. 
 

La consellera Sonia Reina, portaveu del Grup Municipal de Cs, diu: «Aunque ya estamos 
acostumbrados a la utilización de las instituciones para ponerlas al servicio del separatismo, no 
por ello vamos a dejar de denunciar todas aquellas acciones, como la presente declaración 
institucional, cuyo único objetivo es blanquear la comisión de gravísimos delitos contra la 
democracia y el estado de derecho, y ejercer intolerables presiones a la judicatura. Nadie está por 
encima de la ley, y los presos separatistas, que no presos políticos, tampoco. No tiene cabida 
dentro de la democracia, dentro de un estado de derecho, la exigencia de impunidad de quienes 
se han saltado las leyes, se llamen como se llamen y tengan los cargos que tengan. Las acciones 
tienen consecuencias y cada uno debe asumir las responsabilidades de sus actos. 
 

La declaración que se presenta por parte del PDeCat, y que subscriben ERC, la CUP y BC, 
es un ejemplo del uso ilegítimo de un pleno municipal, que ni puede ni debe hacer declaraciones 
para presionar e interferir en la labor de la justicia con la pretensión de desprestigiarla y socavar 
su legitimidad democrática. Habrá un juicio en uno de los sistemas penales más garantistas de 
nuestro entorno. Habrá una sentencia y todos tendremos el deber de acatarla. 
 

Y, por último, les pediríamos que dejen de engañar a los ciudadanos, que dejen de alentar 
la violencia y las vías guerracivilistas, y que si deciden hacer una huelga de hambre háganla, pero 
háganla bien, sin batidos energéticos, sin comer a escondidas. En serio, dejen de engañar a los 
ciudadanos y pónganse a trabajar por las cosas que realmente importan: las listas de espera, la 
vivienda social, reducir el paro y levantar una economía en quiebra con una fuga de más de 
4.000 empresas. En serio, pónganse a trabajar». 

 
 Finalitzades les intervencions i en no haver-hi més temes a tractar, el president, senyor 
Francisco Sierra, després de desitjar bon Nadal a tothom, aixeca la sessió, el contingut de la qual 
certifico, a les 23.52 hores. 
 
Vist-i-plau 
 
El regidor president del       La secretària  
Consell del Districte     
    
 
Francisco Sierra López      Meritxell Cusí i Pérez 


